
فراخوان فروش قطعات با کاربری )مسکونی ، تجاری و ورزشی( درشهر مهستان به شماره 1403-07-04 
شــرکت عمــران شــهر مهســتان در نظــر دارد بــا اســتناد بــه صورتجلســات هئیــت مدیــره و کمیتــه ارزیابــی قیمــت هــای کارشناســی، قطعــات  باکاربــری مســکونی ، تجــاری و ورزشــی  واقــع در شهرمهســتان بــه شــرح جــدول ذیــل از طریــق فراخــوان عمومــی اقــدام 

نمایــد.
نحوه خرید اسناد فراخوان: 

ازکلیــه متقاضیــان خریــد دعــوت بــه عمــل مــی آیــد بــا مراجعــه بــه ســایت ســامانه تــدارکات دولــت بــه آدرس www.setadiran.ir  بــه  شــماره فراخــوان 2003001290000002  از روز  شــنبه  مــورخ 1403/07/07 لغایــت روز   ســه شــنبه  مــورخ 
1403/07/17 دریافــت اســناد اقــدام نمائیــد.  

 مهلت ارائه پاکات و بارگذاری پیشنهادات در سایت از روز  چهارشنبه مورخ 1403/07/18 لغایت روز یکشنبه مورخ 1403/07/29 ساعت 16:00 میباشد.
جلسه بازگشایی پاکات روز  دوشنبه  مورخ  1403/07/30 ساعت  11:00 دراتاق کنفرانس شرکت می باشد.

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فراخوان :
اصــل فیــش یــا ضمانــت نامــه بانکــی )بابــت ســپرده شــرکت در فراخــوان( موضــوع آگهــی را بــه حســاب شــماره 4001036906374199 و شــبا ir940100004001036906374199   بانــک مرکــزی )ســاتنا(بنام تمرکزوجــوه ســپرده شــرکت عمــران شــهر مهســتان و شناســه 

واریــز حســاب 975285110112345678901234567890 واریــز و ارائــه شــود.  )پیشــنهاد دهنــدگان بایــد ضمانــت نامــه ای معــادل 5% قیمــت پایــه کارشناســی نقــدی بابــت هــر قطعــه را بعنــوان ســپرده شــرکت در مزایــده تحویــل نماینــد(.
قیمت فروش اسناد فراخوان 1،000،000 ریال)یک میلیون ریال( می باشد.

این فراخوان درپایگاه اینترنتی شرکت عمران به آدرس www.mehestan.ntdc.ir  قابل مشاهــــده می باشد.

 قیمت کارشناسی 50% نقد و الباقی 36 ماهه)ریال( قیمت کارشناسی نقدی)ریال( مساحت کل شماره قطعاتمحلهناحیهمنطقهفازردیفکاربری
131/058/000/000155/549/463/750

114/000/000/000135/303/750/000

130/462/500/000-

38/400/000/00045/576/000/000

38/400/000/00045/576/000/000

38/400/000/00045/576/000/000

39/360/000/00046/715/400/000

40/320/000/00047/854/800/000

40/320/000/00047/854/800/000

40/320/000/00047/854/800/000

1/327/836/000/0001/575/975/352/500

133442111551310.58

372.75

96

96

300

96

96

96

96

96

17857.88

2444401t42

37145415745

47215417310

57215417281

67215417260

77215417238

87215417074

107215417037

97215417052

11741545.1

ورزشی

مسکونی

تجاری

قطعات فراخوان فروش عمومی 1403-07-04

شرکت عمران
شهر مهستان

اتوبوس های چینی را تا 
نبینم باور نمی کنم

روزنامه  صبح ایران 

www.Moeennews.ir

 

صفحه 8

عصر جدید 
ایران

MoeenDaily@تحلیل رسانه های خارجی از سخنرانی پزشکیان در سازمان ملل

6

استخراج زغال در معادن ایران 
هنوز هم با بیل و کلنگ

و عقب افتاده ترین ها هستیم  جز
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: تهران  شهر  اسلامی  شورای  رییس 
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تلفن :33722300-5- 33403448-50

1- رشت -روبروی فرودگاه خودروی سبک- مرکز3404
2-رشت- لاکانشهر خودرو سبک- نرسیده به تقاطع راه آهن  مرکز 4463

3-خمام- چوکام - خودروی  سبک- مرکز 3401
4-خمام-چوکام-خودروی سنگین- مرکز 5402

مـراکز مـعاینه  فـنی خـودرو
 بـرادران پـور رستگـار

 همه روزه  آماده خدمت رسانی 
بررسی مجدد ؟ به مشتریان و همشهریان عزیز میباشد.
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بحرانی  نقطه  در  بنزین  کمبود 

ح مجدد استعفای  آیا امکان طر
»حسین زاده« وجود دارد؟

2



عکس روز

دیدار پیشکسوتان و فعالان دفاع مقدس و مقاومت 
با مقام معظم رهبری

عصر جدید، برجام و اوکراین؛ 
کلمات کلیدی در نطق پزشکیان 

در سازمان ملل

رویداد

آیا امکان طرح مجدد استعفای »حسین زاده« وجود دارد؟

  پنج شنبه  5 مهر  1403
 شماره 6850

احمد نادری عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: در جلسه علنی امروز بحث 2
استعفای آقای عبدالکریم حسین زاده نماینده نقده و اشنویه مطرح شد که قرار بود به عنوان معاون رئیس جمهور در امور 
توسعه روستایی و مناطق محروم کشور باشد؛ مجلس شورای اسلامی با این استعفا مخالفت کرد و اینگونه تصمیم گرفت 

که ایشان در مجلس مانده و ما از خدماتشان استفاده خواهیم کرد.
وی افزود: با توجه به مخالفت مجلس شورای اسلامی با استعفای آقای حسین زاده، ایشان به عنوان نماینده مجلس خواهد 

بود و ما از خدمات ایشان بهره می گیریم.
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی در پاسخ به این پرسش که آیا امکان طرح مجدد استعفای حسین زاده وجود 

دارد، گفت: ماده 92 آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی در این باره مسکوت است که آیا ایشان می توانند دوباره 
استعفا را به جریان بیندازد و یا این که در صورت ارائه نامه جدیدی از سوی رئیس جمهور امکان طرح مجدد استعفا است 
یا خیر؟ نادری ادامه داد: با توجه به این که در تاریخ مجلس شورای اسلامی این اتفاق رخ نداده که رئیس جمهور دوبار 
نامه دهد یا این که استعفا دوبار مطرح شود، آیین نامه در این خصوص مسکوت است و شاید در آینده ما نسبت به اصلاح 
آیین نامه اقدام کنیم ولی به هرحال اگر مجددا تقاضای استعفا با نامه جدید رئیس جمهور مطرح شود، تفسیر با هیات 
رئیسه مجلس شورای اسلامی و براساس نظر کارشناسی معاونت قوانین است؛ ما منتظر نظر دولت هستیم تا بعد از آن 

در این باره تصمیم گیری شود.

نتیجه انتخابات آمریکا روی نرخ ارز 
چه اثری دارد؟

نگاه

یادداشت

اتوبوس های 
چینی را تا نبینم 

باور نمی کنم

گروسی: توافق هسته ای با ایران بدون مشارکت آمریکا ممکن نیست

کمبود بنزین در نقطه بحرانی 

رییس شورای اسلامی شهر تهران در خصوص مشکل ایجاد شده در 
خصوص اعطای تسهیلات 450 میلیون تومانی به تاکسیرانان برای 
خرید تاکسی برقی گفت: قرار بود شهردار با معاون اول رییس جمهور 

جلسه ای داشته باشد تا مشکل را حل کنند.
مهدی چمران روز سه شنبه در دویست و شصت و پنجمین جلسه 
وام  اعطای  با  رابطه  در  خبرنگاران  جمع  در  تهران  شهر  شورای 
تاکسی های برقی با تاکید بر اینکه مشکل وزارت نفت است که 450 
میلیون تومان را نمی دهد، تاکید کرد: بنده با اینکه شهرداری تاکسی 
خریداری کند و تحویل دهد مخالف بودم چرا که بخش های دیگر در 
این زمینه مسوول هستند و ما گفتیم تاکسی های جدید را به وزارت 

صمت بدهند که آن ها تحویل دهند.
وی افزود: وزارت نفت می گوید طبق قانون باید پیمایش صورت بگیرد 
تا مابه تفاوت صرفه جویی در مصرف سوخت را بپردازد؛ باید این مشکل 

را در دولت حل کنند و ربطی به شورا و شهرداری ندارد.
وی اضافه کرد: قرار بود شهردار با معاون اول رییس جمهور جلسه ای 
داشته باشد تا مشکل را حل کنند، اما با وضع موجود ما هم نمی توانیم 

با این رقم تاکسی برقی بخریم تا چه برسد به تاکسیرانان.
چمران در رابطه با خبری که شهرداری از ورود اتوبوس های چینی 
به کشور منتشر کرده بود، یادآور شد: تا اتوبوس های وارد شده ای که 

می گویند در بندرعباس است را نبینم، باور نمی کنم.
وی تاکید کرد: البته اتوبوس های ساخت داخل دریافت شده و در حال 

تردد در شهر هستند، ولی وارداتی ها هنوز به پایتخت نرسیده است.
رییس شورای شهر تهران ادامه داد: امروز رییس سازمان فرهنگی 
هنری در ارتباط با موزه امام علی )ع( و مباحث فراوانی که در فضای 
مجازی منتشر شده در شورا حضور پیدا می کند تا توضیحات خود را 
ارائه دهد. چمران در مورد گزارش منتشر شده در یکی از روزنامه ها 
در مورد موزه امام علی، گفت: اگر خوب نوشته اند که هیچ، اما اگر بد 

نوشته اند و بنده بد هستم خداوند بنده را هدایت کند.
وی افزود: درست است موزه امام علی، موزه است، اما تنها موزه ای 
که تابلو های نفیس را جمع آوری کند، نیست؛ این موزه آثار هنرمندان 
چون  باشد،  داشته  وجود  مشابهی  مورد  اگر  و  می کند  خریداری  را 
جای نمایش و نگهداری ندارد، بر اساس دسته بندی های مختلف یا 

تبادل می کنند و یا به فروش می رسانند؛ برخی اشیا موزه ای است و 
از هنرمندی خریداری شده که نظیر آن در بخش های مختلف وجود 
دارد. چمران در خصوص ساخت و ساز در محوطه دانشگاه تهران نیز 
عنوان کرد: ما از دانشگاه تهران و چند تن از اساتید آن سوال کردم 
و گفتند چنین ساخت و سازی وجود ندارد؛ دوستان دانشگاه ناراحت 
بودند که گفته شده درختان را در جرز دیوار می گذارند، اما وقتی چیزی 

می گوییم در مورد آن تحقیق کنیم.
منتشر  مطلبی  سایت ها  در  که  کسانی  نه  مسئولیم  ما  افزود:  وی 
می کنند، وقتی میکروفن روشن می شود میکروفن شخصی نیست و 

صدای شهر است و می تواند مشکلات فراوانی ایجاد کند.
رییس شورای اسلامی شهر تهران با بیان اینکه من از شهردار منطقه 
دانشگاه  دفتر  از  شد:  یادآور  است،  ندیده  چیزی  گفت  و  پرسیدم   6
تهران و معاون فنی و عمرانی دانشگاه هم سوال کردم و چیزی در 
این زمینه نمی دانستند؛ خواهش من این است ابتدا سوال کنیم سپس 
در صحن شورا مطرح شود و از صحت آن مطمئن باشیم، چون به 

ما آسیب می زند.

ملل  اجلاس مجمع عمومی سازمان  در  برای شرکت  که  گروسی 
متحد به نیویورک رفته است، در گفتگو با شبکه سی ان ان آمریکا که 
فراز هایی از آن در رسانه ها منتشر شده است، ادعا کرد که واشنگتن 
در روند توافق با ایران، نقش اصلی را ایفا می کند و بدون مشارکت 

این کشور رسیدن به توافق غیرممکن است.
جزئیات بیشتری از این گفتگو در رسانه ها منتشر نشده است. گروسی 
گفته  نیویورک  در  خبرنگاران  با  دیگری  وگوی  گفت  در  همچنین 
است که درباره برنامه هسته ای ایران با نمایندگان کشورمان رایزنی 

کرده است.
فعالیت های  بر  به نظارت های خود  اتمی  آژانس  اینکه  بیان  با  وی 
هسته ای ایران ادامه می دهد، مدعی شد که برای حل و فصل مسائل 
این  آژانس  مدیرکل  است.  قوی  چارچوب  یک  به  نیاز  مانده  باقی 
طور گفت: می توانید این توافق را همان توافق قبلی )برجام( بنامید، 
می توانید نام دیگری بگذارید، اما به نظر من برای درک همه چیز به 

یک چارچوب قوی نیاز است.
بر اساس گزارش ها، این اظهارات پیش از ملاقات وی با سید عباس 
عراقچی وزیر امور خارجه کشورمان در نیویورک مطرح شده است. 
در این دیدار دو طرف درباره تقویت روابط و همکاری میان جمهوری 
اسلامی ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی گفتگو و تبادل نظر 
اجتماعی  شبکه  در  پیامی  انتشار  با  سپس  آژانس  مدیرکل  کردند. 

ایکس )توئیتر سابق( این ملاقات را مهم ارزیابی کرد.

اما ادعای او درباره از سرگیری مذاکرات هسته ای و برجام درحالی 
مطرح می شود که ایران بار دیگر حداکثر شجاعت و بصیرت خود را 
از طریق موافقت برای مشارکت در مذاکرات هسته ای و بازگشت 
متقابل به برجام نشان داده است. مسعود پزشکیان رئیس جمهوری 
کشورمان( در جلسه با مدیران رسانه های آمریکایی، تاکید کرد که 
ایران برای بازگشت به تعهدات برجامی آمادگی دارد، اما تحت فشار 

و تحریم وادار به مذاکره نخواهد شد.
او بیان داشت: ما برای بازگشت به تعهدات خود در توافق صورت 
کشور های  و  آمریکا  که  نمی شود  اما  داریم،  کامل  آمادگی  گرفته 
اروپایی حاضر به اجرای تعهدات خود نباشند و در مقابل از ما بخواهند 

که به تعهدات خود بازگردیم.
رئیس جمهور یادآور شد: ما به همه تعهدات خود در این توافق نیز 
پایبند بودیم، اما این ترامپ بود که از برجام خارج شد و متاسفانه 
کشور های دیگر نیز به جای کمک به احیای این توافق، به تعهدات 
خود عمل نکردند و روز به روز بر دایره تحریم های ایران اضافه شد.

ایران پس از امضای برجام در سال 1394 با هدف لغو تحریم های 
بدون  را  خود  تعهدات  پذیر،  مسئولیت  کشوری  عنوان  به  ظالمانه، 
عیب و نقص اجرا کرد و این مساله در 16 گزارش آژانس بین المللی 
انرژی اتمی مورد تائید قرار گرفت. اما پس از ورود دونالد ترامپ به 
کاخ سفید، تحریم هایی که به واسطه برجام رفع شده بود، با تصمیم 
یکجانبه وی برای خروج از این توافق در 18 اردیبهشت 1397 )8 

می 2018( بازگردانده شد.
جمهوری اسلامی ایران در سال 2018 سازوکار حل اختلاف را در 
خارجه  امور  وزیران  سطح  در  برجام  مشترک  کمیسیون  چارچوب 
اعضای باقی مانده در این توافق فعال کرد. در نتیجه این نشست، 
طرف های عضو برجام با صدور بیانیه ای، 11 تعهد را برای جبران 

خسارت های اقتصادی ناشی از اقدام یکجانبه آمریکا مطرح کردند.
از  ناشی  فشار های  و  یک طرف  از  توافق  این  نامتوازنِ  اجرای  اما 
باعث  از طرف دیگر،  آمریکا  اعمال و تشدید تحریم های یکجانبه 
شد تا یکسال پس از خروج آمریکا از برجام، شورای عالی امنیت ملی 
جمهوری اسلامی ایران تصمیماتی را در راستای متوقف کردن گام به 
گام اجرای اقدامات داوطلبانه تعهدات هسته ای با اعطای فرصت های 

60 روزه به دیپلماسی، اتخاذ کند.
ایران تا یک سال پس از خروج آمریکا از برجام به تمامی تعهداتش 
ذیل این توافق عمل کرد تا به کشور های اروپایی که وعده می دادند 
آثار خروج واشنگتن از توافق را جبران می کنند، فرصت دهد تا برای 
تحقق این وعده تلاش کنند، اما با توجه به اینکه کشور های اروپایی 
به وعده هایشان عمل نکرده اند، ایران نیز در چند گام تعهداتش ذیل 

برجام را کاهش داد.
دولت دموکرات جو بایدن پس از روی کار آمدن در ژانویه 2021، 
اقدام یکجانبه دولت سابق این کشور را برای خروج از توافق ایران 
را برای جبران  اقدام معتبری  اما هرگز  و گروه 1+5 محکوم کرد، 

سیاست های نادرست دولت ترامپ صورت نداد.
ایران در 8 دور مذاکرات وین حداکثر شجاعت و بصیرت خود را با 
موافقت برای گفتگو درباره حفظ برجام نشان داد و از طرف های غربی 
انتظار داشت تا به طور متقابل رویکرد مسئولانه ای را در پیش گرفته 

و مسیر تحریم های غیرقانونی را تغییر دهند.
اما تجربه گفتگو ها نشان داد که هرچقدر باراک اوباما )رئیس جمهور 
پیشین آمریکا( برای عقد برجام و دونالد ترامپ درباره فسخ این توافق 
برای  را  اراده لازم  آمریکا(  )رئیس جمهور  بایدن  جو  داشتند،  اراده 
تصمیم گیری در این زمینه نداشت و به همین خاطر مذاکرات وین 

معطل ماند.
ایران به عنوان کشوری مسئولیت پذیر همواره اعلام کرده است که 
برای عقد توافقی پایدار و قابل اتکا که تحریم ها را به نحوی تضمین 
شده رفع کند و موضوعی به عنوان اهرم فشار جهت استفاده علیه 

ایران در آینده باقی نماند، آمادگی دارد.

کمبود بنزین در ایران به نقطه بحرانی رسیده است؛ با مصرف 
روزانه 142 میلیون لیتر در اوج سفر های تابستانی و تعطیلات، 
دولت برای جبران ناترازی تولید و مصرف به واردات میلیاردی 
روی آورده است. اما راه حل واقعی را باید در واردات جست یا باید 

به دنبال ریشه های عمیق تر این بحران در جا های دیگری گشت
به گزارش اقتصادآنلاین، در ماه های اخیر، مردم کشورمان با کمبود 
بنزین دست و پنجه نرم می کنند. مصرف سرسام آور بنزین در کشور 

به یکی از بزرگترین چالش های ملی تبدیل شده است.
بر اساس آمار های رسمی، مصرف روزانه بنزین در ایران به طور 
میانگین به 120 میلیون لیتر می رسد؛ در حالی که تولید داخلی 
در بهترین حالت حدود 102 میلیون لیتر در روز است. این ناترازی 
میان تولید و مصرف، به ویژه در فصول پر سفر مثل تابستان و 
تعطیلات، فشار زیادی بر تأمین سوخت کشور وارد کرده و دولت 
را ناچار به واردات روزانه 18 میلیون لیتر بنزین در روز های عادی و 

30 میلیون بشکه در روز های خاص کرده است.
در سال 1402، میزان واردات بنزین حدود 2 میلیارد دلار برآورد 
شده است. با پیش بینی افزایش مصرف در سال 1403، این رقم 
ممکن است به 3 میلیارد دلار برسد. واضح است که این واردات 
هزینه های زیادی را به دولت تحمیل می کند و نشان دهنده ضعف 

در مدیریت تقاضا و تولید است.

در این میان یکی از عوامل تشدید کننده کمبود بنزین، فصل های 
پیک مصرف مانند تابستان و همینطور، تعطیلات ملی و مذهبی 
است. به عنوان مثال، در شهریورماه امسال مصرف بنزین به 142 
میلیون لیتر در روز رسید. این افزایش 20 میلیونی نسبت به مصرف 
عادی روزانه نشان دهنده عدم توانایی سیستم فعلی در پاسخگویی 
به نیاز های فصلی است. علاوه بر این، در بیشتر تعطیلات خاص، 
صف های طولانی در پمپ بنزین ها و نارضایتی عمومی گزارش 
شده است. همچنین یکی از مهم ترین دلایل کمبود بنزین در 
بالا  نتیجه  در  داخلی  خودرو های  بالای  مصرف  میزان  کشور، 
نبودن استاندارد ها است. خودرو های تولید داخل به طور میانگین 
بین 8 تا 12 لیتر بنزین در هر 100 کیلومتر مصرف می کنند، در 

حالی که این رقم برای خودرو های استاندارد جهانی حدود 5 لیتر 
است. در چنین شرایطی با بیش از 21 میلیون خودروی سبک 
و 12.5 میلیون موتورسیکلت در حال تردد، بیش از 11 میلیون 
موتورسیکلت و 1.3 میلیون خودروی سبک فرسوده در کشور وجود 
دارند که سهم قابل توجهی در افزایش مصرف بنزین و آلایندگی 
هوا دارند. بر اساس آمارها، روزانه حدود 46 میلیون لیتر بنزین تنها 

توسط این وسایل نقلیه فرسوده مصرف می شود.
در همین راستایکی از راه حل های اصلی برای کاهش کمبود بنزین، 
نوسازی و بهینه سازی ناوگان حمل ونقل کشور است. طبق آمار، اگر 
فقط خودرو های فرسوده و پرمصرف با مدل های بهینه و کم مصرف 
جایگزین شوند، می توان تا 27 میلیون لیتر در روز صرفه جویی کرد. 

این مقدار بنزین صرفه جویی شده معادل میلیارد ها دلار در سال 
است که به جای واردات می تواند در بهبود زیرساخت ها و توسعه 

بخش های دیگر کشور هزینه شود.
در این میان با وجود مصوبات قانونی موجود در جهت افزایش 
به  این طرح ها  جایگزین،  به عنوان سوخت   CNG از  استفاده 
در حال حاضر،  متوقف شده اند.  نهایت  در  و  رفته  پیش  کندی 
روزانه بین 21 تا 23 میلیون متر مکعب CNG در کشور مصرف 
می شود، در حالی که زیرساخت های موجود توانایی افزایش این 
میزان تا 35 میلیون متر مکعب را دارند. نباید از نظر دور داشت 
که توسعه CNG می تواند حدود 12 تا 14 میلیون لیتر از مصرف 
بنزین را کاهش دهد و این میزان صرفه جویی به رفع بخشی از 

ناترازی های مصرف بنزین در کشور کمک می کند.
کمبود بنزین در ایران یک چالش جدی است که تنها با مدیریت 
صحیح تقاضا و بهینه سازی تولید قابل حل است. واردات موقتی 
توسعه  بر  بیشتری  تمرکز  باید  و  نیست  پایدار  راه حلی  بنزین 
زیرساخت های جایگزین مانند CNG، نوسازی ناوگان فرسوده 
با کاهش  داخلی گذاشته شود.  بهره وری خودرو های  افزایش  و 
مصرف سوخت های فسیلی و بهره برداری بهتر از منابع موجود، 
می توان از بحران کمبود بنزین عبور کرد و وابستگی به واردات را 

تا جای ممکن کاهش داد.

عملکرد بازار ارز در نیمه اول امسال منفی بود. بررسی نمودار قیمتی دلار در 
186 روز اول سال نشان می دهد که سود خریداران ارز منفی بوده است، به 
طوری که قیمت دلار در این بازه زمانی یک هزار و 716 تومان ارزان شده 
است. این یعنی دلار ریزش 2.8 درصدی را تجربه کرده و حالا در میانه 

کانال 59 هزار تومان ایستاده است.
حال با توجه به ورود به نیمه دوم سال، این سوال مطرح است که بازار ارز 
وارد چه مسیری می شود؟ سید کمال سیدعلی، معاون اسبق ارزی بانک 
مرکزی در گفت وگو با خبرگزاری خبرآنلاین درباره وضعیت بازار ارز در 
نیمه دوم سال 1403 می گوید: این که فکر کنیم قیمت ارز ثابت مانده باشد 
یا مثلا نسبت به بقیه بازارها ناموفق تر بوده، از یک نظر که نگاه دولت و 
بانک مرکزی این هست که این یک موفقیت هست، قابل توجه است. اما 
از نظر دیگر باید ببینیم نگاه اقتصاددانان و فعالان اقتصادی به این موضوع 

چگونه است.
وی می افزاید: تقویت ارز و تقویت یا تضعیف ریال، به زمان های مختلف و 
توجه به سایر متغیرهای اقتصادی مثل صادرات، اشتغال و بهره وری بستگی 
دارد. ما باید ببینیم اهداف دولت چیست و در رابطه با متغیرهای اقتصادی 

چه سیاست هایی را دنبال می کند.
معاون اسبق ارزی بانک مرکزی تصریح می کند: همیشه هم روند این گونه 
بوده که اگر یک مدتی نرخ ارز ثابت بوده و به صورت خزنده حرکت نکرده، 
ما دچار پرش در قیمت ها شدیم. البته همه این ها بستگی به این دارد که 
میزان فروش نفت و درآمدهای ارزی چقدر بوده و به چه میزان توانسته 
باشیم اقتصاد کشور را مدیریت کنیم که فعالان اقتصادی رضایت کامل 

داشته باشند و واردات و صادرات به خوبی مسیر را طی کرده باشد.
سیدعلی در ادامه تصریح می کند: نکته این جاست که ما به طور عمده از نگاه 
نرخ ارز به تورم نگاه می کنیم، در صورتی که نرخ ارز، عاملی است از افزایش 
نرخ تورم. بر این اساس، اگر در 6 ماه دوم سال نقدینگی زیادی داشته باشیم، 

یعنی کنترل نقدینگی صورت نگیرد، نرخ ارز ثابت نمی ماند.
وی عنوان می کند: یک بحث دیگر هم وجود دارد و این که ما ارزهای 
ترجیحی مثل نیمایی و ارز 28 هزار و 500 تومان به واردکنندگان تخصیص 
می دهیم. در این جا هم یک اشکال عمده وجود دارد و این که به تورم دوباره 
از زاویه نرخ ارز نگاه می کنیم تا از طریق نرخ ارز، افزایش تورم نداشته باشیم. 
تیم اقتصادی دولت باید نگاه کند که در بلندمدت و یکی دو سال آینده این 

روند صحیح است یا این که منتظر پرش نرخ ارز در آینده نباشیم.
معاون اسبق ارزی بانک مرکزی متذکر می شود: برای این که به این نقطه 
برسیم و نرخ ارز را کنترل کنیم، باید نرخ های ارز و حداقل نرخ های ترجیحی 
را به نرخ بازار آزاد نزدیک کنیم و آن جا دیگر می شود گفت نرخ واقعی و به 
عبارتی، نرخ بهینه ارز مشخص می شود. هیچ اشکالی ندارد که نرخ ارز ثابت 
مانده باشد. عملکرد بانک مرکزی هم در این دوره، حداقل اگر بخواهیم از 

نگاه نرخ ارز به بانک مرکزی نگاه کنیم، مناسب بوده است.
سیدعلی بیان می کند: از طرف دیگر، مهم و عمده قضیه، کسری بودجه 
و افزایش نقدینگی است که در این جا اگر خوب کار کرده باشیم، نرخ ارز 

نیز کنترل می شود.
وی ادامه می دهد: در واقع  مجموعه تصمیماتی که برای نرخ ارز، نرخ 
بهره و نرخ های دیگر گرفته می شود، باید هماهنگ و به نحوی باشد که 
همه فعالان اقتصادی و مجموعه متغیرهای کلان اقتصاد ایران و بازارهای 

موازی، حرکت متناسب را داشته باشند؛ مثل مسکن، بورس و ...
معاون اسبق بانک مرکزی تاکید می کند: مشخصا وضعیت بازار ارز در نیمه 
دوم سال به رشد نقدینگی و میزان تورم برمی گردد که اگر کنترل نشود، 

نرخ ارز هم افزایشی خواهد بود.
سیدعلی می گوید: تازه دو ماه است که دولت سر کار آمده و وقتی آمارهای 
اقتصادی جدید در بیاید، نشان می دهد که چقدر رشد نقدینگی داشتیم و 
تورم چقدر کنترل شده است. اگر بانک مرکزی، وزارت اقتصاد و سازمان 
برنامه توانسته باشند مسیری را طی کنند که کسری بودجه نداشته باشیم و 

آمارها هم این را نشان دهد، می شود راجع به نرخ ارز اظهارنظر کرد.
معاون اسبق بانک مرکزی در پاسخ به این سوال خبرآنلاین که با توجه 
به این که انتخابات آمریکا هم در پیش است، فکر می کنید نتیجه انتخابات 
آمریکا چقدر روی بازار ارز ما اثر دارد؟ می گوید: مشخصا برداشت همه این 
است که اگر ترامپ پیروز شود، وضعیت ما بدتر می شود، ولی مساله این 

است که نباید اتکای ما به این قضیه باشد.
وی می افزاید: یعنی اگر دموکرات ها سر کار بیایند و یا حتی اگر خود ترامپ 
سر کار بیاید، به دلیل افزایش قیمت نفت که آمریکا نمی خواهد افزایش 
قیمت نفت داشته باشد، سیاست هایی که می خواهند در مورد ایران اعمال 

کنند، خیلی بدتر از شرایط فعلی نخواهد بود.
معاون اسبق بانک مرکزی عنوان می کند: اما اگر بخواهیم واقعی تر نگاه 
به  توجه  با  که  نظر می رسد  به  بیاید،  کار  کاملیا هریس سر  اگر  کنیم، 
علامت هایی که دولت چهاردهم مبنی بر کاهش تنش های بین المللی و 
منطقه ای و... می دهد، امکان نزدیک شدن ما و کاهش تنش های سیاسی و 

به تبع آن، کاهش مشکلات و چالش های اقتصادی وجود دارد.

مهرداد خدیر
ایران نخستین   هر چند رییس جمهوری جدید 
نطق در این جایگاه در سخن گاه مجمع عمومی 
سازمان ملل را با اشاره و نام بردن از سَلفَ فقید 
خود آغاز کرد )چرا که اگر سانحه 30 اردیبهشت 
او  به  نوبت  بود  نداده  رخ  ورزقان  در   1403
در  دو  این  ادبیات  و  نگاه  تفاوت  اما  نمی سید(، 

کلمات کلیدی مشهود بود.
جا  و یک  از »عصر جدید«  پزشکیان    مسعود 
هم از »دوران جدید« گفت حال آن که در نگاه 
اصول گرایی ایرانی - خاصه بخش رادیکال آن - 
باید شاهد »هندسۀ جدید« جهانی باشیم  که بعد 
از حملۀ روسیه به اوکراین آغاز شده و دنیا را تغییر 
داده است.  مراد پزشکیان از عصر جدید اما دوران 
تازه در ایران است که او زمام را در دست گرفته و 
از تعامل سازنده با جهان و توسعه اقتصادی گفت. 
)البته تعبیر »نظام در حال ظهور جهانی« را به کار 
با محوریت روسیه و  با »هندسه«  الزاما  برد که 

چین متفاوت است(.
است و  تعارفات  اینها  است گفته شود    ممکن 
داشته  نظر  در  ولی  نمی کند  تغییر  کلی  سیاست 
باشیم در دوران سه ساله نگاه به شرق بود و به 
جای »توسعه« از »پیشرفت« گفته می شد چرا که 

در نگاه آنان توسعه مفهومی غربی است.
از  مرتبه   4 حالی  در  ایران  جمهوری  رییس    
ساله  سه  دولت  در  که  گفت  سخن  »برجام« 
فرض بر نابودی آن بود و از عبارت »خنثی سازی 
تحریم ها« استفاده می کردند و جوری گاهی می 
گفتند برجام که انگار گناه کبیره بوده و دارند اکل 

میّت می کنند!
  مسعود پزشکیان اما سه چهرۀ اصلی تیم برجام 
را با خود برده است: جواد ظریف، عباس عراقچی 
دیگر  اولی  که  حالی  در  تخت روانچی.  مجید  و 
کنونی  مسؤولیت  و  نیست  ایران  خارجۀ  وزیر 
اما  ندارد  خارجی  سیاست  به  ربطی  قاعدتاً  او 

شناخته شده ترین چهرۀ مذاکراتی و برجام است.
 همچنین 9 مرتبه از تحریم ها و مصایب آنها گفت 
تصریح  و  جهان  با  سازنده  تعامل  ضرورت  از  و 
کرد: شعار او که مورد استقبال مردم قرار گرفته 

اصلاحات و وفاق ملی بوده است.
   یادمان باشد حتی رییس جمهوری اصلاح طلب 
ایران که مسعود پزشکیان از علاقه مندان اوست یا 
رییس جمهوری اعتدال گرا - حسن روحانی- که 
پزشکیان  برخی از مدیران او را به کاربازگردانده 

از تریبون سازمان ملل از اصلاحات نگفته بودند.
و  غزه  در  اسراییل  آدم  کُشی  کردن  محکوم    
پزشکیان  اما  بود  انتظار  مورد  طبعاً  لبنان  حالا 
و  ایدیولوژیک  رنگ  جنایت ها  این  تحت الشعاع 
انتقامی به نطق خود نداد و شاید راز نام نبردن از 
اسماعیل هنیۀ فقید همین بود که وجه انتقامی بر 
ندای صلح خواهی نچربد یا امتیازی برای اسراییل 
تلقی نشود که در خاک ما دشمن خود را کشته 

است.
   جدای عصر جدید و برجام، کلیدی ترین کلمه 

»اوکراین« بود به سه دلیل:
  نخست این که در نگاه دولت سه ساله و شخص 
باید  را  ناتو  اوکراین  ماجرای  در  رییسی  مرحوم 
مقصر شناخت نه روسیه را. چون اگر ناتو تحریک 
در  نمی شد.  واکنش  به  وادار  روسیه  بود  نکرده 
نطق پزشکیان اما چنین تعبیری ندیدیم و مانند 
به صلح  و  شود  تمام  کرد  آرزو  دیگر  جنگ  هر 
بینجامد هر چند شاید شخصا مایل بود در چهل و 
چهارمین سالگرد تجاوز عراق به ایران با صراحت 
تجاوز روسیه به اوکراین را تقبیح کند اما توجیهی 

برای مسکو نیاورد.
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»سردباد« به توکیو رسید/ قتل در جریان یک صعود زمستانی
فیلم سینمایی »سردباد« در سی و هفتمین جشنواره بین المللی فیلم توکیو با دیگر آثار سینمایی جهان 
رقابت می کند.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از مشاور رسانه ای پروژه، فیلم سینمایی »سردباد« با 
نام جهانی The Bora به کارگردانی محمد اسماعیلی در اولین حضور جهانی خود به بخش رقابتی 
»آینده آسیا« در سی و هفتمین جشنواره بین المللی فیلم توکیو راه پیدا کرد.فیلمنامه فیلم »سردباد« به 
تهیه کنندگی مشترک آرش شجاعی و بیژن میرباقری، به صورت مشترک توسط پیمان اسماعیلی و محمد 
اسماعیلی بر اساس داستان کوتاهی از کتاب »برف و سمفونی ابری« نوشته پیمان اسماعیلی در نشر 

چشمه نوشته شده است.در خلاصه داستان فیلم سینمایی »سردباد« آمده است: سه کوهنورد حرفه ای در جریان صعود زمستانی 
مفقود می شوند و پلیس معتقد است که قتلی اتفاق افتاده است.حمیدرضا آذرنگ، مجید آقاکریمی، خسرو احمدی، ماهور احمدی، 
نازنین احمدی، پاوان افسر، محمد حیدری، میثم دامن زه، توماج دانش بهزادی، کوروش سلیمانی، مهرداد ضیائی، ابراهیم عزیزی، 
محمدرضا غفاری، نادر فلاح، بابک کریمی، حامد کمیلی، مهران نائل گروه بازیگران این فیلم را تشکیل می دهند.عرضه و پخش 
بین المللی فیلم بر عهده محمد اطبایی )مستقل های ایرانی( است.سی و هفتمین دوره جشنواره بین المللی فیلم توکیو که در میان 

رویدادهای موسوم به الف جهانی است، از 7 تا 16 آبان )28 اکتبر تا 6 نوامبر( در ژاپن برگزار خواهد شد.
پنجشنبه  5 مهر  1403

 شماره 6850

موسیقیادبیات و کتاب

از اعضای هیئت داوران هفدهمین جشنواره  یکی 
ملی موسیقی جوان ضمن ابراز خرسندی از حضور 
فعال هنرمندان جوان در توجه به موسیقی ایرانی 
به ارائه انتقاداتی در حوزه های اجرایی و مدیریتی 

پرداخت.
داور  و  نوازنده  مقدسی  محمد  مهر،  گزارش  به 
جشنواره  هفدهمین  کمانچه  نوازندگی  بخش 
هنرمندان  عملکرد  درباره  جوان  موسیقی  ملی 
شرکت کننده در این رویداد موسیقایی بیان کرد: 
سال هاست که در این فضا فعالیت می کنم. اختلاف 
و جهش فوق العاده ای در بچه های جوان حاضر در 
جشنواره به ویژه بانوان می بینم. در گروه »الف« و 
مستعدی  بسیار  بچه های  »ب«  گروه  در  مقداری 
حضور دارند و پیشرفت خوبی کرده اند. گروه »ج« 
به دلیل مشکلات زندگی و  اما  نیز خوب هستند، 
نیستند.  دیگر  گروه های  به خوبیِ  معیشت  دغدغه 
این بچه ها و این جوانان آینده و امانت دار موسیقی 
ایران هستند. ما هم طی این سال ها تلاش کردیم 
پرچم موسیقی را استوار نگه داریم تا به دست این 
در  می کنیم  خواهش  آنها  از  و  برسانیم  عزیزان 
جهت درست و اساسی برای هنر قدم بردارند و این 

پرچم را استوار نگاه دارند.
از دوستان جوان می پرسم  داد: همیشه  ادامه  وی 
که در حوزه موسیقی دوست دارند در چه زمینه ای 
قدم بردارند و از چه هنری لذت می برند. در اغلب 
ایرانی«،  »موسیقی  که  شنیده ام  پاسخ  نیز  مواقع 
ایرانی  موسیقی  وامی دارد.  تفکر  به  را  ما  که  چرا 
ما را وارد دنیای دیگری می کند. ما موسیقی حال 
حاضر را رد نمی کنیم اما اگر در کنار این موسیقی 
امروزی به موسیقی ایرانی نیز توجه کنند تفاوت ها 

را احساس می کنند.
این نوازنده همچنین درباره برگزاری جشنواره های 
موسیقی افزود: برگزاری جشنواره هایی از این  دست 
جشنواره ها  که  خوشحالیم  و  است  خوب  بسیار 
برگزار می شوند. این باعث خوشحالی است که هنر 

موسیقی زنده و در حال جلو رفتن است. 
فقط امیدوارم با این  همه تلاشی که انجام می شود 
و این جشنواره ها برگزار می شوند، نفرات برتر رها 
که  خواستیم  فرهنگی  نهادهای  از  بارها  نشوند. 
نوازندگان جوان را رها نکنند و زیر پوشش خودشان 
قرار دهند. به هر حال، زحمات شاخص و ارزنده ای 
کشیده شده و نسل جوان با این حرکت می داند که 
در این حوزه آینده دارد و حضور در جشنواره صرفاً 

گرفتن جایزه و فراموشی نیست.
به  مختص  صرفاً  امر  این  البته  گفت:  مقدسی 
جوانان نیست؛ نسل ما هم که سال ها در این زمینه 
برای  و  کردیم  برگزار  کنسرت  و  کشیدیم  زحمت 
جمعیت های عظیم اجرا کردیم به دست فراموشی 

سپرده شده ایم. 
به همان خاطرات و  به هر حال دلخوشی مان  اما 
ما  داشتیم.  موسیقایی  فعالیت  که  است  سال هایی 
موسیقی را هم فراموش نکرده ایم و همچنان کار 
می کنیم و ساز می زنیم، چرا که می خواهیم هنر را 
قرار  آزمایش  معرض  در  وقتی  تا  داریم  نگه  زنده 
گرفتیم، بتوانیم به هنرجویانمان بگوییم که این چه 

سازی است و چگونه باید از آن استفاده کنند.
وی افزود: یکی از امتیازاتی که این شیوه دارد این 
است که هنرجو وقتی کنار استاد خود می نشیند از 
حال و احوال ساز متوجه می شود که چه باید بنوازد، 
یعنی لحن گوشه را درک می کند و بعد شروع به 
این  باید  است  شادمان  وقتی  یا  می کند.  نواختن 

شادمانی را با ساز خود ایجاد کند.
این استاد پیشکسوت بیان کرد: بسیار خوش بین و 
خوشحالم که در هفدهمین جشنواره ملی موسیقی 
پیدا  بیشتری  رونق  امیدوارم  یافتم.  حضور  جوان 
این  و  برساند  منفعت  جامعه  به  آن،  و جدای  کند 
سوال  این  به  پاسخ  در  دهد.مقدسی  ادامه  را  راه 
اندازه  چه  تا  موسیقی  جشنواره  بودن  آزمونی  که 
داد:  باشد، توضیح  اثربخش  برای جوانان  می تواند 
اولین سازی که  که  راه یافتگان می پرسیم  از  ابتدا 
خودشان  خواست  به  اندازه  چه  تا  کردند  انتخاب 
اگر  چون  است.  تحمیلی  اندازه  چه  تا  و  است 
همه  خوشبختانه  درنمی آید.  کار  باشد  تحمیلی 
دارند.  دوست  را  ساز  و  کرده اند  انتخاب  خودشان 
تجربیات  می پرسیم،  آنها  از  که  سوالاتی  کنار  در 
خودمان را هم در اختیارشان می گذاریم تا بتوانند 
درس  واقع  در  کنند.  استفاده  آن  از  اندک  هرچند 
مقدار.  و  به اندازه  اما  می دهیم  آنها  به  نیز  نظری 
امر  این  به  گسترده  خیلی  نمی توان  اینجا  چون 
کنیم.  برطرف  را  ایرادات  می کنیم  سعی  پرداخت. 
است  این  دارد  وجود  که  اشکالاتی  از  یکی  البته 
که نوازندگان خیلی به دنبال شعرها نیستند و تنها 
نت ها را حفظ می کنند. درحالی که خود اشعار بسیار 
در هنگام نواختن کمک کننده است. استاد باید در 
آموزش  اصولی  و  داشته  وافر  دقت  خود  آموزش 
دهد و یکی از اصول نیز همین است.این هنرمند 
موفقیت  آرزوی  جوان  نسل  برای  گفت:  پایان  در 
احساسات  بیان  و  زبان  موسیقی  چون  می کنم؛ 
فرشتگان عرش  زبان  موسیقی  زبان  است.  انسان 
را  احوال شما  خداوند است. موسیقی گاهی چنان 
متفاوت می کند که از زندگی خاکی رها می شوید. 

از طریق موسیقی می شود به خدا رسید.
هفدهمین جشنواره ملی موسیقی جوان به دبیری 
حمیدرضا اردلان از تاریخ 27 شهریور سال جاری 

در تالار رودکی در حال برگزاری است.

درباره  روزبهان  نشر  مدیر 
واگذاری  جزئیات  و  چرایی 
ابراهیمی  نادر  آثار  انتشار  امتیاز 

کرد. ارائه  را  توضیحاتی 
واگذاری  خبر  انتشار  از  پس 
ابراهیمی  نادر  آثار  امتیاز 
در  امیرکبیر ،  انتشارات  به 

انتشارات  کاری  سیاست    تغییر  بر  مبنی  شایعاتی  تسنیم،   خبرگزاری 
منتشر  مجازی  فضای  در  توزیع  حوزه  به  ناشر  این  ورود  و  روزبهان 
نیز  پیشِ رو  ماه های  در  روزبهان  انتشارات  تعطیلی  تا  این شایعات  شد،  
را تکذیب  انتشارات آن  این  پیش رفت، موضوعی که حامد کنی مدیر 
دوم  نیمه  در  کتاب  انتشار  به  انتشارات  این  جدی  ورود  از  و  می کند 
که  ابراهیمی  نادر  آثار  امتیاز  فروش  ماجرای  اما  می دهد،  خبر  سال 
نشر  حوزه  در  واگذاری ها  بزرگترین  از  یکی  به عنوان  آن  از  می توان 

است؟ شده  واگذار  به چه بهایی  نادر  میراث  و  چیست؟  برد  نام 
می گوید:  تسنیم  با  گفت وگو  در  روزبهان  انتشارات  مدیر  کنی  حامد 
فعالیت  به  پرقدرت  می ماند،  روزبهان  همچنان  روزبهان  انتشارات 
نادر  کتاب های  انتشار  امتیاز  واگذاری  داد.  خواهیم  ادامه  خود 
انتشارات  برای  هم  فرخنده ای  اتفاق  امیرکبیر  انتشارات  به  ابراهیمی 
کارمان  در  را  تازه ای  فصل  که  بود  خواهد  ما  برای  هم  و  امیرکبیر 

کرد. خواهیم  شروع 
می آید بازار  به  جدید  کتاب  عنوان   50 با  روزبهان 

انتشارات  از  ابراهیمی  نادر  کتاب های  خروج  می دهد:  ادامه  وی 
سال  پایان  تا  ما  نیست،   انتشارات  این  رفتن  بین  از  به معنای  روزبهان 
را  تازه ای  فصل  است  قرار  و  داریم  انتشار  دست  در  جدید  عنوان   50

کنیم. شروع  نشر  در 
بود نادر  نخست  خانه  امیرکبیر 

مجازی  فضای  در  گذشته  روزهای  »در  که  مطلب  این  بیان  با  کنی 
شده  خاموش  روزبهان  نشر  داشت،؛  اشاره  که  دیدم  را  اخباری 
برای  روزبهان  مجموعه  است ،  نسنجیده  ای  حرف  این  گفت:  است.«،  
رضایت  با  که  داشت،   سرمایه  به  نیاز  نشر  حوزه  در  کاری  پروژه  یک 
موضوع  این  شد،   واگذار  ابراهیمی  مرحوم  آثار  نشر  امتیاز  خانواده 
آمده  پیش  ناشران  بین  نیز  این  از  پیش  و  نیست  نیز  بی سابقه  چندان 
نادر  آثار  اصلی  فروشنده  ما  هم چنان  است  قرار  اینکه  ضمن  است، 
نخستین  و  است  بوده  نادر  اول  خانه  نیز  امیرکبیر  انتشارات  باشیم، 

است. شده  منتشر  انتشارات  این  در  نادر  کتاب 
ماند خواهد  نادر  آثار  اصلی  توزیع کننده  همچنان  روزبهان 

تنظیم  امیرکبیر  با  که  قراردادی  در  می افزاید:  بیشتر  توضیح  در  وی 
باشد،   آثار  جدی  فروشنده  روزبهان  که  است  شده  توافق  است،   شده 
کنار  اصلی  توزیع کننده  به عنوان  ما  توزیع  شبکه  در  کتاب ها  هم چنان 
ما  و  شود  فروخته  ما  سایت  در  شود،   عرضه  توزیع،   شبکه های  سایر 
ما  که  داریم  توافقاتی  کنیم،  تلاش  کتاب  فروش  توسعه  برای  نیز 

باشیم. آثار  جدی  فروشنده 
نادر  آثار  ناشر بزرگ و مطرح کشور برای واگذاری   20 از 

کردم دعوت 
واگذار  را  نادر  آثار  امتیاز  کردیم  قصد  که  زمانی  می دهد:  ادامه  کنی 
برگزار  جلساتی  گرفتم،   تماس  کشور  بزرگ  و  مطرح  ناشر   20 با  کنیم 
ناشران  این  همه  متأسفانه  اما  گذاشتم،   میان  در  را  موضوع  و  شد 
ارقامی دور می دادند و ارزش واقعی آثار نادر را درک نمی کردند،  رقم 
نیاز داشتیم،   بود که ما  از آن چیزی  ناشران بسیار دور  این  پیشنهادی 
امتیاز  نهایت  در  برنمی آمد،   آن  عهده  از  هم  امیرکبیر  انتشارات  اگر  و 

نمی شد. فروخته 
که  بود  فرصت  ابراهیمی یک  نادر  آثار  امتیاز  واگذاری  داد:   ادامه  وی 
کردند،   عمل  ضعیف  فرصت  این  از  استفاده  در  ما  ناشران  متأسفانه 
اکثراً  دادند ،  نشان  خود  از  کوچک  بسیار  توانایی  های  بزرگ  ناشران 
فرصت  این  پایین  بسیار  ارقام  و  اعداد  با  که  بودند  این  به دنبال 
را  آثار  این  واقعی  ارزش  که  داد  نشان  این  و  کنند  خود  آن  از  را 

. نستند ا نمی د
واگذار شد؟ چرا  نادر  میراث 

واگذار  چه  برای  نادر  میراث  »اساساً   پرسش؛  این  به  پاسخ  در  کنی 
روزبهان  انتشارات  انجام  دست  در  اقدامات  از  یکی  می گوید:  شد؟« 
نرم افزار  یک  ما  است،   کتابفروشان  توانمندسازی  حوزه  به  ورود 
یکی  در  فروشندگان  توانمندسازی  حوزه  در  را  پیش رفته ای  بسیار 
به  را  ویژه ای  سرویس  تا  دادیم،   توسعه  مجازی  پلت فرم های  از 
پرداخت  بدون  کتابفروشان  کنیم،   عرضه  پخشی ها  و  کتابفروشی ها 
کردن  باز  با  تنها  نیرو  به کارگیری  یا  خاصی  زیرساخت  بدون  هزینه،  
ایران  به وسعت  را  خود  ویترین  می توانند  پلت فرم  این  در  پنل  یک 
ما  توسط  کتاب  ارسال  و  بسته بندی  و  تحویل  امور  کل  کنند،   گسترده 
جزو  می تواند  که  است  روزبهان  اصلی  پروژه  این  شد،  خواهد  انجام 
آثار  واگذاری  از  و سرمایه حاصل  باشد  نشر  مهم صنعت  دستاوردهای 

شد. خواهد  پروژه  این  توسعه  نادر صرف 
شد؟ واگذار  به چه قیمتی  نادر  آثار  نشر  امتیاز 

15 تا  در حالی که برخی گمانه زنی ها از فروش آثار نادر به رقمی بین 
مبالغ  این  رد  ضمن  روزبهان  انتشارات  مدیر  دارند،   اشاره  میلیارد   20

می گوید، سخن  تومان  میلیارد   8 رقم  از 
آن  نیز  امیرکبیر  انتشارات  سرپرست  معلمی  مجدالدین  که  موضوعی 
فی مابین  قرارداد  می گوید :  بیشتر  توضیحات  در  و  می کند  تأیید  را 
دارد،   مختلفی  بندهای  روزبهان  انتشارات  و  امیرکبیر  انتشارات 
قرارداد  امضای  هنگام  تومان  میلیارد   3.5 قرارداد  این  به موجب 
میلیون   500 ماه ،   9 تا  ماهانه  به صورت  مابقی  و  است  شده  پرداخت 

شد. خواهد  پرداخت  تومان 
انتشارات روزبهان متعهد شده است که  از سوی دیگر،   ادامه داد:  وی 
از  را  ابرهیمی  نادر  کتاب های  تومان  میلیارد   36 به مبلغ  سال   3 ظرف 
آثار  این  انتشار  از  امیرکبیر  انتشارات  سود  بنابراین  کند،   خریداری  ما 
است. کرده  پرداخت  نشر  امتیاز  خرید  برای  که  است  عددی  از  بیشتر 

کتابی   40 به  رسیدن  ما  معنوی  سود  حقیقت  در  کرد:  اضافه  معلمی 
کتاب های  از  عنوان   10 است،   مانده  باقی  ابراهیمی  نادر  از  که  است 
که  بود  این  ما  اصلی  انگیزه  است،   نشده  دیده  درست  هنوز  نادر 

کنیم. عرضه  بازار  به  را  نادر  کمتردیده شده  کتاب های 
نادر  آثار  مالی  گردش  که  می دهد  نشان  ما  ارزیابی های  گفت :  وی 
از  است،   تومان  میلیارد   20 حدود  کتاب  بازار  در  سال  در  ابراهیمی 
سال  تومان  میلیارد   10 که  است  شده  متعهد  کنی  آقای  نیز  رو  همین 
از  سوم  سال  تومان  میلیارد   14 و  دوم  سال  تومان  میلیارد   12 اول،  
اختیار  در   1437 سال  تا  نیز  نادر  آثار  انتشار  امتیاز  بخرد،  کتاب  ما 

است. امیرکبیر  مؤسسه 

آقایان، نوازندگان 
جوان را رها نکنید

میراث »نادر ابراهیمی« 
چرا و چند فروخته شد؟

یلم های کمدی، 75 درصد از فروش سینمای ایران!
ادامه تمرکز بر کمدی، چه بلایی سَر سینمای ایران می آورد؟

فروش سینمای ایران به 935 میلیارد تومان رسیده است و آمارها نشان 
می دهد که 75 درصد از این فروش معادل 695 میلیارد تومان متعلق 
به فیلم های کمدی است! اما آیا این روند به نفع سینمای ایران است 

یا به ضرر آن؟
به گزارش ایسنا، در سال های پس از کرونا که خیلی ها معتقد بودند که 
سینما رفتن به عنوان یک تفریح جمعی، به طور کلی از بین خواهد 
رفت، »فیلم های کمدی« توانستند سینماها را در ایران نجات دهند و 
فروش گیشه را به چند برابر قبل ارتقا دهند. این فروش اعجاب انگیز 
فیلم های کمدی باعث شده است که در دو سال گذشته، سینماها کمتر 
مجالی برای اکران فیلم هایی از ژانرهای دیگر پیدا کنند و ناخودآگاه 
سرمایه نیز به سمت کمدی ها سرازیر شده است؛ البته این روند کاملا 
برعکس آن چیزی است که در شبکه نمایش خانگی شاهد آن هستیم، 
چرا که در دو سال اخیر، اکثر آثار مخاطب پسند  VODها، در ژانر 

اجتماعی ساخته شده اند.
در این شرایط، بسیاری از کارشناسان سینمای ایران، فروش 75 درصدی 
کمدی ها در سال جاری را یک فرصت قلمداد می کنند و بسیاری از آن، 
به یک تهدید جدی برای کلیت سینمای ایران که به سینمای اجتماعی 

شناخته می شد، تعبیر می کنند. 
لازم به توضیح است که طبق آمار سمفا، فروش سینمای ایران از ابتدای 
امسال تا دوم مهرماه، به 935 میلیارد تومان رسیده است و آمارها نشان 
می دهد که 75 درصد از این فروش معادل 697 میلیارد تومان، متعلق به 

فیلم های کمدی است!
نیاز مردم به شادی

شاید بتوان مهمترین و اصلی ترین دلیل اقبال عمومی به فیلم های 
کمدی را نیاز مردم به طنز و شادی در مواجهه با مشکلات روزمره 
از  فرار  و  تفریح  برای  محلی  عنوان  به  سینما  دانست.  اجتماعی 
جامعه  در  مثبت  روحیه  ایجاد  در  نقش مهمی  زندگی،  دغدغه های 
دارد. ضمن آنکه سینما همچنان یکی از تفریحات مقرون به صرفه 
ندهند که همین  به حساب می آید و شاید بسیاری ترجیح  جامعه 
تفریح اندک را به تماشای فیلم های اجتماعی یا متفکرانه اختصاص 

دهند. 
تأثیرات مثبت بر صنعت سینما

برخی کارشناسان که به عدم دخالت دولت در گیشه سینماها اعتقاد 
جنبه های  از  می تواند  سینما  بر  کمدی  تسلط  که  معتقدند  دارند، 
سینماها  برای  درآمدزایی  و  فروش  افزایش  باشد.  مثبت  مختلفی 
دارد.  دنبال  به  را  صنعت   - هنر  این  اقتصادی  رونق  سازندگان،  و 
همچنین، رشد این ژانر به دلیل تراکنش بالایی که دارد، می تواند 

و...  نویسندگی  کارگردانی،  زمینه  در  جدید  استعدادهای  کشف  به 
منجر شود؛ اتفاقی که در چندین فیلم کمدی دو سال اخیر شاهد 
آن بوده ایم.تمرکز بیش از حد بر فیلم های کمدی ممکن است به 
ژانرها و تضعیف سایر بخش های سینما منجر شود؛  تنوع  کاهش 
اتفاقی که در ماه های اخیر باعث شده است که تمام گونه های دیگر 
به غیر از کمدی، در کل 25 درصد از فروش گیشه سینما را شامل 
شوند! کاهش کیفیت کلی سینما، نارضایتی بخش قابل توجهی از 
سینماروها، احتمال تکراری شدن سوژه ها، افت خلاقیت در تولیدات 
سینمای  اجتماعی  فیلم های  به  جهانی  نگاه  رفتن  بین  از  کمدی، 
ایران و جایگزین شدن آن با فیلم های زیرزمینی می تواند از تبعات 

جایگزینی ژانر کمدی به جای همه ژانرهای دیگر باشد
چالش ها و پیامدهای منفی احتمالی

با این حال، کارشناسان دیگر حوزه سینما که اکثر آن ها را تشکیل 
می دهند، از وضعیت فعلی برای آینده سینما ابراز نگرانی می کنند.

ممکن  کمدی  فیلم های  بر  حد  از  بیش  تمرکز  که  معتقدند  آن ها 
است به کاهش تنوع ژانرها و تضعیف سایر بخش های سینما منجر 
شود؛ اتفاقی که در ماه های اخیر در سینمای ایران به چشم می آید 
و باعث شده است که تمام گونه های دیگر به غیر از کمدی، در کل 
25 درصد از فروش گیشه سینما را شامل شوند. کمبود آثار جدی 
باعث کاهش کیفیت کلی  اجتماعی، می تواند  مانند  در گونه هایی 
سینما و نارضایتی بخش قابل توجهی از سینماروها شود. همچنین، 
کمدی  تولیدات  در  افت خلاقیت  و  سوژه ها  تکراری شدن  احتمال 
باید یادآور  نیز به وضوح به چشم می آید. در کنار این موضوعات، 
شناخته  جهان  در  آن  اجتماعی  تولیدات  به  ایران  سینمای  که  شد 
از سینمای  روند، شناخت جهان  این  با  نیست که  بعید  و  می شود 
ایران، به سمت آثار زیرزمینی برود که هر روز تولید آن ها گسترش 

پیدا می کند.
تأثیر بلندمدت بر فرهنگ و هنر

و  ها  چالش  که  معتقدند  بسیاری  شد،  گفته  که  مسائلی  کنار  در 
امروز  تاثیر  از  بیش  سینما،  شدن  تک ژانری  بلندمدت  تاثیرهای 
هنر  و  فرهنگ  بر  است  ممکن  روند  این  که  شکلی  به  است.  آن 
جامعه تأثیر بگذارد. غفلت از مسائل اجتماعی، تاریخی و فلسفی در 
سینما می تواند به سطحی شدن فرهنگ عمومی در سلایق هنری 
بینجامد. همه این ها باعث می شود که سینما دیگر نتواند به عنوان 
آینه ای از جامعه، تنوع و عمق خود را حفظ کند. از سوی دیگر، عدم 
توجه به ابعاد کیفی سینما و توجه صرف به جنبه سرگرمی آن، در 
نهایت موجب کاهش سطح جدی تولیدات نمایش خانگی، تلویزیون 

و حتی سطح کیفیِ دیدِ هنری و فرهنگی مخاطب خواهد شد.
    سیاست های حمایتی در ذیل چندپارگی تصمیمات 

نهادهای موازی!
تداوم  می تواند  که  منفی  پیامدهای  از  جلوگیری  برای  شک،  بدون 
باشد، لازم است سیاست های حمایتی  تک ژانری شدن سینما داشته 
برای تولید و اکران فیلم های متنوع اعمال شود. هرچند سینمای ایران 
نشان داده است که اتخاذ یک سیاست کلی برای آن به دلیل چندپارگی 
تصمیمات در نهادهای فرهنگی موازی، هیچ وقت کارامد نیست و هر 
کس با توجه به سیاست های ارگانی خود، تصمیماتی به نفع خود را 
اتخاذ می کند. اما به نظر می رسد که لازم است وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی در دوره جدید خود، ضمن هم فکری با نهادهای موازی فعال 
در حوزه سینما، برای هر یک نقشی در این مسیر در نظر بگیرد. البته 
در این مسیر، چالش بزرگی پیش روی تصمیم گیران قرار دارد و آن هم 
ایجاد توازن بین تصمیمات حمایتی و اقتصاد بخش خصوصی است که 
می تواند یک شبه بر باد برود و بخش دولتی در این موضوع تبحر خاصی 
دارد!مشکل دیگر در مسیر ایجاد تعادل در حوزه سینما، وضعیت اکران 
است که با مخاطب به مثابه مشتری، سر و کار دارد. تولید بهترین فیلم ها 
در ژانرهای مختلف، در صورتیکه مخاطب به تماشای آن ترغیب نشود 
بی فایده است؛ کما اینکه در دو سال گذشته فیلم های خوبی در حوزه 
اجتماعی یا دفاع مقدس ساخته شد که فروش آن ها در مجموع معادل 

یک دهم هزینه تولیدشان هم نبوده است! 
در این مسیر، مشخص است که وزارت ارشاد اولا نیاز دارد که دست 
سینماگران را برای تعریف سوژه های مخاطب پسندتر در حوزه اجتماعی، 
سیاسی، دفاع مقدس  و حتی کمدی هایی که 90 دقیقه آن برپایه رقص 
و آواز نیس، بیشتر باز بگذارد و ثانیا، نهادهایی مانند صدا و سیما، حوزه 

هنری، سازمان اوج و... را ترغیب کند که در کنارش قرار بگیرند.

اعتراض شورای زبان فارسی به ساترا برای »بازنده« و »گردن زنی«
نامه  ارسال  از  فارسی  زبان  پاسداشت  هماهنگی  شورای  دبیر 
»بازنده«  سریال  دو  بی توجهی  برای  ساترا  به  شورا  این  اعتراضی 

و »گردن زنی« به زبان فارسی خبر داد.
شد؛  وارد  خانگی  نمایش  شبکه  به  جدید  سریال  دو  گذشته  هفته 
و  فیلیمو  پلتفرم  از  حسین پور  امین  کارگردانی  به  »بازنده«  سریال 
تهیه کنندگی  و  سالور  سامان  کارگردانی  به  زنی«  »گردن  سریال 

فیلم نت. پلتفرم  از  قربان زاده  علی 
جلب  سریال  دو  این  نخست  قسمت  پخش  همان  از  که  نکته ای 
تیتراژ  و  پوستر  طراحی  در  انگلیسی  زبان  از  استفاده  کرد،  توجه 
پوستر،  بر  علاوه  »بازنده«  سریال  در  بود.  آن ها  پایانی  و  ابتدایی 
و  عنوان  و  است  انگلیسی  زبان  به  کاملًا  سریال  پایان  و  شروع 
شده اند.  درج  انگلیسی  زبان  به  پایانی  تیتراژ  در  بازیگران  اسامی 
انگلیسی  واژه  از  پوستر  طراحی  در  نیز  زنی«  »گردن  سریال  در 
در  موجود  قوانین  و  فارسی  زبان  به  بی توجهی  است.  شده  استفاده 
»بازنده«  سریال  در  فارسی  زبان  کنار  در  انگلیسی  زبان  از  استفاده 

است. مشهودتر 
به دنبال این بی توجهی در شبکه نمایش خانگی، شورای هماهنگی 
پاسداشت زبان فارسی در نامه ای به ساترا ضمن انتقاد از بی توجهی 
بیشتر  توجه  و  نظارت  خواستار  سریال،  دو  این  در  فارسی  زبان  به 

شبکه نمایش خانگی به موضوع زبان فارسی شده است.
در  فارسی،  زبان  پاسداشت  هماهنگی  شورای  دبیر  احمدوند،  یاسر 
ساترا  به  نامه  این  ابلاغ  به  اشاره  با  تسنیم  خبرنگار  با  گفت و گو 
سریال،  دو  این  از  نخست  قسمت  دو  پخش  از  پس  شورا  گفت: 
در نامه ای به ساترا مراتب اعتراض خود را اعلام و خواستار نظارت 

است. بیشتر شده 

وی ادامه داد: متاسفانه هم در صدا و سیما و هم در شبکه نمایش 
وجود  فارسی  زبان  مسئله  به  کامل  توجه  سینما،  در  هم  و  خانگی 
ندارد و هر روز نیز دامنه این بی توجهی گسترده تر می شود. شورای 
و  است  ناظر  و  هماهنگ کننده  شورای  یک  فارسی  زبان  پاسداشت 
اجرایی  ابزار  متاسفانه،  است.  فعال  تذکر  و  اعلام  جهت  در  صرفاً 
فرهنگی  حوزه  در  موضوع  این  در  متخلفین  با  برخورد  برای  لازم 
بیشتر  بنابراین،  نیست.  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  و  شورا  اختیار  در 
به  مدنی  اعتراض  نوعی  و  کرد  ایجاد  فرهنگی  حساسیت های  باید 
واقعاً  بی توجهی ها  این  که  چرا  گیرد،  شکل  فرهنگ  اهل  کمک 

است. آسیب زننده 
فارسی  زبان  پاسداشت  هماهنگی  شورای  کرد:  تصریح  احمدوند 
شبکه  اما  می کند،  رصد  را  سیما  و  صدا  برنامه های  مرتب  به طور 
چرا  است،  نگرفته  قرار  رصد  مورد  چندان  تاکنون  خانگی  نمایش 

نام  به  چیزی  فارسی  زبان  پاسداشت  قانون  تصویب  زمان  در  که 
قانون  طبق  و  نداشت  وجود  امروز  شکل  به  خانگی  نمایش  شبکه 
رعایت  که  است  ملزم  سیما  و  صدا  است.  نداشته  وجود  نیز  الزامی 
با بخش های مختلف صدا و سیما در خصوص توجه  کند. ما مدام 
تذکر  مختلف  بخش های  به  و  می کنیم  نامه نگاری  فارسی  زبان  به 

می کنیم. اطلاع رسانی  و 
وی ادامه داد: همین حالا با وجود این همه تذکر، برخی برنامه های 
صدا و سیما عناوین بیگانه دارند که بارها مورد تذکر و اطلاع رسانی 
باید گفت که  نیز  نمایش خانگی  مورد شبکه  در  است.  گرفته  قرار 
ایرانی  و  فارسی  زبان  و  عناوین  باید  کرده  اعلام  قانون  که  آنجا  از 
شبکه  مرجعیت  چون  فعلًا  شود.  رعایت  باید  موضوع  این  باشد، 
موردی  را  خود  اعتراض  مراتب  ما  است،  ساترا  با  خانگی  نمایش 
به  نیز  اخیر  سریال  دو  درباره  کرده ایم.  اعلام  ساترا  به  مصداقی  و 

همین شکل عمل کردیم.
عناوین  به کارگیری  ممنوعیت  مصرح  قوانین  بازخوانی   

بیگانه و اصلاحات 
خانگی،  نمایش  شبکه  گسترش  و  رشد  با  و  اخیر  سال های  در 
است.  نبوده  مناسب  چندان  نمایشی  آثار  در  فارسی  زبان  وضعیت 
زبان  به  بی توجهی  دلایل  از  یکی  که  باورند  این  بر  کارشناسان 
هنرمندان  که  باشد  این  می تواند  خانگی  نمایش  شبکه  در  فارسی 
به  و  می دهند  قرار  تصویر  روی  را  تمرکزشان  تمام  سینماگران  و 
زبان  مقوله  به  است،  تصویر  دنیای  تلویزیون  و  سینما  اینکه  بهانه 
توجه شایانی نمی کنند. در صورتی که رابطه زبان، سینما و تصویر 

است. ناگسستنی  رابطه ای 

تماشاگر یکی از ارکان »سرزمین تمدن ها« است
کارگردان مجموعه نمایشی »سرزمین تمدن ها« با اشاره به ویژگی های 
این اثر نمایشی که در 5 اپیزود به مسائل کشورهای حوزه مقاومت 
می پردازد، عنوان کرد تماشاگر در این نمایش یکی از ارکان اجرا است.

تهیه  به  تمدن ها«  »سرزمین  نمایش  مجموعه  مهر،  گزارش  به 
کنندگی علیرضا کوهفر، نویسندگی سیدمحمدمصطفی موتورچی و 
وحیدپیماندار و کارگردانی شهاب راحله در دور جدید اجراهای خود تا 6 

مهر به صورت محیطی در برج میلاد تهران میزبان مخاطبان است.
و  فلسطین(«  )عروس  »راشل  »همسایه«،  »اسماعیل«،  »هنا«، 
»مدادرنگی« عناوین اپیزودهایی است که در قالب موضوع مقاومت 

در »سرزمین تمدن ها« اجرا می شود.
شهاب راحله کارگردان این اثر نمایشی درباره روند شکل گیری نمایش 
»سرزمین تمدن ها« گفت: اپیزودهای »سرزمین تمدن ها« برگرفته و 
براساس واقعیت های موجود چه در گذشته و چه حال نوشته شده اند 
و بیشتر به موقعیت جنگی در کشورهای مقاومت می پردازند. ما در 
این پنج نمایش سعی کردیم تا پنج موقعیت و بزنگاه حساس در زمانِ 
خود را عنوان کنیم و خدا را شکر از اقبال و گفت وگوهای مخاطبان 
می شود دریافت تا چه حد موفق عمل کردیم. بعضی از مخاطبان 
درخواست اجرا در شهرها و یا کشورهای خود را دارند که با بررسی 
های تولیدی حتما در خدمت مردم سرزمین خود و کشورهای مقاومت 

خواهیم بود.
این کارگردان ضمن اشاره به اینکه شروع این نمایش از تخت جمشید 
است، عنوان کرد: کشور ایران از دیرباز به گواهِ تاریخ، حامیِ جدی و 
مستحکمی برای ملل مختلف بوده و در معماری سعی بر آن شده 
تا از نمادهای تمدن و معماری کشورهای بزرگ استفاده شود. ترتیب 
مابین  بیمارستانی  اپیزود »هنا« در  اینگونه است که  این روایت ها 
فلسطین و سوریه، »اسماعیل« در محله الجزایری ها، »همسایه« در 

لبنان و بلندی های جولان، »راشل« )عروس فلسطینی( در اطراف بیت 
المقدس و »مدادرنگی« در خرابه های غزه اتفاق می افتد.

راحله ضمن ابراز تاسف نسبت به بی توجهی به آثار نمایشی موضوعی 
و مناسبتی در طول سال اظهار کرد: استقبال از اجراها بسیار عالی بود 
و البته باید اشاره کرد که در »سرزمین تمدن ها« از جلوه های بصری 
دیگری هم مانند اتاق هوش مصنوعی، عینک های وی آر، نماهنگ ها، 
پرفورمنس و ... استفاده شده که به حق سهم نمایش ها قابل توجه تر 
است.این کارگردان با اشاره به اینکه ترسی از برچسب هنرمند سفارشی 
بودن ندارد، گفت: سفارشی، معانی و تعاریف متعدد دارد. در همه ادوار 
هنرمندانی بوده اند که به صورت خودجوش و آزاد کار می کردند و در 
مواقعی سفارش هم دریافت می کردند که البته نوع سفارش ها با هم 
تفاوت دارد، اما کلی تر اینکه پرداختن به مسائل انسانی و حقوق بشر 
در چارچوب قانونِ هر اقلیمی ستودنی است. هنرمندان در تمام اعصار 
درهر 2 گونه )خودجوش و سفارشی( فعالیت هایی داشته اند که قطعا 

قابل دفاع و احترام است.

اغلب  نمایش گفت:  اجرا و مشارکت تماشاگران در  وی درباره شیوه 
نمایش ها بر پایه  ساختارهای سنتی اجرا می شوند که در آن ها تماشاگر 
نقش منفعل دارد و تنها به مشاهده و دریافت پیام های نمایش بسنده 
می کند. در این نوع تئاتر، شکاف مشخصی بین صحنه و تماشاگر 
مانند  به واکنش های ساده  بین آن ها محدود  تعاملات  و  دارد  وجود 
تشویق یا خنده می شود. اما تماشاگر فعال در تئاتر به معنای فردی 
روند  یا  داستان  از  بخشی  می کند،  دخالت  اجرا  فرآیند  در  که  است 
نمایش را شکل می دهد و حتی گاهی به عنوان یکی از شخصیت های 
نمایش وارد عمل می شود. این نوع تئاتر که گاهی به تئاتر تعاملی یا 
تئاتر مشارکتی نیز معروف است، سعی دارد مرز بین بازیگر و تماشاگر 
را محو و تجربه ای مشترک و زنده خلق کند. در این اجرا نیز سعی ما 
بر مشارکت فعال مخاطب است و تماشاگران به نوعی یکی از ارکان 

نمایش محسوب می شوند.
راحله افزود: در تئاتری که تماشاگر فعال است، نقش او می تواند شامل 
انتخاب مسیرهای مختلف  داستانی،  مشارکت در تصمیم گیری های 
برای روایت، یا حتی تعامل مستقیم با بازیگران باشد. این نوع تئاتر 
اغلب به دنبال درگیر کردن تماشاگران در سطح عمیق تری از فکر 
و احساس است و می خواهد آن ها را از حالت مصرف کننده  منفعل 
به یک هم آفرین فعال تبدیل کند. در نهایت، هرچند در تئاتر امروز 
تماشاگر فعال کمتر دیده می شود اما این نوع تئاتر می تواند تجربه  
متفاوت و خلاقانه ای باشد که مخاطبان را به شکلی متفاوت با هنر 

اجرا درگیر می کند و ارزشمند است.
این کارگردان در پایان صحبت هایش گفت: به طور کلی، این تفاوت ها 
نشان می دهند که تئاتر، به عنوان یک هنر زنده و تعاملی، می تواند 
بازتاب دهنده  تنوع و پیچیدگی زندگی انسانی باشد و به هر تماشاگر 
فرصت دهد تا بر اساس دیدگاه ها و تجربه های شخصی خود با اثر 



 

فرمانده انتظامی رشت از نزاع کارگران 2 شرکت تولیدی در این شهرستان خبر داد و گفت: هشت نفر از عاملان درگیری دستگیر و 2 قبضه سلاح شکاری و 2 قبضه قمه از آنان کشف شد.
به گزارش ایرنا از پایگاه خبری پلیس گیلان، سرهنگ عیسی روشن قلب روز سه شنبه در تشریح جزئیات این خبر اظهار کرد: ماموران انتظامی در پی اطلاع یک فقره نزاع و درگیری در محدوده شهرک صنعتی رشت، بلافاصله برای بررسی موضوع در محل حاضر شدند.

وی با بیان اینکه پس از حضور ماموران در صحنه و بررسی های لازم صورت گرفته مشخص شد تعدادی از کارگران به دلیل واگذاری یکی از شرکت ها و معوقات مالی باهم درگیر شده اند، افزود: در جریان این نزاع دسته جمعی 2 نفر با اسلحه شکاری اقدام به تیراندازی کرده که 
سبب مجروح شدن پنج نفر از کارگران شده که مجروحان برای مداوا به بیمارستان منتقل و تحت درمان می باشند.

فرمانده انتظامی شهرستان رشت با اشاره به اینکه هشت نفر عاملان اصلی این نزاع در صحنه دستگیر شدند، بیان کرد: همچنین 2 قبضه اسلحه شکاری و 2 قبضه سلاح سرد قمه از عاملان درگیری کشف شد.
این مقام انتظامی خاطرنشان کرد: عاملان درگیری با تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی در اختیار مرجع قضائی قرار گرفتند.
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عاملان درگیری 2 شرکت شهر صنعتی رشت دستگیر شدند4

خبر خبر 

عمومی  روابط  گزارش  به 
گیلان،بر  اسلامی  آزاد  دانشگاه 
علمی  موسسه  اعلام  اساس 
و   Elsevier انتشاراتی  و 
داده  روی  بر  که  پژوهشی  پیرو 
انجام  اسکوپوس  پایگاه  های 
دانشمندان  فهرست  است،  شده 
به  ها  رشته  تمامی  در  پراستناد 
برتر  عنوان دانشمندان دو درصد 
بازه  دو  در  علمی  های  حوزه 
 )2023 )سال  مدت  کوتاه  زمانی 
فعالیت  دوره  طول  مدت  بلند  و 
 )2023 تا   1960 سال  )از  علمی 

شناسایی و معرفی شدند. 
گیلان  استان  اسلامی  آزاد  دانشگاه  رئیس   ، چوبری  ملکی  مجتبی  دکتر 
استنادی  داده های  از  استفاده  با  پژوهش  این  خبر گفت:  این  اعلام  با   ،
پایگاه اسکوپوس، دانشمندان را در 22 رشته علمی و 174 زیرشاخه علمی 

طبقه بندی کرده است.
روی  بر  سنجی  علم  متعدد  پارامترهای  فهرست،  این  در  داد:  ادامه  وی 
بررسی  میلادی   2023 تا   1960 سال  از  پایگاه  این  در  منتشره  مقالات 
تعداد  مقالات،  تعداد  به  توان  می  آن  جمله  از  که  است  شده  ارزیابی  و 
تک  مقالات  تعداد  نویسنده،  استنادی  خود  بدون  مقالات  به  ارجاعات 
نویسنده، درصد استناد نویسندگان به مقالات خود، شاخص اچ دانشمندان 
 c-score عنوان  با  ترکیبی  شاخص  یک  و  تخصصی  های  حوزه  در 

اشاره کرد.
ملکی چوبری تصریح کرد: در این گزارش که 16 سپتامبر 2024 به چاپ 
رسیده است 3 عضو هیات علمی دانشگاه آزاد اسلامی استان گیلان که 
عبارتند از دکتر علیرضا صیداوي از دانشگاه آزاد اسلامی واحد رشت، دکتر 
دکتر  و  نشاء  لشت  مرکز  اسلامی  آزاد  دانشگاه  از  رضائی جوردهی  احمد 
راهب غلامی از دانشگاه آزاد اسلامی واحد لاهیجان، در بازه زمانی بلند 

مدت طول دوره فعالیت علمی این فهرست قرار گرفتند.
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان گیلان افزود:  همچنین، 5 عضو هیات 
علمی دانشگاه آزاد اسلامی استان گیلان عبارتند از دکتر علیرضا صیداوی 
از دانشگاه آزاد اسلامی واحد رشت، دکتر احمد رضائی جوردهی از دانشگاه 
آزاد اسلامی مرکز لشت نشاء ، دکتر راهب غلامی  از دانشگاه آزاد اسلامی 
واحد لاهیجان ، دکتر محمدصادق الهیاری و دکتر محمد نیک پسند هر دو 
از دانشگاه آزاد اسلامی واحد رشت در فهرست دانشمندان دو درصد برتر 

بازه یکساله قرار گرفتند.
وی با بیان اینکه تعدادی از این نخبگان برای چند سال متوالی و پیاپی 
علیرضا  دکتر  نام  تاکید کرد:  اند،  برتر شناخته شده  دانشمندان  عنوان  به 
صیداوی، دکتر احمد رضائی جوردهی و دکتر راهب غلامی برای پنجمین 
سال متوالی، دکتر محمد نیک پسند برای چهارمین سال متوالی و دکتر 
محمدصادق الهیاری برای دومین سال متوالی در فهرست دانشمندان دو 

درصد برتر دنیا قرار گرفته است.
با و بدون  ملکی چوبری همچنین بیان کرد: در این گزارش، سنجه های 
ارجاع  مقالات  تعداد  به  ارجاعات  تعداد  نسبت  و  محققان  خوداستنادی 
کننده نیز ارائه شده است و در مجموع و بر اساس شاخص های ذکر شده، 
بازه زمانی بلندمدت  اسامی 217097 محقق در فهرست دانشمندان برتر 
دانشمندان  فهرست  در  پژوهشگر   223152 و  علمی  فعالیت  دوره  طول 
در  1020 محقق  ایران،  از کشور  که  وارد شدند  یکساله  زمانی  بازه  برتر 
بازه زمانی بلندمدت طول دوره فعالیت علمی و  فهرست دانشمندان برتر 
2327 محقق در فهرست دانشمندان برتر بازه زمانی کوتاه مدت یکساله 

قرار گرفته اند.
 Augustدر مقاله ای با عنوان Elsevier نتایج این پژوهش در پایگاه
 data-update for »Updated science-wide 2024
 author databases of standardized citation

indicators« در لینک زیر در دسترس است:
https://elsevier.digitalcommonsdata.com/

7/datasets/btchxktzyw

گفت:  گیلان  دادگستری  رئیس 
قضایی  واحدهای  روسای 
تکلیف  تعیین  به  نسبت  باید 
فوریت  قید  با  معوق  پرونده های 

اقدام کنند.
به گزارش ایرنا از روابط عمومی 
حجت  گیلان،  دادگستری 
اسماعیل  المسلمین  و  الاسلام 
نشست  در  نیارکی   صادقی 

روسای دادگستری های استان اظهار کرد: رسیدگی به پرونده های مهم سریع انجام 
شود و روسای دادگستری ها شخصا مدیریت بر این پرونده ها را برعهده گرفته و 

آن را تعیین تکلیف نمایند.
وی با بیان اینکه دادگاه های صلح باید در همه شهرستان ها راه اندازی شود، بیان 
کرد: با توجه به اینکه پرونده های با قابلیت سازش در صلاحیت دادگاه صلح قرار 
بینی  نیز پیش  لذا در معیت هر دادگاه صلح، 2 شعبه شورای حل اختلاف  دارد، 

شده است.
رئیس شورای قضایی استان افزایش صلح و سازش را از نتایج راه اندازی دادگاه 
صلح عنوان کرد و گفت: در سازش فصل خصومت)گاهی با تمام تلاشی که قاضی 
دارد، کشف حقیقت نمی شود؛ لذا موظف است بر حسب اوضاع و احوال ظاهری و 
مستندات و مدارک موجود قضیه را فیصله دهد روش اولی را احقاق حق و روش 
دومی را فصل خصومت می گویند.( اتفاق افتاده و لذا از تکرار پرونده ها در مراجع 

قضایی جلوگیری خواهد شد.
دادگاه صلح با رضایت طرفین، پرونده را برای حصول سازش به عضو یا اعضای 
شورا که در دادگاه مستقر می باشند یا شعبه شورا یا میانجی گری ارجاع می دهد. 
چنانچه حداکثر ظرف 2 ماه موضوع منتهی به سازش شود، مراتب صورتجلسه و 
برای اتخاذ تصمیم به قاضی دادگاه صلح اعلام می شود تا طبق مقررات اقدام کند.

 

مدیرعامل شرکت نمایشگاههای بین المللی استان گیلان 
گفت: نمایشگاه تخصصی تجهیزات پزشکی، بیمارستانی، 
آزمایشگاهی، دندانپزشکی و صنایع وابسته با حضور 80 
شرکت تولیدی و بازرگانی از 11 استان کشور در محل 

نمایشگاه بین المللی گیلان آغاز به کار کرد.  
نمایشگاه  این  در  گفت:  ایرنا  خبرنگار  به  زمانی  رضا 
تجهیزات  و  لوازم  کننده  تولید  و  بازرگانی  شرکت های 
پزشکی از استانهایی چون تهران، البرز، آذربایجان شرقی، 
خراسان رضوی، اردبیل و اصفهان و استان گیلان تولیدات 

خود را عرضه می کنند.
زمانی تصریح کرد: شرکت نمایشگاهی گیلان تلاش دارد 
با فراهم کردن زیرساختهای لازم در محل نمایشگاه بین 
المللی این استان در سالهای آینده میزبان نمایشگاههای 
بین المللی در این استان باشد تا بتواند ارتباط مستقیمی 
بین تولیدکنندگان داخلی، تجار و بازرگانان خارجی برقرار 

کند.
وی اضافه کرد: تا پایان امسال 23 عنوان نمایشگاهی هر 
هفته یک نمایشگاه تخصصی برگزار می شود که از این 
تعداد 21 نمایشگاه بصورت ملی و 2 نمایشگاه رشت شهر 
خلاق خوراک یونسکو و نمایشگاه عرضه مستقیم کالای 

بهاره استانی اجرا خواهد شد.
وی گفت: این نمایشگاه سوم تا 6 مهر ماه به مدت چهار 
است و علاقمندان  دایر  روز در مساحت 3 هزار متری 
می توانند از 10 صبح تا 17 عصر از این نمایشگاه بازدید 

کنند.
نیمه نخست امسال 9 نمایشگاه تخصصی در نمایشگاه 

بین المللی گیلان برگزار شده است.

 به مناسبت گرامیداشت هفته دفاع مقدس و همزمان 
از  مراسمی  طی  چهارشنبه  امروز  کشور،  سراسر  با 
رشت  در  گیلان  مقدس  دفاع  دوران  پیشکسوتان 

تجلیل شد.
از  تجلیل  آئین  در  گیلان  استاندار  ایرنا،  گزارش  به 
کرد:  اظهار  استان  مقدس  دفاع  دوران  پیشکسوتان 
و  کفر،ظلم  جبهه  بین  جنگ  مقدس،  دفاع  دوران 

استکبار با جبهه حق و عدالت بود.
انسانیت  جنگ  ما  جنگ  کرد:  اظهار  عباسی  اسدالله 
دنبال  به  که  بود  برابر دشمنانی  در  دینی  ارزشهای  و 
چپاول و به دست آوردن منابع خدادادی در سرزمینهای 

اسلامی بودند.
اعتقادی  جنگ  دنبال  به  ما  دشمنان  داد:  ادامه  وی 
بودند؛ هم اینک نیز این امر را به خوبی مشاهده می 
کنیم که چگونه صهیونیستها با حمایت استکبار جهانی 
مردم بی گناه را به خاک و خون می کشند که در این 
بین شاهد سکوت کشورهایی هستیم که ادعای تمدن 

و حقوق بشر دارند.
استاندار گیلان با اشاره به عظمت شهدا و رزمندگان 
مدیون  ما  کرد:  بیان  و  اشاره  مقدس  دفاع  دوران 
رزمندگان و شهدا  فداکاری های  رشادتها، شجاعتها و 
ایثار و شهادت هستند  این عزیزان مظهر  هستیم که 
و مدال افتخار ایثارگری را به عنوان یک هدیه الهی 

دریافت کردند.
ما  کرد: شهدا مشعل داران هدایت  عباسی خاطرنشان 
وجود  همچنین  و  گرانقدر  شهدای  وجود  با  و  هستند 
خانواده شهدا و ایثارگران هیچگاه راه را گم نخواهیم 
فداکاری های  قدردان  ما  همه  حتم  طور  به  و  کرد 

رزمندگان هستیم.
مقدس  دفاع  دوران  پیشکسوتان  از  تجلیل  مراسم 
گیلان با حضور جمعی از رزمندگان دوران دفاع مقدس، 
خانواده شهدا، سردار عبدالله ملکی مشاور رئیس بنیاد 
حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس، سردار عباس 
مقدس،  دفاع  مدارک  و  اسناد  سازمان  رئیس  بایرامی 
اسدالله عباسی استاندار گیلان و فرماندهان نیروهای 
از  جمعی  همچنین  و  استان  این  انتظامی  و  نظامی 

مدیران دستگاه های اجرایی استان برگزار شد.
در این مراسم، 2 نماهنگ »چوم)چشم( به راه« و » 
پلاک« توسط پدر و مادر شهیدان والا مقام منوچهر، 

ایرج و محمد خدمتی رونمایی شد.
آقایان  و  بانوان  از  تعدادی  از  مراسم  این  پایان  در 

پیشکسوت دوران دفاع مقدس تجلیل شد

بر اساس داده های پایگاه اسکوپوس :
پنج عضو هیات علمی دانشگاه آزاد اسلامی گیلان 
در بین  یک و دو درصد برتر دانشمندان پراستناد 

جهان قرار گرفتند

رئیس کل دادگستری گیلان:
روسای واحدهای قضایی نسبت به تعیین تکلیف 

پرونده های معوق اقدام کنند

نمایشگاه تخصصی تجهیزات پزشکی 
کشور در گیلان آغاز به کار کرد

پیشکسوتان دوران دفاع مقدس گیلان 
تجلیل شدند

مدیر درمان تامین اجتماعی گیلان، با اشاره به کلنگ بزرگترین درمانگاه 
فوق تخصصی تامین اجتماعی کشور در رشت زده شده است، گفت: 
نیازمند دریافت کاربری درمانی برای زمین بیمارستان حضرت رسول 

هستیم تا این پروژه را آغاز کنیم.
دکتر حسین ابراهیمی،  در جمع خبرنگاران، با اشاره به ساخت درمانگاه 
منجیل از 33 سال پیش، اظهار کرد: متاسفانه این درمانگاه به مرحله 
بهره برداری نرسیده بود، اما اکنون مناقصه 45 میلیارد تومانی آن برنده 
شده و تا ماه آینده عملیات بازسازی، مقاوم سازی و بهسازی آن آغاز 

می شود و مقرر شده که طی یک سال به اتمام برسد.
وی با بیان اینکه همزمان با عملیات اجرایی تامین نیروی انسانی درمانگاه 
منجیل را پیش می بریم، افزود: این درمانگاه می تواند منطقه جنوب استان 

را پوشش دهد و سایر خدمات را در درمانگاه لوشان مستقر می کنیم.
مدیر درمان تامین اجتماعی گیلان یکی از برنامه های کوتاه مدت این 
مدیریت طی سه سال گذشته را تبدیل بیمارستان 200 تختخوابه حضرت 
رسول اکرم)ص( رشت به 232 تختخوابه دانست و افزود: کادر درمانی 
این 32 تخت به زودی تکمیل می شود تا خدمات رسانی خوبی را انجام 

دهیم.
ابراهیمی با اشاره به اهمیت افزوده شدن این 32 تخت در کلانشهر رشت 
که فاقد بیمارستان جنرال است، گفت: عملیات بازسازی درمانگاه فومن 

آغاز شده و این درمانگاه شبانه روزی می شود.
وی ساخت درمانگاه در شفت و صومعه سرا را در دستور کار دانست و 
بیان کرد: برای درمانگاه لاهیجان، سازه جدید تعریف کردیم و طبق 
لاهیجان  در  تخصصی  کلینیک  پلی  درمانگاه  یک  برنامه ریزی ها، 
راه اندازی می شود که شامل مجتمع اداری و چهار واحد اقامتی - رفاهی 

است؛ فاز اجرایی این پروژه را از پاییز امسال آغاز می کنیم.
مدیر درمان تامین اجتماعی گیلان همچنین به اخذ پروانه بیمارستان 
شهید املاکی کومله اشاره کرد و متذکر شد: ضریب اشغال این بیمارستان 

20 تا 30 درصد بوده و به زودی بخش زایمان را راه اندازی می کنیم.
قرارداد،  طرف  مراکز  به  مطالبات  پرداخت  وضعیت  به  اشاره  با  وی 
خاطرنشان کرد: پرداخت به داروخانه ها دو قسمت شده که 35 تا 45 

محل  از  مطالبات  مابقی  است؛  پایه  بیمه  به  مربوط  مطالبات  درصد 
ساماندهی ارز بوده و مستقیم به حساب داروخانه ها واریز می شود که بر 

عهده سازمان هدفمندی یارانه هاست.
ابراهیمی با بیان اینکه کلیه مطالبات تا پایان اردیبهشت ماه را پرداخت 

کردیم، ادامه داد: متاسفانه خرید دارو نیازمند نقدینگی زیاد است.
درمانی  ارائه خدمات  به  اشاره  با  گیلان  اجتماعی  تامین  درمان  مدیر 
در چهار سطح، عنوان کرد: درمانگاه های سطح یک)عمومی(، سطح 
دو)تخصصی( و سطح سه)پلی کلینیک شبانه روزی( و بیمارستان داریم. 
این درمانگاه ها براساس تعداد بیمه شدگان در هر شهر و استان راه اندازی 

می شود.
وی با بیان اینکه استان گیلان بیش از دو برابر جمعیت مهمان دارد و 
بیش از یک برابر با جمعیت سیال ساکن مواجه است، اضافه کرد: یک 
میلیون و 363 هزار بیمه شده تامین اجتماعی داریم و مراکز درمانی تامین 
اجتماعی ملزم به ارائه خدمات به این جمعیت است؛ متاسفانه تعداد واقعی 

بیمه شدگان در گیلان دیده نمی شود.
ابراهیمی در ادامه به مشکل کاربری زمین بیمارستان حضرت رسول)ص( 
رشت اشاره کرد و گفت: زمین این بیمارستان در سال 1370 به مساحت 
22 هکتار)20 هکتار( و طی چهار فقره سند خریداری و محصور شد و 
لذا پس از 17 ماه تلاش موفق به تجمیع این چهار سند شدیم و سند 

تک برگ را برای 15.5 هکتار گرفتیم.

وی با بیان اینکه توسعه بیمارستان حضرت رسول را در چهار فاز تعریف 
کردیم، افزود: مردادماه سال گذشته و با حضور وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، کلنگ احداث بزرگترین درمانگاه فوق تخصصی کشور را در 
محوطه این بیمارستان زدیم و مجوزهای لازم را از وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی اخذ کردیم. متاسفانه کاربری درمانی نداریم 
و 11 هکتار از کاربری زمین بیمارستان مربوط به راه آهن بوده و برای 

ایستگاه قطار تعریف شده است.
مدیر درمان تامین اجتماعی گیلان فاز دوم را شامل راه اندازی اورژانس 
- آنژیوگرافی و فاز سوم را مربوط به مجتمع رفاهی 7.5 هکتاری متشکل 
از سوله بحران و 32 واحد اقامتی و آمفی تئاتر و رستوران و سالن ورزش 
دانست و اظهار کرد: در فاز چهارم احداث ساختمان مدیریت درمان استان 
را دنبال می کنیم؛ البته نیازمند دریافت کاربری درمانی هستیم تا این 

پروژه ها را آغاز کنیم.
ابراهیمی اضافه کرد: جهت تعیین تکلیف اراضی حذف شده و نیز حل 
مسئله کاربری زمین بیمارستان، نیاز به همکاری و همراهی مسئولان 

استانی داریم.
وی با اشاره به برنامه پنج ساله این مدیریت جهت توسعه کلینیک رشت، 
تاکید کرد: هزار میلیارد تومان اعتبار برای پروژه اورژانس آنژیو تخصیص 

داده شده است.
مدیر درمان تامین اجتماعی گیلان بیمارستان حضرت رسول را دارای 
بهترین سیستم تصفیه فاضلاب و امحای زباله دانست و افزود: دومین 

دستگاه برتر »MRI« استان را داریم.
همکار،  متخصص  و  عمومی  پزشکان  پایین  تعرفه  به  اشاره  با  وی 
خاطرنشان کرد: سال گذشته 186 پزشک عمومی و متخصص داشتیم 

که امسال به 245 نفر رسیده است.
ابراهیمی بیش از نیمی از پرسنل مدیریت درمان تامین اجتماعی استان را 

از بانوان دانست و تاکید کرد: 70 درصد پرسنل نیز درمانی هستد.
وی خواستار ثبت شماره تلفن همراه اصلی در سامانه تامین اجتماعی شد 
و خاطرنشان کرد: نسخه پزشک و نسخه داروخانه برای بیمه شده پیامک 

می شود که امکان هرگونه تخلف را رفع می کند.

 بازرس کل گیلان اظهار کرد: بازرسی کل استان با تمام توان جلوی 
تحویل 55 هکتار زمین به سودجویان گرفت و تا این پروژه به صورت 

بومی در استان راه اندازی و استفاده شود.
به گزارش ایرنا، احمد آقائی در آئین راه اندازی مرحله نخست تصفیه 
خانه کشت وصنعت شرکت پگاه گیلان گفت: امروز این زمین به تولید 
اختصاص یافته و کشت و صنعت پگاه گیلان اجرایی شده و زمینه اشتغال 
با اشاره به تصفیه خانه  ادامه  و تولید خوبی فراهم شده است.وی در 
فاضلاب صنعتی کشت و صنعت شرکت پگاه گیلان گفت: این تصفیه 
خانه با ظرفیت تصفیه روزانه 700 مترمکعب فاضلاب عملا در حفظ 
محیط زیست و تولید کیفی موثر است.وی تصریح کرد: کیفیت، بهداشت، 
محیط زیست و توسعه محصول در این شرکت از جمله اقدامات شایسته 
اشتغال مولد تاثیرگذار است.آقائی از بکارگیری نیروهای بومی در این این مجموعه محسوب می شود که در حمایت از صنعت دامپروی و ایجاد 

شرکت ابراز خرسندی کرد و افزود: با راه اندازی فازهای بعدی شرکت 
کشت و صنعت تعداد بیشتری از جوانان گیلان در این شرکت به کار 
مشغول خواهند شد و با این اقدام درصد بیکاری در این استان روز به روز 
کاهش خواهد یافت.مدیرعامل شرکت کشت و صنعت دامپروری صنایع 
شیر گیلان نیز در حاشیه بهره برداری این تصفیه خانه گفت: این شرکت 
در مساحت 500 هزار مترمربع احداث شده است و برای تصفیه خانه 
فاضلاب صنعتی این شرکت با ظرفیت تصفیه روزانه 700 مترمکعب، 
40 میلیارد ریال هزینه شده است.بر اساس اعلام مسئولان، شرکت پگاه 
گیلان در سال 86 کار خود را آغازکرد و اکنون هزار و 200راس دام 
شیرده دارد که روزانه 20 تن شیر تولید می کند و پیش بینی می شود در 
آینده این مقدار تولید به 50 تن شیر در روز برسد. مجموع سرمایه گذاری 
برای بهره برداری از پروژه مذکور بالغ بر پنج هزار میلیارد ریال می باشد.

گیلان  سازمان جهاد کشاورزی  و صنایع کشاورزی  بازرگانی  توسعه  معاون 
گفت: هیچ افزایش و نرخ جدیدی در قیمت گوشت مرغ در استان اعلام نشده 

و عرضه مرغ بر اساس قیمت قبلی است.
افزایش  نشانگر  میدانی  بررسی های  وجود  این  با  ایرنا،  خبرنگار  گزارش  به 
قیمت گوشت مرغ در برخی از مرغ فروشی های گیلان است؛ بر اساس اعلام 
شهروندان در رشت و برخی شهرهای استان و سرکشی به تعدادی از واحدها، 
عرضه هر کیلو مرغ برای مصرف کننده بین 880 تا 950 هزار ریال است؛ در 
حالی که آخرین قیمت مصوب مرغ در استان کیلویی 800 هزار ریال می باشد.

قاسم جوادزاده مقتدر معاون جهاد کشاورزی استان در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنا با تاکید بر اینکه فروش مرغ به قیمت هر کیلو بالاتر از 800 هزار ریال 
گرانفروشی است و با متخلفان برخورد می شود، افزود: هرگونه افزایش قیمت از 

قبل اطلاع رسانی می شود اما تا کنون افزایشی نداشته ایم.
وی با تاکید بر اینکه در تامین و توزیع مرغ در گیلان مشکلی وجود ندارد، 
جوجه ریزی  تن  هزار   633 و  میلیون   13 حدود  امسال  شهریور  کرد:  اظهار 
در مرغداری های استان انجام شد و بیش از 16 هزار تن لاشه مرغ نیز در 

کشتارگاه ها تولید شده است.
معاون توسعه بازرگانی و صنایع کشاورزی سازمان جهاد کشاورزی گیلان بیان 
کرد: از مجموع تولید مرغ در شهریور امسال علاوه بر توزیع در گیلان، تعهد 
ارسال به تهران و البرز نیز داشتیم که انجام شد و بر این اساس به لحاظ تولید 

مرغ و جوجه ریزی مشکلی در استان وجود ندارد.
شهریور  طی  استان  گردشگرپذیری  به  توجه  با  کرد:  اظهار  مقتدر  جوادزاده 
امسال قیمت مرغ حبابی شد ضمن اینکه افزایش بخش هایی از هزینه های 

مربوط به تولید آن بر این موضوع دامن زد، اما همه باید بدانندمرغ باید به 
قیمت تعیین شده به فروش برسد.

وی بیان کرد: با توجه به اینکه حدود 75 تا 80 درصد تولید مرغ در گیلان 
توسط زنجیره ها انجام می شود این موضوع در عرضه و تثبیت قیمت گوشت 
به  بیشتر  دیگر  استان های  مرغ  تولید  اما  دارد  موثری  نقش  استان  در  مرغ 
صورت خارج از زنجیره است که همین موضوع باعث تغییر قیمت مرغ در سایر 
استان ها می شود و این افزایش قیمت، گیلان را نیز تحت تاثیر قرار می دهد.

گیلان  سازمان جهاد کشاورزی  و صنایع کشاورزی  بازرگانی  توسعه  معاون 
اظهار کرد: عدم یکسان سازی و همترازی قیمت  گوشت مرغ در استان های 
مرغ  از  محدودی  تعداد  در  شده  تعیین  نرخ  از  بیشتر  عرضه  موجب  دیگر 

فروشی های شده است.
بازار کشور قیمت  تا در نشست ستاد تنظیم  وی اظهار کرد: منتظر هستیم 
هر کیلو مرغ به صورت کشوری تعیین شود تا ناترازی قیمت را در گیلان 

نداشته باشیم.
منتظر  و  نشده  اعلام  استان  در  مرغ  جدید  قیمت  حال  هر  در  گفت:  وی 

قیمت گذاری تهران هستیم.
جوادزاده مقتدر تاکید کرد: شهروندان در صورت مشاهده فروش مرغ بالاتر از 
نرخ تعیین شده )800 هزار ریال( شکایت خود را از طریق سامانه 124 صنعت، 
فروشان  گران  با  تا  کنند  اعلام  حکومتی  تعزیرات  و 135  تجارت  و  معدن 

برخورد شود.
گزارش های گرانفروشی رسیدگی می شود

کل  اداره  کنندگان  مصرف  حقوق  از  حمایت  و  بازرسی  نظارت،  معاون 

مربوط  گزارش های  گفت:  باره  این  در  نیز  گیلان  تجارت  و  معدن  صنعت، 
به گرانفروشی ها با جدیت رسیدگی می شود و شهروندان می توانند هرگونه 
گرانفروشی را با 124 تماس بگیرند.علی رضا حسینیان در گفت و گو با خبرنگار 
در سطح  روزانه  تجارت  و  معدن  بازرسی صنعت،  تیم های  کرد:  اظهار  ایرنا 
گیلان فعال هستند و با هرگونه گرانفروشی  در حوزه های مختلف از جمله در 

عرضه گوشت مرغ برخورد می کنند.
در  شده  برنامه ریزی  و  مردمی  گزارش های  قالب  در  تیم ها  کرد:  بیان  وی 
واحدهای  تمام  بر  اصناف  بسیج  با همکاری  گیلان  مختلف  شهرستان های 
صنفی و بنگاه های اقتصادی نظارت کرده ضمن اینکه کشت های مشترک با 

تعزیرات حکومتی در سطح استان فعال است.
بر اساس آخرین آمار، 917 واحد تولید کننده مرغ گوشتی با ظرفیت 23 میلیون 
و 928 هزار و 656 قطعه، 95 واحد تولید کننده مرغ مادر با ظرفیت سه میلیون 
و 663 هزار و 614 قطعه مولد و 12 واحد مرغ اجدادی با ظرفیت تولید 309 

هزار و 800 قطعه مرغ مولد در گیلان فعال است.
همچنین 21 کارخانه جوجه کشی با ظرفیت 35 میلیون و 984 هزار و 400 
قطعه در هر دوره در گیلان فعالیت می کند؛ گیلان با 11 واحد پرورش مرغ 
اجداد گوشتی فعال رتبه نخست، 99 واحد مرغ مادر جایگاه دوم و 907 واحد 

مرغ گوشتی رتبه سوم تولید گوشت مرغ در کشور را دارد.

 مدیرعامل شرکت توزیع برق گیلان گفت: میزان مصرف برق تابستان 
امسال در استان نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد 5.4 درصدی 

داشت.
مسعود صادقی خمامی   در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار کرد: طبق 
آمارهای موجود و پایش انجام شده تا پایان شهریورماه بیش از چهار هزار 
و 189 میلیون کیلووات ساعت انرژی تحویل مشترکان گیلانی شده که 

این میزان نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد 5.4 درصد دارد.
وی افزود: بیشترین رقم برق مصرفی استان در سال جاری در تاریخ 
درجه   40 محسوس  دمای  با  دقیقه   55 12و  ساعت  در  16مردادماه 

سلسیوس به ثبت رسید.
مدیرعامل شرکت توزیع برق گیلان بیان کرد: برنامه ریزی برای مدیریت 
بار و مصرف تابستان در گیلان از اردیبهشت ماه آغاز شد و علاوه بر عقد 

تفاهم نامه با مشترکان در تعرفه های مختلف، پایش دقیق مصرف نیز در 
دستور کار قرار گرفت.

صادقی اضافه کرد: از سویی گیلان برخلاف برخی از استان ها تعداد 
مشترکان صنعتی برق کمتری دارد چنانکه حدود 16 درصد کل مشترکان 
در ردیف این تعرفه قرار دارند و طی همکاری بسیار مناسب با انجمن 
مدیران صنایع گیلان، سازمان صمت و مشترکان صنعتی استان موفق 
شدیم به بهترین شکل ممکن برنامه های مدیریت بار استان را اجرا کنیم.

وی خاطرنشان کرد: از 16 خردادماه تا 17 شهریورماه تعداد روزهای 
مدت  این  در  و  بود  روز  استان 47  در  بار  اضطراری  مدیریت  اعمال 
خاموشی های کوتاه مدتی نیز ناشی از اتفاقات فنی شبکه های صنعت 
برق استان حادث شد.مدیرعامل شرکت توزیع برق گیلان اظهار کرد: این 
شرکت در حال حاضر بیش از یک میلیون و 657 هزار مشترک در استان 
دارد که این حجم بالای تعداد مشترک، توزیع برق را در ردیف یکی از 

بزرگترین شرکت های خدمت رسان کشور قرار داده است.

مدیر درمان تامین اجتماعی گیلان مطرح کرد
طرح توسعه بیمارستان تامین اجتماعی رشت؛ معطل کاربری زمین

بازرس کل گیلان:
بازرسی کل گیلان از واگذاری 55 هکتار زمین به سودجویان جلوگیری کرد

معاون جهاد کشاورزی گیلان:
نرخ مرغ در گیلان افزایشی ندارد، برخورد جدی با 

گرانفروش ها

مصرف برق گیلان در تابستان 5.5 درصد افزایش یافت



مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قزوین:
امیری مقدم:فاز نخست موزه دفاع مقدس استان قزوین آماده افتتاح است

مدیرکل بهزیستی استان قزوین:اجرای پویش همه حاضر در استان قزوین

حجت الاسلام سید مصطفی مجیدی:ثبت 8 مورد وقف جدید در استان قزوین

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قزوین:
۱2 رویداد رسانه ای در استان قزوین برگزار شد
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اخبار

 استاندار یزد با تاکید بر تدوین سرفصل  مربوط به فعالیت های مهدویت در جشنواره های شهید رجایی استان گفت: با هماهنگی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی در جلسه آینده شورای فرهنگ عمومی استان گزارشی از فعالیت های مربوط به ترویج فرهنگ مهدویت در 
عملکرد دستگاه های دولتی مورد ارزیابی قرار می گیرد.به گزارش روابط عمومی استانداری یزد، »مهران فاطمی » در دیدار اعضای هیات مدیره بنیاد فرهنگی حضرت مهدی موعود)عج( استان با بیان اینکه این حس باید در نسل جوان جامعه ایجاد شود که امام زمان )عج( 
حاضر و ناظر است، افزود: آموزه های ما باید به نحوی باشد که جوانان این حس حضور و کسب فیض از آن را عالمانه درک کنند.وی با تاکید بر اینکه مهدویت و ارتباط قلبی با امام زمان)عج( ناامیدی را از میان خواهد برد، اظهار کرد: در صورت ایجاد باور قلبی و حس 
معرفت، محبت و ارتباط متقابل بین امام و ماموم بسیاری از مسائل فرهنگی و آسیب های اجتماعی رفع خواهد شد.فاطمی با بیان اینکه اقداماتی در زمینه بازسازی، زمینه سازی  و دگرسازی در محوریت فعالیت های مهدوی قرار گیرد، تصریح کرد: برنامه ریزی و برقراری 
ارتباط با بیش از 200 هزار کارگر رسمی تامین اجتماعی در استان به همراه خانواده های آنها مسیر فعالیت های مربوط به مهدویت را تسهیل می کند.استاندار یزد با تاکید بر قدردانی از دستگاه های استان که همراهی و همکاری بیشتر و عملکرد فعالانه تری در حوزه مهدویت 

پنجشنبه  5 مهر  1403داشته اند، گفت: در جشنواره های شهید رجایی سرفصل مربوط به فعالیت های مهدویت لحاظ شود.
 شماره 6850

استاندار یزد: فعالیت دستگاه های دولتی در زمینه تقویت فرهنگ مهدویت ارزیابی می شود

بانوان ایثارگر البرز تجلیل شدند

اوقاف بوشهر 370 بسته تحصیلی به 
دانش آموزان اهدا کرد

 

آیینی  در  چهارشنبه  روز  البرز  استان  ایثارگر  بانوان 
به مناسبت هفته گرامیداشت دفاع مقدس در سالن 
اجتماعات شهید سبحانی سپاه استان در کرج تجلیل 

شدند.
پاسدار  ایرنا، سردار سرتیپ دوم  به گزارش خبرنگار 
نشر  و  آثار  حفظ  «مدیرکل  اسلامی  »ابوالفضل 
با  آیین  این  در  البرز  استان  مقدس  دفاع  ارزشهای 
بیان اینکه بانوان در دوران دفاع مقدس حماسه های 
بزرگی خلق کردند، گفت: نقش ارزشمند بانوان ایثارگر 
ایران  های  رشادت  تاریخ  در  باید  مقدس  دفاع  در 

اسلامی ثبت شود.

و  مقدس  دفاع  دوران  در  ایثارگر  بانوان  افزود:  وی 
پس از آن حماسه های بزرگی برای سربلندی ایران 
اسلامی خلق کردند که متاسفانه کمتر مورد توجه قرار 

گرفته است.
اسلامی بیان کرد: باید درباره اهمیت نقش تاریخی 
بانوان در دفاع مقدس به صورت تخصصی پژوهش 
حضور  این  مستندات  و  اسناد  گردآوری  با  و  شود 

ارزشمند در تاریخ ثبت شود.
مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس البرز 
گفت: زنان در دفاع مقدس علاوه بر نقش مهمی که 
در پشتیبانی از جبهه داشتند ، ستون و بنیان خانواده 
را حفظ کردند و این مساله آرامش خاطر بزرگی به 
رزمندگان داد تا با خیال آسوده در جبهه های جنگ 

علیه دشمن بجنگند.
اسلامی با بیان اینکه مادران ، همسران و خواهران 
شهدا و ایثارگران برای آنها قوت قلب بودند، اضافه 
نیز  تحمیلی  جنگ  دوران  از  پس  بانوان  کرد: 
جانبازان  از  پشتیبانی  و  پرستاری  در  مهمی  نقش 
ارزش  پای  با صبوری خاص  و  داشتند  ایثارگران  و 

های دفاع مقدس ایستادند.
تاریخ  اسناد  آوری  جمع  اهمیت  به  اشاره  با  وی 
 ، بانوان در دفاع مقدس  شفاهی و خاطرات حضور 
خاطرنشان کرد : جمع آوری تصاویر ، فیلم ها ، اسناد 
و خاطرات شفاهی بانوان ایثارگر از دفاع مقدس باید 
میراث  این  بتوان  تا  شود  انجام  بیشتری  با سرعت 

ارزشمند را برای آیندگان در تاریخ ثبت کرد.

گفت:  بوشهر  استان  خیریه  امور  و  اوقاف  مدیرکل 
آموزشی  بسته   370 تحصیلی  سال  آغاز  با  همزمان 
به ارزش چهار میلیاردو 500 میلیون ریال بین دانش 

آموزان واجد شرایط توزیع شد.
به گزارش ایرنا، حجت الاسلام محمدرضا اسماعیل پور 
ه در همایش واقفان نیک اندیش اظهار کرد: بسته های 
پوشاک  و  ، کفش  کیف  افزار،  نوشت  شامل  یادشده 
تحت عنوان« مهر تحصیلی » در اختیار دانش آموزان 

نیازمند قرار گرفته است.
وی افزود: امسال 20 میلیارد ریال به طرح های اجتماعی 
از جمله کمک به نیازمندان و اجرای مهر تحصیلی بر 

اساس نیت واقفان اختصاص یافته است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان بوشهر یادآور شد: 
2 هزار و 600 موقوفه انتفاعی در استان بوشهر وجود 
دارد که در یک سال گذشته 100 میلیارد ریال از محل 
درآمد موقوفات و نیت واقفان به طرح های فرهنگی 
فرهنگی،  دستگاه های  قرآنی،  فعالان  مشارکت  با 
بقاع متبرک، هیات های مذهبی و موسسات فرهنگی 

اختصاص یافته است.
اسماعیل پور تصریح کرد: امسال 150 میلیارد ریال به 
امور زائرین اربعین حسینی در موکب شهدای مدافع 

حرم استان بوشهر در شلمچه هزینه شد.
وی ادامه داد: همچنین 100 میلیارد ریال برای اجرای 
طرح بصیرت عاشورایی در 72 بقعه متبرک هزینه شد.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان بوشهر گفت: حمایت 
از هیات های مذهبی در قالب طرح شمیم حسینی از 

دیگر طرح های اجرا شده توسط این اداره کل است.
بقاع  در 35  معنوی  نشاط  افزود: طرح  پور  اسماعیل 
متبرک استان بوشهر و جشن ولایت علوی در 75 بقعه 

اجرا شد.
وی با اشاره به اجرای طرح آرامش بهاری در 60 بقعه 
اضافه کرد: قرار دوازدهم نیز در قالب توزیع یک هزار و 

320 بسته معیشتی اجرا شد.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان بوشهر تصریح کرد: 
در سال جهش تولید با مشارکت مردم ، سرمایه گذاری 
2 هزار میلیارد ریالی در طرح های اقتصادی با مشارکت 

بخش خصوصی انجام شده است.

خدمات  جدید  دفتر  قزوین  استان  دادگستری  کل  رییس  معاون  حضور  با 
الکترونیک قضایی در خیابان سپه شهر قزوین آغاز بکار کرد.

به گزارش ارسالی خبرنگار معین از قزوین،با حضور حجت الاسلام والمسلمین 
برنامه ریزی دادگستری کل استان  علی مظفری معاون فناوری اطلاعات و 
قزوین دفتر خدمات الکترونیک قضایی عباسی به آدرس: قزوین، خیابان سپه، 
نبش کوچه محمدیه، طبقه ی همکف مجتمع ایران، جنب کارگزاری بیمه تامین 

اجتماعی،با مدیریت سینا عباسی آغاز بکار کرد.
در حال حاضر 28 دفتر خدمات قضایی در سطح استان و تمام شهرستان ها 
و 8 باجه نیز در شهرهای، بیدستان، اسفرورین، مهرگان، دشتابی، ضیا آباد، 
محمود آباد نمونه، الموت شرقی والموت غربی به مردم استان خدمات قضایی 

ارایه می کنند.
ثبت دادخواست های بدوی، ثبت شکوائیه، ثبت واخواهی و تجدیدنظر آرا، ثبت 
دادخواست بدوی و اعاده دادرسی پرونده های مرتبط با دیوان عالی کشور و 
اعتراض به قرارهای نهایی دادسرا تنها بخشی از خدمات قضایی است که این 

دفاتر در سطح استان به متقاضیان ارایه می دهند.

در سی و هشتمین دوره مسابقات ملی قرآن و عترت دانشگاهیان کشور، زینب 
علی نسائی دانشجوی رشته پرستاری دانشگاه آزاد اسلامی قزوین موفق شد، 
با کسب عنوان دوم در بخش حفظ 20 جزء قرآن کریم، افتخار دیگری را برای 

این دانشگاه کسب کند.
به گزارش ارسالی خبرنگار معین  از قزوین، این مسابقات که در شهر تبریز و 
با حضور شرکت کنندگان از دانشگاه های دولتی، آزاد اسلامی، پیام نور، علوم 
پزشکی، غیرانتفاعی و علمی کاربردی برگزار شد، در پایان در بخش آوایی این 
مسابقات و در بخش حفظ 20 جزء قرآن کریم، زینب علی نسائی دانشجوی 
رشته پرستاری دانشگاه آزاد اسلامی قزوین موفق شد، عنوان دوم را از آن خود 

کند.
گفتنی است، در مراسم اختتامیه این مسابقات که با حضور حجت الاسلام 
والمسلمین دکتر مصطفی رستمی رییس نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در 
دانشگاه ها و سایر مسوولان برگزار شد؛ با اهدای لوح و تندیس از نفرات برتر 

تقدیر به عمل آمد.

 مدیر کل انتقال خون آذربایجان شرقی 
با اعلام اینکه اهدای خون در تابستان 
نسبت  درصدی  افزایش 7.5  با  امسال 
به مدت مشابه سال گذشته همراه بود، 
گفت: بیش از 22 هزار نفر برای اهدای 
خون به مراکز خون گیری استان مراجعه 

کردند که از 18 هزار نفر خون گیری انجام شد.
به گزارش ایرنا، اداره کل انتقال خون آذربایجان شرقی مهدی رسولی در عین حال 
از مردم استان خواست این کار نیکوارانه و انسانی را به زمان خاصی موکول نکنند 
و با اهدای خون در طول سال به یاری نیازمندان به خون و فرآورده های خونی 
بشتابند.همچنین در اطلاعیه ای که روز چهارشنبه از سوی این اداره کل منتشر 
شده آمده است: با هدف افزایش ذخایر خون و فرآورده های خونی و با توجه به نیاز 
دائمی به خون در بیماران سرطانی، هموفیلی و تالاسمی از اهدا کنندگان در همه 
گروه های خونی که از سلامت جسمانی برخوردار هستند درخواست می شود ضمن 

همراه داشتن کارت ملی به پایگاه های انتقال خون استان مراجعه کنند.
در این اطلاعیه بر نیاز به گروه های مختلف خونی در استان تاکید و از مردم 

درخواست شده است تا در این کار خیر، مشارکت کنند.
همچنین پایگاه انتقال خون ثابت در شهرهای مراغه، میانه و بناب وجود دارد و 
تیم های ثابت خونگیری یک روز در هفته در شهرهای اهر و مرند مستقر می شوند 
و برای سایر شهرستان های آذربایجان شرقی نیز تیم های سیار خونگیری اعزام 

می شوند.

ــدس اســتان  ــاع مق ــای دف ــار و نشــر ارزش ه ــظ آث ــرکل حف مدی
ــاز  ــدس، ف ــاع مق ــه دف ــاز هفت ــا آغ ــان ب ــت: همزم ــن گف قزوی
نخســت مــوزه دفــاع مقــدس و مقاومــت بــا یــک هــزار میلیــارد 

ــود. ــاح می ش ــار افتت ــال اعتب ری
بــه گــزارش ارســالی خبرنــگار معیــن  از قزوین،ســرهنگ پاســدار 
ــن  ــوص ای ــری در خص ــت خب ــدم در نشس ــری مق ــد امی محم
ــامل  ــدس ش ــاع مق ــوزه دف ــت م ــاز نخس ــت: ف ــوزه اظهارداش م
ــاع  ــناد دف ــزن اس ــی، مخ ــه  تخصص ــزی، کتابخان ــاختمان مرک س
ــر  مقــدس، ســالن جلســات، مجموعــه اداری و ســالن آمفــی تئات
بــا گنجایــش 400 نفــر در روزهــای آینــده مــورد بهــره بــرداری 

ــرد. قــرار مــی گی
ــه برنامــه ریــزی هــای صــورت گرفتــه اســتان  ــا اشــاره ب  وی ب
در هفتــه دفــاع مقــدس گفــت: ســه هــزار برنامــه در قالــب 100 
ــوی  ــتان از س ــدس در اس ــاع مق ــه دف ــاخص درهفت ــوان ش عن

ــود. ــزار می ش ــف برگ ــای مختل ــا و نهاده ــتگاه ه دس
ــار و نشــر ارزش هــای دفــاع مقــدس اســتان   مدیــرکل حفــظ آث

ــالگرد  ــن س ــل و چهارمی ــای چه ــه ه ــد: برنام ــن یادآورش قزوی
ــح  ــا شــعار محــوری »در راه فت ــدس ب ــاع مق ــزرگ دف حماســه ب

ــود. ــی ش ــزار م ــم« برگ ــه ای قل
ســرهنگ پاســدار امیــری مقــدم اضافــه کــرد: برپایــی نمایشــگاه 

ــاخص  ــهدای ش ــور ش ــا مح ــتان ب ــطح اس ــف در س ــای مختل ه
ــاع  ــول دوران دف ــی در ط ــدگان قزوین ــات رزمن ــن و عملی قزوی
مقــدس، تجدیــد یــاد و خاطــره شــهدا در قالــب برنامــه میهمانــی 
ــان شــهدای  ــاح 15 یادم ــن و افتت ــزار شــهدای قزوی ــا م ــه ه لال
ــاع  ــه دف ــای هفت ــه ه ــر برنام ــتان از دیگ ــطح اس ــام در س گمن

ــت. ــن اس ــدس در قزوی مق
 وی بیــان کــرد: همچنیــن بــه مناســبت هفتــه دفــاع مقــدس از 
42 عنــوان کتــاب در حــوزه جنــگ و دفــاع مقــدس رونمایــی مــی 
شــود کــه 21 عنــوان کتــاب مکتــوب و 21 کتــاب صوتــی اســت.

ــار و نشــر ارزش هــای دفــاع مقــدس اســتان   مدیــرکل حفــظ آث
ــون  ــود را مدی ــت خ ــن هوی ــد: قزوی ــه یادآورش ــن در ادام قزوی
شــهدا و ایثارگــران، بــه ویــژه شــهدای شــاخصی همچــون 
شــهیدان رجایــی، بابایــی، لشــگری، ابوترابــی و حســن پــور اســت 
ــوان و  ــل ج ــرای نس ــا ب ــای آنه ــه ه ــر و اندیش ــن تفک ــه تببی ک

ــی رود. ــمار م ــی بش ــف همگان ــی از وظای ــوان یک نوج

مدیــرکل بهزیســتی اســتان قزویــن گفــت: پویــش همــه حاضــر بــا 
هــدف تامیــن لــوازم التحریــر بــرای دانــش آمــوزان تحــت پوشــش 
بهزیســتی همزمــان بــا آغــاز ســال تحصیلــی جدیــد در حــال اجــرا 

اســت.
بــه گــزارش ارســالی خبرنــگار معیــن  از قزوین،علــی دهباشــی پــور 
ــه کار پویــش همــه  ــاز ب ــن از آغ ــرکل بهزیســتی اســتان قزوی مدی
ــت  ــوزان تح ــش آم ــر دان ــوازم التحری ــن ل ــدف تامی ــا ه ــر ب حاض
ــم  ــر داد و گفــت: انتظــار داری ــن ســازمان در اســتان خب پوشــش ای
تــا شــهروندان ایــن اســتان در ایــن همایــش حضــوری فعــال داشــته 

باشــند.
ــا  ــن پویــش کــه از 21 شــهریور آغــاز و ت ــزود: ای ــور اف دهباشــی پ
ــوازم  ــن ل ــا هــدف تامی ــه خواهــد داشــت ب ــز ادام ــاه نی 15 مهــر م
التحریــر بــرای دانــش آمــوزان تحــت پوشــش ایــن نهــاد کار خــود 

را شــروع کــرده اســت.
ــوش  ــت پ ــوزان تح ــش آم ــاج دان ــن مایحت ــرد: تامی ــه ک وی اضاف
ــن  ــد، مهمتری ــی جدی ــال تحصیل ــاز س ــا آغ ــان ب ــتی همزم بهزیس

هــدف مــا در ایــن پویــش محســوب می شــود و تمــام تــلاش خــود 
را بــرای حضــور حداکثــری ایــن عزیــزان در مــدارس انجــام خواهیــم 

داد.
ــتی  ــازمان بهزیس ــداف س ــی از اه ــرد: یک ــان ک ــور بی ــی پ دهباش

حمایــت از دانــش آمــوزان تحــت پوشــش و تهیــه ملزومــات مــورد 
نیــاز دانــش آمــوزان اســت و همچــون ســال های گذشــته آمادگــی 
ــان و رســاندن  ــرای دریافــت کمک هــای مردمــی هموطن خــود را ب
ــم. ــلام می کنی ــی اع ــدان واقع ــه دســت نیازمن ــان ب ــای آن کمک ه

ایــن مســوول در خصــوص شــیوه مشــارکت مــردم در ایــن 
کمک هــای  می تواننــد  قزویــن  مــردم  گفــت:  پویــش 
کارت  شــماره  طریــق  از  را  خــود  نقــدی  غیــر  و  نقــدی 
شــبا  شــماره   ،6367957060838088 شــماره  بــه  مجــازی 
670100004177034541902712، کــد دســتوری: #123* و یــا بــا 
شــماره 02833797812 معاونــت مشــارکت های مردمــی بهزیســتی 

تمــاس حاصــل کننــد.
مدیــرکل ســازمان بهزیســتی اســتان قزویــن بیــان کــرد: شــهروندان 
می تواننــد بــا حضــور در ســتاد های مرکــزی شهرســتان های 
اســتان شــامل قزویــن، واقــع در نواحــی تهــران قدیــم و مینــودر - 
الونــد، خیابــان امــام حســن )ع( - تاکســتان، خیابــان امــام - بوییــن 

زهــرا، خیابــان معلــم غربــی - آبیــک، میــدان آزادگان و آو

مدیــرکل اوقــاف و امــور خیریــه اســتان قزویــن از ثبــت 8 مــورد 
وقــف جدیــد در ســال جــاری خبــر داد و گفــت: در حاضــر، 840 

موقوفــه ثبــت شــده در اســتان قزویــن وجــود دارد.
بــه گــزارش ارســالی خبرنــگار معیــن  از قزویــن، حجت الاســلام 
ــبت  ــه مناس ــه ب ــری ک ــت خب ــدی در نشس ــی مجی ــید مصطف س
ــه  ــاف و امــور خیری ــه وقــف در ســالن جلســات اداره کل اوق هفت
اســتان قزویــن برگــزار شــد، بیــان کــرد: مســیر ایثــار و انفــاق در 
ــن  ــان در ای ــادی همچن ــراد زی ــت و اف ــاز اس ــق ب ــای ح راه رض
ــدی  ــارکت ج ــور و مش ــود حض ــان خ ــال و ج ــذل م ــا ب ــوزه ب ح
و فعالانــه دارنــد.وی افــزود: بــا وجــود هجمــه و اغواگــری 
ــه در  ــترده ای ک ــات گس ــاران و تبلیغ ــه و بمب ــانه های بیگان رس
ذهــن عمــوم جامعــه دارنــد و برخــی همراهــی کننــدگان داخلــی 
ــد کــه  ــران ثابــت کردن ــوع تفکــر، امــا مــردم ای کشــور از ایــن ن

ــاز اســت. ــهادت ب ــم درب ش ــاق و ه ــار و انف ــم درب ایث ه
#840 موقوفه ثبت شــده در استان قزوین وجود دارد

ــرد:  ــح ک ــن تصری ــتان قزوی ــه اس ــور خیری ــاف و ام ــرکل اوق مدی
ــنه  ــنت حس ــه س ــه علی ــورت گرفت ــات ص ــه تبلیغ ــود هم ــا وج ب
ــه  ــن 840 موقوف ــتان قزوی ــروز در اس ــف، ام ــانی وق ــی و انس اله
ثبــت شــده وجــود دارد کــه از ایــن تعــداد 305 موقوفــه از ابتــدای 
ــا ســال 1357 اســت امــا  شــکل گیری ســنت وقــف در قزویــن ت
از آن تاریــخ تــا بــه امــروز یعنــی در طــول 45 ســال گذشــته بــا 
وجــود همــه شــیطنت های انجــام شــده بــرای دور کــردن مــردم 
از ایــن امــر خداپســندانه، 525 موقوفــه در اســتان قزویــن صــورت 

گرفتــه اســت.
وی در ادامــه عنــوان کــرد: از 30شــهریورماهه هفتــه وقــف 
ــن  ــر روز ای ــرای ه ــه دارد و ب ــه ادام ــا 5مهرماه ــده و ت ــاز ش آغ
ــرا  ــی اج ــای متنوع ــام روزشــماری نامگــذاری شــده و برنامه ه ای

می شــود.
ــن دارای ســند تــک برگــی  ــات اســتان قزوی ■98 درصــد موقوف

اســت
مجیــدی بــا بیــان اینکــه حــوزه تثبیــت مالکیــت یکــی از 
ــه  ــور خیری ــاف و ام ــه اوق ــی مجموع ــی و حیات ــالت های اصل رس
اســت، ادامــه داد: از کل موقوفــات اســتان قزویــن فقــط 2 درصــد 
آن بــدون ســند باقــی مانــده و خوشــبختانه 98 درصــد موقوفــات 

ــی اســت. ــک برگ ــن دارای ســند ت اســتان قزوی
ــداد  ــاظ تع ــه لح ــن ب ــتان قزوی ــه اس ــه اینک ــاره ب ــا اش وی ب
موقوفــات و رقبــات جــزو 10 اســتان برتــر کشــور اســت، گفــت: 
ــد  ــن دو درص ــاری همی ــال ج ــان س ــا پای ــم ت ــم بتوانی امیدواری
موقوفــات بــدون ســند هــم ســنددار شــده و بدیــن شــکل هیــچ 

ــیم. ــته باش ــتان نداش ــت در اس ــند مالکی ــدون س ــه ب موقوف
ایــن مســوول تاکیــد کــرد: از ابتــدای ســال جــاری تاکنــون 508 
ســند تــک برگــی بــرای موقوفــات اخــذ شــده اســت کــه 7 هــزار 
ــش از 7  ــی بی ــه عبارت ــم ب ــل کردی ــه آن وص ــه را ب و 637 رقب
هــزار قطعــه رقبــه موقوفــه دارای ســند شــد، همچنیــن از ابتــدای 

ســال جــاری تــا بــه امــروز 116 ســند قدیمــی بــه ســند تــک 
برگــی تبدیــل شــده اســت.

وی بیــان کــرد: در کل اســتان 118 پــلاک اختلافــی داشــتیم 
ــم  ــورد ه ــده و 114 م ــورد آن باقیمان ــروز 4 م ــه ام ــا ب ــه ت ک

ــه ســرانجام رســیده اســت. خوشــبختانه ب
ــم  ــوزان ک ــه دانش آم ــر ب ــوازم التحری ــع 2500 بســته ل ■توزی

برخــوردار
مجیــدی بــا اشــاره بــه اقدامــات صورت گرفتــه در طــرح 
ــتان 2  ــات اس ــت: امســال از محــل موقوف ــی گف ــر تحصیل مه
ــم  ــف تقدی ــراه کی ــه هم ــر ب ــته لوازم التحری ــزار و 500 بس ه
هزینــه  کــه  می شــود  اســتان  بی بضاعــت  دانش آمــوزان 
ــارد  ــی 2 میلی ــن بســته های تحصیل ــد ای ــرای خری صــرف شــده ب

تومــان می باشــد.
ــاه  ــه در م ــت و بقع ــت از 300 هیئ ــرد: حمای ــان ک وی خاطرنش
ــت  ــال، حمای ــارد ری ــم 40 میلی ــا رق ــات ب محــرم از محــل موقوف
ــارد  ــر 10 میلی ــغ ب ــا رقمــی بال و پشــتیبانی از 9 موکــب اســتان ب
تومــان در مراســم اربعیــن حســینی، تامیــن 300 ســری جهیزیــه 
ــین  ــه محمدحس ــل موقوف ــی از مح ــم کالای اساس ــامل 7 قل ش
ــدای  ــان از ابت ــارد توم ــر 10 میلی ــغ ب ــاری بال ــا اعتب ــه ب خزان

ــت. ــه اس ــورت گرفت ــات ص ــه اقدام ــون از جمل ــال تاکن امس
ــرد:  ــح ک ــن تصری ــتان قزوی ــه اس ــور خیری ــاف و ام ــرکل اوق مدی
ــر  ــزار نف ــر 3 ه ــغ ب ــروز بال ــه ام ــا ب ــاری ت ــال ج ــدای س از ابت
ــال  ــارد ری ــش از 50 میلی ــرده و بی ــه ک ــاف مراجع ــه ادارات اوق ب

ــت. ــه اس ــورت گرفت ــه ص ــاعدت روزان مس
ــف  ــورد وق ــون 8 م ــدای امســال تاکن ــت: از ابت ــان گف وی در پای
جدیــد در ســطح اســتان بــا ارزش بیــش از 63 میلیــارد تومــان بــه 

ثبــت رســیده اســت.

ــه  ــت: در هفت ــن گف ــتان قزوی ــلامی اس ــات اس ــرکل تبلیغ  مدی
وحــدت 6 رویــداد رســانه ای پســران نوآویــن و 6 رویــداد رســانه 
ای بــرای دختــران حــاج قاســم در اســتان قزویــن برگــزار شــد.

ــلام  ــن از قزوین،حجت الاس ــگار معی ــالی خبرن ــزارش ارس ــه گ ب
ــار  ــدت اظه ــه وح ــان هفت ــه پای ــاره ب ــا اش ــن ب ــف پورآری یوس
ــان  ــرای بی ــلاش ب ــه و ت ــن هفت ــا شــکوه ای کــرد: پاسداشــت ب
اهمیــت و لــزوم وحــدت در جهــان اســلام مخصوصــاً بــا توجــه 
بــه شــرایط منطقــه در اولویــت جشــن های هفتــه وحــدت بــود.

ــتان  ــدت در اس ــه وح ــای هفت ــی برنامه ه ــزود: در تمام وی اف
ــا مشــارکت  ــه صــورت مردمــی و ب ــه ب ــزاری برنام ــن برگ قزوی

ــود. ــت ب ــی در اولوی ــای مذهب ــردم و هیئت ه م
مدیــرکل تبلیغــات اســلامی قزویــن بیــان کــرد: برگــزاری 
محوریــت  بــا  خانوادگــی  و  بــزرگ  خیابانــی  جشــن های 
ــتان  ــز اس ــد« در مرک ــت احم ــوان »ام ــی و عن ــاط اجتماع نش
ــا  ــتان ب ــتان های اس ــطح شهرس ــر در س ــورت محدودت ــه ص و ب
ــود  ــی ب ــن اقدامات ــی از مهم تری ــت یک ــبکه امام ــکاری ش هم
ــرو  ــز روب ــردم نی ــوب م ــتقبال خ ــا اس ــت و ب ــورت گرف ــه ص ک

ــد. ش
وی از اطعــام و توزیــع نــذورات در ایــام هفتــه وحــدت بــه نیــت 
ــد«  ــت احم ــه نی ــت ب ــذر ام ــوان »ن ــا عن ــرم )ص( ب ــر اک پیامب

ــم  ــزاری مراس ــرد: برگ ــه ک ــر داد و اضاف ــتان خب ــطح اس در س
»قرائــت زیــارت حضــرت پیامبــر اکــرم )ص( از بعیــد« در 
روزهــای دوازدهــم و هفدهــم ربیــع الاول بــه صــورت مســاجد 
ــد. ــت انجــام ش ــبکه امام ــری ش ــت و راهب ــا هدای محــوری و ب

ــوا  ــد محت ــتای تولی ــه داد: در راس ــن ادام ــلام پورآری حجت الاس

در فضــای مجــازی نیــز پویش هــا و مســابقات عکــس نیــز 
ــل  ــاد اه ــای اتح ــیدن نماده ــر کش ــه تصوی ــوع ب ــا موض ب

تســنن و تشــیع برگــزار شــد.
وی گفــت: یکــی از کارهــای مانــدگار در ایــن هفتــه 
ــه  ــود ک ــی ب ــب النب ــی ح ــوان عل ــا عن ــن ب ــزاری جش برگ
ــتان  ــطح اس ــاجد در س ــت مس ــا محوری ــه و ب در 20 نقط

ــد. ــزار ش ــن برگ قزوی
مدیــرکل تبلیغــات اســلامی قزویــن بــا اشــاره بــه برگــزاری 
 6 داد:  ادامــه  قزویــن  اســتان  در  متفــاوت  رویدادهــای 
ــانه ای  ــداد رس ــن و 6 روی ــران نوآوی ــانه ای پس ــداد رس روی
بــرای دختــران حــاج قاســم در شــش شهرســتان در هفتــه 
ــزار  ــنی برگ ــیعه و س ــن ش ــاد بی ــوع اتح ــا موض ــدت ب وح

شــد.
ایجــاد  روش هــای  توجیهــی  نشســت  برگــزاری  از  وی 
اتحــاد بیــن اهــل تســنن و تشــیع ویــژه دختــران نوجــوان 
ــرآن در  ــا ق ــس ب ــل ان ــزاری محف ــرد: برگ ــد ک ــر داد و تاکی خب
ــال  ــا آیه هــا و برگــزاری مســابقه فوتب راســتای طــرح زندگــی ب
در محــلات بــا موضــوع اتحــاد شــیعه و ســنی از دیگــر اقداماتــی 

ــن انجــام شــد. ــه وحــدت در اســتان قزوی ــود کــه در هفت ب

افتتاح دفتر خدمات الکترونیک قضایی
) سینا عباسی( در استان قزوین

افتخاری دیگر برای دانشگاه آزاد اسلامی 
استان قزوین به دست آمد؛

کسب رتبه دوم توسط زینب علی نسائی 
دانشجوی رشته پرستاری در سی و هشتمین 

دوره مسابقات ملی قرآن و عترت

تابستان امسال ۱8 هزار نفر در آذربایجان 
شرقی خون دادند
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اجتماعی وسلامت

معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده با بیان اینکه حدود 98 درصد کودکان باسواد هستند گفت: هیچ گونه تبعیض 
آذر در  بهروز  فراهم است.زهرا  از دختر و پسر  اعم  تمام کودکان  برای  نداریم و حق تحصیل  قانونی در حوزه تحصیل 
گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه در حوزه آموزش و پرورش و تحصیل به واسطه قانون اساسی، هیچ گونه تبعیض قانونی در 
حوزه تحصیل نداریم گفت: حق تحصیل برای تمام کودکان دختر و پسر فراهم است.وی با بیان اینکه آمار خوبی از نظر 
میزان تحصیل داریم افزود: حدود 98 درصد کودکان باسواد هستند.معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده با بیان اینکه 
فاصله سطح تحصیلات در شهرها و روستاها حدود 10 درصد است ادامه داد: دختران به تعداد پسران درس می خوانند؛ در 

دانشگاه ها نیز ورودی دختران افزایش پیدا یافته است و بیش از 60 درصد پذیرفته شدگان دانشگاه ها دختران 
هستند.بهروزآذر با بیان اینکه آنچه به عنوان »تبعیض جنسیتی در نظام آموزشی« یاد می شود، واقعی نیست 
و در ایران شاهد آن نیستیم گفت: تلاش می شود نابرابری هایی را که به دلیل عدم دسترسی به آموزش 

باکیفیت و آموزش رایگان در برخی مناطق محروم و روستاهای دورافتاده وجود دارد را کاهش دهیم.
وی اظهار کرد: برای ورود دختران بازمانده از تحصیل به چرخه تحصیل تلاش می کنیم تا از آموزش رایگان 

و باکیفیت برخوردار شوند.

تبعیض جنسیتی در نظام آموزشی ایران نداریم

پنجشنبه  5 مهر  1403
 شماره 6850

تحلیل روزنگاه

حزب الله لبنان و زمان تصمیم سرنوشت ساز معماری برای رفاه 
سیندخت رضایی لی پایی

 Architecture for( رفاه  برای  معماری 
well-being( با هدف فراگیری تفکر طراحی 
و  ساختمان ها  در  سلامت  ارتقای  چشم انداز  با 

شهرها
بوضوح   ،19-COVID از  پس  زیسته  تغییر 
است  محسوس  انسان  روزانه  زندگی  سبک  در 
جامعه  به  انسانی  جامعه  سوی  از  را  تقاضایی  که 
معماری حتی بیشتر از قبل تصریح کرده است. در 
طول سالیان، با هدف افزایش امکان خرید و اجاره 
راحت تر و از طرفی با افزایش هزینه های ساخت و 
ساز و ارزش زمین و تغییر در نرخ های وام مسکن، 
واحدهای مسکونی منفرد و کوچک شده اند؛ اما با 
بعُد  این  از  رفاهی،  فضای  واحدها،  شدن  کوچک 
با خلق محیط اجتماعی تر، منجر به بالا بردن  که 
از  یکی  عنوان  به  فردی می شوند،  میان  ارتباطات 

عرصه های فضایی اهمیت بیشتری پیدا کرد. 
نام معماری  به  از گزاره ای موزون  امروزه صحبت 
آن  در  که  معماری  دیگر  معنای  به  است  سالم 
رفاهی جدید  الزامات  پذیرش  با  طراحی ساختمان 
مبتنی  و  است  همگام  کووید،  پسا  دنیای  برای 
است.  زندگی«   - رفاه  کار-   « از  جدید  مدل  بر 
تندرستی  تعریف سلامت و  بر  تعریف منطبق  این 
اکنون سلامت  سازمان جهانی بهداشت است، که 
را نه به عنوان عدم وجود بیماری، بلکه به عنوان 
اجتماعی”  و  روانی  جسمی،  کامل  رفاه  “وضعیت 
به  جامعه  در  فرد  عملکرد  نحوه  و  می کند  تعریف 
علائم  کنار  در  سلامت  تعریف  از  بخشی  عنوان 

بیولوژیکی و فیزیولوژیکی دیده می شود.
درمان  به  دسترسی  مسئله  صرفاً  دیگر  سلامت 
رفاه  و  سلامت  گانه  سه  نتیجه  نیست.  پزشکی 
شادی  و  آسایش  سلامتی،  عنوان  به  می توان  را 
با  بیشتر  مستقیم  تشابه  منظور  به  کرد.  خلاصه 
محیط ساخته شده، می توان به ویترویوس و مدل 
یک  برای  نیاز  مورد  عنصر  سه  از  او  جانبه  سه 

ساختمان با طراحی خوب، اشاره کرد.
چگونه یک معمار با یکپارچه سازی فضای رفاهی 
در ساختمان های مسکونی چند واحدی  ، سلامت 
و رفاه را تامین کند و بر سلامت کلی ساکنان تأثیر 

مثبت بگذارد؟
نگاهی اجمالی بر تحقیقات موجود مشخص می کند 
که راه حل معماریِ منحصر به  فرد یا اسلوب واحد 
برای  بهینه   مدل  یک  به  که  ندارد  وجود  جهانی 
جامعه  و  ساکنان  شکوفایی  و  پارامتر سلامتی  هر 
وسیع تر مخاطب در یک ساختمان مسکونی منجر 
شود. هدف غایی طراحی آن است که پاسخگوی 
به کاربران  باشد و  الزامات کاربر  نیازها، رفتارها و 
آزادی انتخاب و کنترل بر محیط خود را ارائه دهد.

توجه به موارد ذیل که متاثر از عادات و نگرش های 
جدید ناشی از تقکر مبتنی بر تعادل بین کار، رفاه و 
زندگی است، چالش های فنی جدیدی برای معمار 

فراهم می کند:
- فراهم  سازی »فضاهای عمومی روزمره« محلی 
افراد  تعامل  برای  فرصت هایی  خلق  به  منجر  که 

می شود.
- انطباق پذیری و اتصال از طریق فضاهای میانجی 
به  واحدی  چند  مسکن های  طراحی  در  مشترک 
انسان،  زیست  بهبود  در  ملزومات  از  یکی  عنوان 
بداهه  رفتارهای  برای  فرصت هایی  ایجاد  بمنظور 

در فضا نظیر :
الویت بخشی به فضایی تحت نام آستانه که در مرز 
می باشد.  عمومی  فضاهای  و  خانه  درونی  فضای 
گسترش سطوح تراس ها تحت نام فضاهای بیرونی 
فضاهای  عنوان  به  سبز  بام های  تامین  خصوصی. 

فعال و انطباق پذیر.
طراحی که منجر به افزایش فعالیت بدنی شود نظیر 
فراهم کردن فضای ورزشی )مشترک(، تشویق به 
استفاده از پله از طریق توزیع و جداسازی عملکردها 
در سطوح مختلف طبقه و ایجاد تجربیات جذاب در 
حضور  از  بهره گیری  با   ( گردش  مسیرهای  طول 
نور روز - تامین آسایش حرارتی - تامین بهداشت 
با  بهینه  ارتباط  فراهم سازی    - مناسب  تهویه  و 

طبیعت(.
تامین فرصت فضایی توامان و متعادل برای کار و 

زندگی بواسطه توجه به طراحی مبلمان.

درباره چرایی حملات اخیر اسرائیل به مواضع حزب الله که همزمانی دارد با عملیات مخرب این بازیگر 
وانفجار پیجرهای اعضای این گروه، می تواند پیامی باشد مبنی بر این که تل آویو خواهان رویارویی همه 
جانبه است. طبیعتا این گزاره معادلات را پیچیده می کند؛ آن هم برای حزب الله که برای جلوگیری از 

جنگی تمام عیار تاکنون از صبر استراتژیک پیروی می کرد.
به گزارش اقتصادنیوز، رویارویی میان اسرائیل و حزب الله لبنان 17 سپتامبر زمانی که هزاران پیجر 
مورد استفاده عوامل حزب الله به طور همزمان منفجر شدند، به شکلی بی سابقه افزایش یافت. حزب 
الله اعلام کرد که 12 نفر از اعضای این گروه به واسطه این انفجارها شهید و هزاران نفر دیگر مجروح 
شدند، براساس گزارش ها برخی از آنها نابینا شده یا دست و پای خود را از دست دادند. روز بعد، یعنی 18 
سپتامبر، حزب الله هدف حمله ای دیگر قرار گرفت. این بار پیجرعا منفجر نشدند، بلکه واکی تاکی ها 
هدف قرار گرفتند. حزب الله متعاقباً اعلام کرد که بیست و پنج از اعضای خود را به واسطه حمله دوم از 
دست داده و 450 نفر زخمی شدند. اسرائیل رسماً مسئولیت این حملات را نپذیرفت، اما شواهد نشان می 

دهد مسئول اصلی تحولات اخیر تل آویو است.
حزب الله باید خطوط قرمز خود را بازتعریف کند

به نوشته شورای آتلانتیک، ساعاتی قبل از اولین حمله، شین بت فاش کرد که حمله ادعایی حزب الله 
را که هدفش یکی از مقام ارشد دفاعی سابق اسرائیل بود را خنثی کرد، این نهاد مدعی شد اسرائیل 30 

ژوئیه فؤاد شکر، رئیس ستاد حزب الله را ترور کرده است.
در چنین شرایطی گروهی از ناظران بر این باورند که حملات اخیر به شبکه های ارتباطی حزب الله  شاید 
مقدمه سازی این رژیم باشد برای آغاز رویارویی با این جنبش در ابعادی وسیع. گروهی دیگر می گویند 
تل آویو تلاش دارد حزب الله را برای انتقام جویی تحریک کرده و بدین طریق زمینه را برای رویارویی 
هموار سازد. حزب الله به طور قطع پاسخ خواهد داد، اما رهبران این جنبش همچنان در تلاش اند تا از 
یک جنگ همه جانبه اجتناب کنند. اما به ادعای ناظران تداوم چنین تاکتیکی دیگر غیر قابل دفاع است.

این نشریه در ادامه یادداشت خود آورد، تقریبا یک ماه پس از ترور فواد شکر، حزب الله از صبر استراتژیک 
پیروی می کند. نهادهای اطلاعاتی این جنبش نیز در راستای تحقق چنین هدفی فعال بودند اما 12 
سپتامبر، خبرگزاری المیادین وابسته به حزب الله به نقل از منابع مستقیم امنیتی اروپایی ادعا کرد که در 
جریان پاسخ حزب الله به ترور فواد شکر، بیست و دو افسر و پرسنل اطلاعاتی اسرائیل کشته و هفتاد و 

پنج نفر دیگر زخمی شدند.
این گزارش ها می تواند به حامیان حزب الله اطمینان دهد، این گروه هنوز هم توانایی مقابله نظامی با 
اسرائیل را دارد. اما به ادعای ناظران رهبری حزب الله می داند انتشار چنین گزارش هایی برای بازدارندگی 

اسرائیلی ها و تغییر توازن قدرت به نفع این گروه کافی نیست.
بنابراین، حزب الله باید خطوط قرمز خود را مجدداً بازتعریف کند. ترور مخفیانه یک شخصیت مهم 
اسرائیلی موثرترین راه برای انجام این کار خواهد بود. چنین تروری پاسخی است به ترور فواد شکر و 

موجب می شود تا اسرائیل توجیهی برای راه اندازی جنگی تمام عیار در لبنان نداشته باشد.
مقدمه سازی برای ورود به فصل تازه جنگ

به ادعای شین بت، حزب الله قصد داشت با منفجر کردن یک بمب از راه دور در داخل اسرائیل از لبنان، 
یک مقام مهم دفاعی سابق این بازیگر را ترور کند.

بنا بر گزارش ها، آویو کوچاوی، رئیس سابق ستاد نیروهای دفاعی اسرائیل )IDF( هدف مورد نظر این 
سازمان بوده است. شایان ذکر است، حزب الله سال گذشته تلاش مشابهی را علیه موشه یعلون، رئیس 

سابق ستاد ارتش اسرائیل و وزیر دفاع انجام داد.
ارتباط بین تلاش حزب الله علیه کوچاوی و عملیات بیپر آنقدر عجیب است که نمی توان آن را تصادفی 
قلمداد کرد. شین بت احتمالًا هفته ها قبل، اهرم انفجاری حزب الله را کشف کرده است. اما تنها زمانی که 
کابینه اسرائیل عملیات بیپر را تأیید کرد، شین بت طرح ادعایی ترور حزب الله را خنثی کرده است. ساعاتی 

بعد، اسرائیل حمله ادعایی آینه ای انفجاری برون مرزی خود را اجرایی کرد.
همزمانی حملات اخیر با مواضع رهبران اسرائیل در ارتباط با حزب الله به شکل قابل توجهی مرتبط است. 
ده سپتامبر، یوآو گالانت، وزیر دفاع اسرائیل به سربازان اسرائیلی که در نوار غزه مشغول به کار بودند، 

اطلاع داد و به آنها گفت که برای انتقال » جنگ« به مرز شمالی آماده شوند.
سپس، کابینه اسرائیل و مقامات اپوزیسیون به مقام های آمریکایی اطلاع دادند که صبرشان جهت به 
نتیجه رسیدن تلاش های دیپلماتیک با هدف حل و فصل تهدید حزب الله علیه شمال به پایان رسیده 
است. همزمان با افزایش تنش ها، اسرائیل بازتعریف کابینه را به تعویق انداخت ؛ رخدادی که می توانست 
به فعالیت گالانت پایان دهد. کابینه جنگ اسرائیل متعاقباً اهداف جنگی خود را به روز کرد که شامل 
بازگشت شهروندان آواره اسرائیلی در شمال می شد. علاوه بر این به بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر اسرائیل 

و گالانت اجازه داده شد تا اقدامات »تدافعی و تهاجمی« علیه حزب الله انجام دهند.
طبق گزارش های ادعایی، اسرائیل همچنین هزاران کماندو، چترباز و واحدهای دیگر را از غزه به شمال 
منتقل کرد، زیرا حملات دوگانه قرار بود آغاز شود. با ادامه انفجارها در لبنان # و امتناع اسرائیلی ها از 
پذیرش مسئولیت # گالانت اعلام کرد که اسرائیل در حال »ورود به مرحله جدیدی از جنگ« در 
شمال است. در همین حال، نتانیاهو ویدئویی کوتاه و مرموز منتشر و هدف از بازگشت ساکنان شمال به 
خانه هایشان را تکرار کرد.با این حال، این هدف تنها از طریق توسل به اهرم نظامی در جنوب محقق می 
شود. راه حل های دیپلماتیک فرانسه و آمریکا به سادگی نمی توانند راه حلی بلندمدت برای حل تنش 

میان اسرائیل و حزب الله باشد.
پاریس و واشنگتن تنها پیشنهاد می کنند که این گروه چند کیلومتر از مرز لبنان و اسرائیل دور باشند - و 
شمال اسرائیل را در محدوده وسیعی از زرادخانه های حزب الله نگه دارند – از همین رو هیچ مکانیسم 

معتبری برای جلوگیری از بازگشت حزب الله به منطقه تخلیه شده ارائه نمی شود.
دولت و نیروهای مسلح لبنان که مسئولیت اجرای ترتیبات پیشنهادی بر عهده آنهاست، هم ناتوان و هم 

تمایلی به اقدام علیه حزب الله - که جزء لاینفک سیاست و جامعه لبنان است - ندارند.
در کشوری که همه تصمیم ها با اجماع فرقه ای گرفته می شود و حزب الله بزرگ ترین نماینده شیعیان است 
-احتمالًا بزرگ ترین واحد جمعیتی لبنان- هر مکانیسم بازدارنده حزب الله به تأیید این گروه نیاز دارد. بعید 
است حزب الله هر ترتیبی را که موجب مهار آن شود، تأیید کند، چه رسد به فاصله گرفتن از مرز اسرائیل 
یا خلع سلاح. در مقابل، اقدام علیه حزب الله بدون اجازه حزب الله با در نظر گرفتن زرادخانه عظیم، حمایت 
عمومی و توانایی این گروه برای کمک به متحدان خود از محور مقاومت تحت حمایت ایران، خطر آتش 

گرفتن یک جنگ داخلی غیرقابل پیروزی در لبنان را در پی خواهد داشت.
نیروی موقت سازمان ملل در لبنان نیز مشکل را حل نخواهد کرد. نیروی حافظ صلح از اقتدار لازم برای 
رویارویی با حزب الله برخوردار نیست. همچنین احتمالًا این نیروها از کشور میزبان خود برای رویارویی 
مجوز دریافت نخواهند کرد، متغیری که منجر به اصطکاک بین بیروت و حزب الله و کشورهای مشارکت 

کننده خواهد شد، رخدادی که طرفین این بازی خواهانش نیستند.
حزب الله پاسخ می دهد؟

به ادعای شورای آتلانتیک در شرایطی که نه لبنان و نه جامعه بین المللی قادر به ارائه راه حلی رضایت 
بخش نیستند، اسرائیل برای مقابله با حزب الله تلاش دارد دست بالا را داشته باشد. با این حال، پس 
از شعله ور شدن جنگ با اسرائیل، آواره شدن ده ها هزار اسرائیلی، و بمباران مداوم شمال به مدت یازده 
ماه، مشخص نیست چه متغیری می تواند زمینه را برای رویارویی میان حزب الله با اسرائیل فراهم کند.

در مقابل این پس زمینه، حملات پیجری و واکی تاکی پشت سر هم می تواند حاکی از سه گزاره باشد، 
کمترین احتمال، خیز اسرائیل برای حمله ای گسترده به حزب الله است # در این صورت، حملات این 
هفته ضربه ای محدود به حزب الله قلمداد می شد که هدفش مختل کردن خطوط ارتباطات این گروه بود.

فعلا به واسطه حملات اخیر توانایی جنگی حزب الله کاهش یافته است. از سوی دیگر، اسرائیلی ها ممکن 
است تلاش کنند حزب الله را به پاسخی شدید تحریک کنند، تا این گروه را مسئول تنش ها قلمداد کنند. 
با این حال، تل آویو تلاش خواهد کرد تا بیش از این حزب الله را تحت فشار قرار دهد تا بدینگونه حملات 

این گروه به شمال را فارغ از تداوم  جنگ در غزه متوقف نماید.
حزب الله از 8 اکتبر 2023 درگیر برقراری توازن بین دو هدف متضاد بوده است. از یک سو، این گروه 
خواهان جنگ تمام عیار با اسرائیل نیست - به ویژه به این دلیل که نمی خواهد با واکنش ترکیبی مقابله 
کند.مشکلات اقتصادی- مالی لبنان، رکود سیاسی و از دست دادن حامیان مالی خارجی در کنار درگیری 
ویرانگر می تواند برای لبنان پرهزینه باشد. از سوی دیگر، حمله گسترده حماس از غزه، حزب الله را ناچار 

کرد هم صدا با متحدش وارد نبرد شود.
به ادعای ناظران اسرائیل با هر حمله ای به مواضع حزب الله توازن میان اهداف این گروه را دشوارتر می 
کند. بنابراین، حملات اخیر، حزب الله را فعلا در شرایط دشواری قرار داده است. این حملات حداقل سی 
و هفت نفر از اعضای این گروه را شهید، هزاران نفر دیگر را مجروح کرده است. بنابراین، حزب الله چاره ای 
جز انتقام نخواهد داشت – اما بعید است این گروه با توجه به محدودیت هایش اعلام جنگ کامل کند. 
سخنرانی حسن نصرالله دبیرکل حزب الله پس از حمله، تمرینی برای کنترل بحران بود تا اعلام جنگ. با 
این وجود، انتقام انتخابی حزب الله باید تصویر شکست ناپذیری این جریان را برای حامیانش حفط کرده 

و از حملات مشابه اسرائیل در آینده جلوگیری کند.

بی پناهی کارگران معدن؛ ایمنی در حد صفر
 استخراج زغال در معادن ایران هنوز هم با بیل و کلنگ؛ جزو عقب افتاده ترین ها هستیم

فوت تمامی کارگران معدن معدنجو در طبس تایید شد، همه 
تلاش ها فقط برای این بود که پیکر آن ها پیدا شود، انفجار 
این معدن روز اول مهر همه را در شک فرو برد، حادثه ای 
اگر تجهیزات مناسب وجود  ندهد شاید  که می توانست رخ 

داشت.
اول مهر بود، مدرسه ها هنوز باز نشده بود که معدن معدنجو 
بسته شد، یک انفجار تراژیک ترین روز اول مدرسه را رقم 
زد، معدن فروریخت و سرنوشت بیش از 50 کارگر سیاه شد، 
مانند همان زغال سنگ ها که برداشت می کردند، هنوز هم 
کارگران زیادی در معادن کار می کنند، مرگ به آن ها هم 
حداقل  خوب،  حقوق  نه  دارند  تجهیزات  نه  است،  نزدیک 
به  معدن کسی  ریزش  موقع  فقط  شاید  و  حقوق می گیرند 
فاجعه  منتظر  باید  شاید  وضعیت  این  با  می افتد.  یادشان 
بزرگتری هم بود، دبیر سابق انجمن صنفی کارگران معدن 
می شود.«،  تکرار  بازهم  فاجعه  »این  است  معتقد  چادرملو 
معدن  کارگران  می گوید:  خبرآنلاین  به  حسنی نژاد  بهرام 
بی پناه رها شده اند، نه تجهیزات دارند نه حقوق خوب، قانون 
کار هم برای شان اجرا نمی شود، درواقع ایمنی برای کارگران 

معدن در حد صفر است.«
متن کامل گفت وگو در ادامه امده است.

شما  است  زیاد  سنگ  زغال  معدن  طبس  در 
اطلاعاتی از معدن معدنجو دارید؟

زیاد  سنگ  زغال  کوچک  و  بزرگ  معادن  طبس  در  بله، 
از  یکی  داد  رخ  آن  در  اتفاق  این  که  معدنجو  معدن  است، 
قدیمی ترین و بزرگ ترین معادن زغال سنگ در ایران است 

و ذخایر عظیمی دارد.
در گزارش های اولیه گفته شد علت انفجار انتشار 
گاز متان بوده، می شد از انتشار آن جلوگیری کرد؟

در معادن زغال سنگ متساعد شدن گاز متان طبیعی است، 
را  متان  گاز  انتشار  که  تجهیزاتی  ایران  در  متاسفانه  اما 
شناسایی کنند و بعد از شناسایی گاز را تخلیه کنند یا موجود 
نیست یا اگر هم هست کار نمی کند، مثلًا در معدن یورت 

هواکش بود اما اصلًا کار نمی کرد، به نظر می رسد وضعیت 
معدن معدنجو طبس هم مشابه باشد، اگر مصاحبه پیمانکار 
گاز  قبل  شیفت  دو  گفت  به صراحت  باشید  دیده  را  معدن 
سنجی کردیم، درحالی که سطح انتشار گاز باید در هر شیفت 
کاری انجام شود در این صورت اگر میزان گاز از حد مجاز 
از حد  اگر  اما  بروند،  کارگران می توانند سرکار  بود  پایین تر 
مجاز بیشتر بود کارگران نباید در معدن کار کنند، البته هنوز 
گزارش ها اعلام نشده اما به نظر نمی رسد حجم گاز ذخیره 

شده در معدن طبس برای یک شیفت کاری باشد.
وجود  معدن  در  لازم  تجهیزات  اگر  به عبارتی 

داشت این فاجعه اتفاق نمی افتاد؟
افتاده ترین معادن  ایران جزو عقب  بله، معادن زغال سنگ 
کشور از نظر تجهیزات، تکنولوژی استخراج معدن و  البته 
معدن  حادثه  در  مردم  این که  است،  انسانی  نیروی  تربیت 
باید  شدند  منتقل  واگن  با  معدن کارها  پیکر  دیدند  طبس 
بدانند تردد کارگرها درون معدن هم با همین واگن ها است. 
تکنولوژی ما برای بهره برادری از معدن اصلا قابل مقایسه با 
جهان نیست، در انگلستان و آمریکا هم زغال سنگ از معدن 
استخراج  تکنولوژی  و  برداشت  نحوه  اما  می کنند  برداشت 
افتاده ترین ها است، خیلی  ایران جزو عقب  زغال در معادن 
مواقع با دست بیل و کلنگ انجام می شود و ابزارهایی که 
کار کردن در معدن را با حفظ ایمنی تسهیل می کند بسیار 

کم در معادن استفاده می شوند.
تکنولوژی  این  اگر  این طور شده،  چرا  به نظرتان 

کهنه است چرا تغییرات لازم انجام نمی شود؟
به طور  شد،  بیشتر  معادن  در  خصوصی سازی  زمانی که  از 
جانی  امنیت  همین  برای  کمتر شد  معدن  امکانات  فزاینده 
برای  ایمنی  درواقع  یافت،  کاهش  کارگران  تجهیزات  و 
جزو  معدن  کارگران  است.  صفر  حد  در  معدن  کارگران 
یعنی  هستند،  ایران  کارگران  خطرترین  در  و  مظلوم ترین 
در هر لحظه ممکن است فدا شوند، تمام کارگرهای معدن 
آن  در  این که  به ویژه  می کنند،  دریافت  را  حقوق  حداقل 
مناطق بیکاری زیاد است و کار کردن در معدن تنها منبع 
درآمد آن ها است اما متاسفانه به شدیدترین شکل استثمار 
می شوند، قبل از افزایش  حقوق در امسال حدود 10 الی 12 

میلیون حقوق می گرفتند.
ولی ما قانون کار داریم، چرا برای کارگران معدن 

اجرا نمی شود؟
این  اما متاسفانه  ایمنی حین کار هم داریم،  بله، ما قوانین 
نمی شود،  انجام  وجه  به هیچ  معدن  کارگران  برای  قوانین 
این کارگران به طور سیستماتیک باید معاینه شوند و تحت 
آزمایش های پزشکی قرار بگیرند. از طرفی تجهیزات لازم 
در  باید  تنفسی  تجهیزات  مانند  معدن  در  کردن  کار  برای 

اختیار کارگران معدن قرار بگیرد، اما این اتفاق نمی افتد.
معادن،  و  کارگری  بخش  در  فاجعه  بزرگ ترین 
خصوصی سازی بدون محدودیت است، این خصوصی سازی 
دست پیمان کاران را باز گذاشته، انحصار سود و فشار زیادی 
اتفاقات است  که به کارگران وارد می شود از فاجعه بارترین 
انتظار داریم این قبیل فجایع مجدد تکرار  با این شرایط  و 
شوند، دلیل مهم وقوع این مسائل عدم بازرسی، عدم حضور 
نمایندگان اداره کار، عدم کنترل پیمانکاران در محیط کار، 
کارگری  تشکل های  وجود  عدم  ایمنی،  وسایل  تست  عدم 
برای دفاع از حقوق کارگران است، همه این موارد دست به 

دست هم داده و کاگران را بی پناه رها کرده است.

مدارس به بهانه نمرات ضعیف نباید از ثبت نام دانش آموزان خودداری کنند
آموزش  کیفیت  ارتقای  در  پرورش  و  آموزش  وزیر  مشاور 
اینکه حذف دانش آموزان هیچ زمانی  بیان  با  مدارس دولتی 
از  نباید  مدارس  گفت:  نیست،  آموزشی  سیستم  تایید  مورد 

ثبت نام دانش آموزان با نمرات ضعیف خودداری کنند.
ایرنا - خانواده ها برای ثبت نام دانش آموزان در مدارس طی 
2 سال گذشته با مشکلاتی از جمله پرشدن ظرفیت مدارس 
و ثبت نام کردن سلیقه ای دانش آموزان توسط مدیران مواجه 

بوده اند.
مدارس  مدیران  که  کردند  اعلام  خانواده ها  از  بسیاری 
را  پایین  انضباط  نمره  یا  ضعیف  نمرات  با  دانش آموزان 
این  و  مانده اند  بلاتکلیف  آنها  فرزندان  و  نمی کنند  ثبت نام 
کردن  فراهم  معنای  به  آموزشی  عدالت  که  است  درحالی 
ارتقای  دوم  مرحله  در  و  دانش آموزان  همه  برای  آموزش 

کیفیت آموزشی است.
در این راستا، علیرضا کمرئی امروز در گفت وگو با خبرنگار 
دولتی  مدارس  از  برخی  اینکه  درباره  ایرنا  جامعه  گروه 
دانش آموزان با نمره ضعیف را ثبت نام نمی کنند، اظهار کرد: 
بدیهی است که خانواده به دنبال ثبت نام فرزندان در مدارسی 
فرزندان  چراکه  باشد  برخوردار  لازم  کیفیت  از  که  هستند 

سرمایه های خانواده هستند.
وی با بیان اینکه خانواده ها تمایل دارند تا فرزندان از یک 
همین  شاید  افزود:  شوند،  بهره مند  خوب  آموزشی  وضعیت 
یکی از دلایل مهمی است که سبب شده تا بر بهبود کیفیت 

مدارس دولتی تمرکز کنیم.
شایستگی مدارس دولتی افزایش یابد

در واقع مدرسه های دولتی که امروز گاه با نقدهایی روبه رو 
می شوند باید به چنان شایستگی و قابلیتی برسند که خانواده 
مدرسه  نزدیک ترین  در  را  خود  فرزند  تردیدی  هیچ  بدون 

محل سکونت ثبت نام کنند.
مشاور وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: در واقع مدرسه های 
دولتی که امروز گاه با نقدهایی روبه رو می شوند باید به چنان 
شایستگی و قابلیتی برسند که خانواده ها بدون هیچ تردیدی 
فرزند خود را در نزدیک ترین مدرسه محل سکونت ثبت نام 

کنند.
کمرئی یادآورشد: همان عارضه ضعف کیفیت مدارس دولتی 
به  منجر  عملکرد  مدرسه،  اداره  در  پایین  کیفیت  ازجمله 
یادگیری و آموزش و علائم از خروجی ناکارآمد مدرسه بر 

فکر و روح خانواده اثر گذاشته است.
حذف دانش آموزان مورد تایید نیست

می توانند  مدارس  آیا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  وی 

داد:  توضیح  نکنند،  ثبت نام  را  نمره ضعیف  با  دانش آموزان 
بندی  محدوده  یک  از  که  است  ممکن  ثبت نام  مکانیزم 
اما حذف دانش آموز در هیچ جا و هیچ  تبعیت کند  ثبت نام 

وقت مورد حمایت سیستم آموزشی نبوده و نیست.
وجود  اساس  کرد:  تاکید  پرورش  و  آموزش  وزیر  مشاور 
مدرسه جذب و حمایت دانش آموزان است اما محدوده بندی 
در شهرهای بزرگ اجتناب ناپذیر است چراکه با انباشتی از 
دانش آموزان روبه رو خواهد شد که هم کیفیت و هم کمیت 

را تحت تاثیر قرار می دهد.
محدوده  با  هم  جامعه  که  است  بهتر  کرد:  عنوان  کمرئی 
بندی همراهی کند و حق ثبت نام دانش آموز در نزدیک ترین 

مدرسه بتواند به او داده شود و دغدغه خانواده کاهش یابد.
کیفیت مدرسه دولتی دغدغه نظام است

دولتی  مدارس  کیفیت  ارتقای  برای  راهکارها  درباره  وی 
دولتی  مدارس  در  آموزشی  کیفیت  موضوع  کرد:  اظهار 
بهبود  برای  راه هایی  جستجوی  در  که  است  نظام  دغدغه 

این موضوع هستیم.
بهبود وضعیت  برای  تئوریک  مباحث  اینکه  بیان  با  کمرئی 
مدارس دولتی و موانع اجرایی فراوان برای این موضوع وجود 
نقد  مورد  اما  می کند  فعالیت  آموزشی  سیستم  افزود:  دارد، 

است که چرا خروجی ها قابلیت لازم را ندارد.
تراز  تحول  سند  داد:  ادامه  پرورش  و  آموزش  وزیر  مشاور 
به  ما  فعلی  وضعیت  با  که  تعریف شده  گونه ای  به  مدرسه 
نوعی تطابق ندارد. وزارت آموزش و پرورش در دوره جدید 
تصمیم دارد که به دنبال برنامه های پیشین کیفیت بخشی، 

یک اقدام ناظر به کیفیت مدرسه را در پیش گیرد.
نیازمند انسجام فکری در حوزه نخبگانی هستیم

وحدت  هم  تئوریک  نظر  از  موضوع  این  یادآورشد:  کمرئی 
به  نخبگانی  حوزه  در  باید  ابتدا  ندارد،  وجود  آن  در  نظری 
یک انسجام فکری در مقوله کیفیت مدارس دولتی در سطح 
مدرسه برسد، سپس با راهکارهای اجرایی به سمت عملیاتی 

شدن ببرد. بهبود مدارس دولتی بدون توسعه شایستگی های 
حرفه ای مدیران و معلمان امکان پذیر نیست بنابراین احتمال 
اینکه نظام آموزشی بر بهبود مدیران و توسعه شایستگی های 

حرفه ای معلمان متمرکز شود، بیشتر است.
کانونی ترین  مدیران  شایستگی  بهبود  اینکه  بیان  با  وی 
مساله در بهبود مدرسه است، گفت: مدیران هستند که همه 
طراحی های آموزشی را انجام می دهند و معلمان را در جهت 

بهبود هدایت می کنند.
امروز  اینکه  کرد:  عنوان  پرورش  و  آموزش  وزیر  مشاور 
اگر  است.  نقد  قابل  خیر،  یا  دارند  را  قابلیت  این  مدارس 
که  قادر هستیم  شوند،  داده  آموزش  این جهت  در  مدیران 

توجه بیشتری به امکانات مدرسه کنیم.
ارزیابی شایستگی  دانش آموزان بهبود بخشد

بهبود  باید  آموزشی  برنامه های  اینکه  بر  تاکید  با  کمرئی 
باید  مدارس  عملکرد  و  خروجی  زمینه  در  گفت:  بخشد، 
یعنی  تربیتی  پیامدهای  نظر  از  بهتری  وضعیت  شاهد 
شایستگی های  ارزیابی  به  که  باشیم  شاخص هایی  بهبود 

دانش آموزان به عنوان خروجی معطوف می شود.
وی افزود: همچنین بهبود عملکرد یعنی شاخص هایی که به 
نتایج عملکردی مدرسه از بهبود نمره تا شاخص های کمی 

و نظایر مربوط می شود. 
این  اینکه  همچنین  و  هستیم  طراحی  مرحله  در  اکنون 
طراحی باید از طریق حوزه نخبگانی محک زده شود تا این 
تبدیل  مدرسه  در سطح  عملیاتی  برنامه  یک  به  سیاست ها 

شود.
آموزش و  وزارت  ابتدایی  آموزش  معاون  رضوان حکیم زاده 
پرورش درباره راهکار بهبود کیفیت مدارس دولتی گفته بود: 
ارائه  در  کیفیت  و  انگیزه  لحاظ  به  دولتی  مدارس  معلمان 
سواد  مهارت های  روی  باید  بنابراین  هستند،  بهتر  آموزش 

پایه تأکید کنیم.
مشکل  کنیم  گمان  که  است  اشتباه  این  یادآورشد:  وی 
یادگیری دانش آموزان از معلم است، حال آنکه تراکم بالای 

کلاس های درس باعث یادگرفتن دانش آموزان می شود.
ابتدایی وزیر آموزش و پرورش اضافه کرد:  معاون آموزش 
اکنون 7 هزار و 700 کلاس درس با جمعیت بالای 40 نفر 
باید تراکم بالای  داریم و برای رسیدن به عدالت آموزشی 

کلاس های درس را کاهش داد.
طبق اعلام وزارت آموزش و پرورش 16 میلیون و 615 هزار 
دانش آموز در سال تحصیلی جدید در 117 هزار 140 مدرسه 

ثبت نام و سال تحصیلی جدید را آغاز کردند.

توصیه های تغذیه ای طب سنتی به سالمندان
متخصص طب ایرانی به ارائه توصیه های تغذیه ای برای سالمندان 
پرداخت و گفت: برای سلامت در سالمندی باید درمان طب سنتی 

را از میانسالی شروع کرد.
به گزارش تسنیم، مهرداد کریمی دانشیار طب ایرانی در ششمین 
نشست ماهانه مرکز تحقیقات و گروه آموزشی سالمندی با موضوع 
طب سنتی و مکمل با اشاره به وضعیت کشورمان در بحث طب 
مکمل در دنیا گفت: ایران به لحاظ رتبه تولید علم طب سنتی در 

جایگاه چهارم دنیاست.
وی با اشاره به تقسیم بندی دوره های سنی در طب سنتی، افزود: 
در طب سنتی 30 تا 40 سالگی سن جوانی به شمار می رود، از 40 
تا 60 سالگی میانسالی است که در طب سنتی تحت عنوان وقوف 
یا کهولت شناخته می شود، شیخوخیت یا پیری نیز از 60سالگی 

آغاز می شود.
عضو هیئت علمی گروه طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران 
تصریح کرد: برای سلامت در سالمندی باید درمان طب سنتی را 
از میانسالی شروع کرد. مزاج سالمندی سردی و تری است و باید 
مراقب بود که این سردی و تری بر بدن غلبه نکند، حفظ رطوبت 

بدن و جلوگیری از خشکی آن برای حفظ سلامت بسیار مهم 
است.وی ادامه داد: شب کاری و نور آبی موبایل و دستگاه های 

ارتباطی باعث خشکی بدن و بی خوابی می شوند.
سونای خشک برای سالمندان مفید نیست

کریمی با تأکید بر نقش ورزش به ویژه در میانسالی گفت: پیاده روی 
و شنا در دوره میانسالی مهم هستند، 9 هزار قدم در روز با پیاده روی 

موجب کاهش ریسک آلزایمر در سالمندی می شود.
عضو هیئت علمی گروه طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران 
تصریح کرد: بدن انسان برای پیاده روی سریع خلق شده است. 
سالمندان توجه داشته باشند که سونای خشک برایشان مفید 

نیست و باید مدت زمان کمتری از آن استفاده کنند.
فست فود و سوسیس و کالباس نخورید

کریمی به سالمندان توصیه کرد از غذاهای لطیف و غذاهایی 
که سریع جذب بدن می شوند مثل آش و سوپ استفاده کنند 
و تأکید کرد: سالمندان و میانسالان از سوسیس و کالباس و 
فست فود استفاده نکنند، همچنین ماکارونی، پاستا، الویه و غذاهای 

فرآوری شده نباید استفاده شوند.

ادامه داد: آش های رقیق برای سالمندان مناسب تر است،  وی 
شیربرنج و سوپ غذاهای مناسبی هستند، آش شله قلم کار برای 
سالمندان غذای مناسبی نیست، شله زرد به شرط اینکه از مقدار 

مناسبی زعفران استفاده شود، مفید است.
این متخصص طب ایرانی بیان کرد: در دوران میانسالی و سالمندی 
تأکید بر حفظ رطوبت بدن است. ادویه های تند باعث از بین رفتن 
رطوبت بدن و خشکی آن می شوند، فلفل سیاه با رعایت تعادل 
برای هضم غذا مفید است، اما فلفل قرمز را باید کمتر مصرف کرد.

عضو هیئت علمی گروه طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی تهران 
گفت: ترکیب آب سیب و زعفران یک نوشیدنی مناسب برای 

میانسالان و سالمندان است.
سیر و پیاز خام مصرف نکنید

کریمی تصریح کرد: در دوران میانسالی به بعد سرکه و ترشی 
مناسب نیستند و می توان از آب نارنج استفاده کرد. بهتر است در 
میانسالی به بعد سیر و پیاز خام مصرف نشود، بهترین خرما برای 
آنها پیارم است. گل قند آفتابی برای سالمندان توصیه می شود چون 

برای معده و مغز آنان مفید است.

اینفوگرافیک
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7 رحمانیان: برای اولین بار به عنوان یک ایرانی در رده 70 دنیا ایستادم
عضو تیم ملی تنیس کشورمان اعلام کرد که برای اولین بار به عنوان یک ایرانی در جایگاه 70 دنیا قرار گرفته است.

کامبیز رحمانیان روز چهارشنبه در گفت وگو با ایرنا در خصوص روند حرفه ای خود اظهار داشت: از سال 2024 شروع به رقابت 
در بخش سینیور فدراسیون جهانی تنیس کردم. این سری از مسابقات مخصوص ورزشکاران بالای 30 سال است که در 
آن حضور دارم.وی ادامه داد: دوبی اولین مسابقه ای بود که شرکت کردم و موفق شدم در بخش 2 نفره mt۲۰۰ به مقام 
اول برسم. پس از آن نیز در مسابقات آنکارا حاضر شدم که مقام اول بخش تک نفره رقابت های mt۴۰۰ را بدست آوردم. 
پس از آن نیز توانستم یک قهرمانی و نایب قهرمانی در استانبول بدست بیاورم.تینسور ایرانی بااشاره به کسب افتخارات و 

عناوین مختلف خود عنوان کرد: در حال حاضر دارای رتبه 70 دنیا هستم و این برای اولین بار است که یک ایرانی به چنین رتبه ای دست 
پیدا می کند.وی افزود: در حال حاضر مربی بین المللی و رسمی فدراسیون هستم و می توانم شاگرد داشته باشم. از همین راه است که می توانم 
برخی از هزینه های ورزش ها و اعزام هایم را تامین کنم. با توجه به این که به دستاوردهای زیادی دست پیدا کردم اما هیچ اسپانسر یا بخش 
دولتی مرا همراهی نمی کند که بتوانم بیشتر از این هم پرچم کشورم را در دنیا بالا ببرم.رحمانیان در مورد سطح تنیس ایران گفت: در حال 
حاضر با افزایش تعداد تورنمنت های تنیس در کشور، سطح تنیسورها نیز بالاتر رفته و اگر همین طور بتوانیم تعداد مسابقات را افزایش دهیم، 
رقابت هایی که ایرانی ها با تنیسورهای خوب جهان می توانند داشته باشند، بالاتر می رود و به همین منوال، سطح ایران نیز افزایش پیدا می کند.

گره ترافیکی رئال: برای
 تیم های بزرگ فکری بکن کارلتو

رئال ماردید با مشکلی عجیب مواجه 
شده است. آنها در نیمه اول  نمی توانند 
گل بزنند. یک گل در نیمه های اول 

هشت بازی این فصل. 
به گزارش »ورزش سه«، رئال مادرید 
با نیمه اول مشکلی جدی دارد.  وقتی 

آنها حتی مقابل اسپانیول هم با این مساله دست به گریان  بودند نشان می دهد 
دیگر نمی توان از اتفاق صحبت کرد و این مشکلی  سیستماتیک برای تیم کارلو 

آنچلوتی است.  
وقتی داور سوت پایان نیمه اول بازی با اسپانیول را زد برنابئو به  اسکوربورد نگاه 
کرد و چیزی را دید که در این فصل به آن دیگر عادت  کرده است: عدد صفر 
مقابل نام رئال مادرید. تیم آنچلوتی در هشت  بازی خود در این فصل تنها یک 

بار در نیمه اول گل زده.  
تنها گل نیمه اول رئال گلی بود که رودریگو در هفته اول لالیگا به ثمر  رساند. این 
آمار برای رئال نگران کننده است به خصوص با توجه به  اینکه آنها در هر چهار 
بازی شان در سانتیاگو برنابئو نتوانسته اند در  نیمه اول گل بزنند. با اینکه رئال هر 
چهار بازی خود در خانه را برده  ولی نیمه اول هر چهار بازی 0-0 به پایان رسید. 
 تیمی که در نیمه های اول گل نمی زند در نیمه دوم استرسی  طاقت فرسا را 

تحمل خواهد کرد. 
آنها در چهار بازی خود در برنابئو در  نیمه های دوم وایادولید، بتیس، اشتوتگارت و 
اسپانیول را برده اند.  شکی نیست که در صورت بازی با تیمهای بزرگ کار رئال 

برای گلزنی در  نیمه دوم به این راحتی نخواهد بود. 
آنچلوتی و لوکا مودریچ بعد از بازی مقابل اسپانیول به این ضعف  عجیب تیم شان 
در نیمه های اول اذعان کردند. کارلتو گفت: »این  واقعیت است که در این فصل 
در نیمه های اول فقط یک گل زده ایم.  من قبل از این بازی با بازیکنان صحبت 
کردم تا ببینم می توانیم  دینامیزم تیم را عوض کنیم که البته تغییری اتفاق نیفتاد«. 
مودریچ  هم در پایان بازی گفت: »در نیمه اول امروز خوب بازی کردیم، ولی این 
 واقعیت دارد که گل زدن برایمان سخت بود. در نیمه دوم هم به  خاطر کیفیت 

بازیکنان و آمادگی بدنی توانستیم بازی را برگردانیم و  پیروز شویم«.  

نماینده سنگنوردی کشورمان در المپیک پاریس گفت: 
خوشحالم که توانستم برای کودکان کوره های آجرپزی 
لوازم التحریر و پوشاک تهیه کنم.به گزارش خبرآنلاین؛ 
رضا علیپور سنگ نورد ایرانی حاضر در المپیک پاریس، 
گوشی موبایلی را که در المپیک هدیه گرفته بود، فروخت 
و با پول آن برای 1200 دانش آموز کم بضاعت کیف 
مدرسه و لوازم التحریر و همچنین 600 جفت کفش برای 
کودکان کار تهیه کرد. رضا علیپور قهرمان سنگنوردی 
آسیا و جهان و نفر چهارم المپیک در خصوص فروش 
تلفن همراه مخصوص ورزشکاران المپیکی اهدایی از 
شرکت سامسونگ اظهار داشت: چند سالی است به 
همراه یکی از دوستان با کمک های مردمی و خیرین 
کار خیر خواهانه انجام میدهیم و امسال از نظر مالی به 
مشکل برخوردیم در همین راستا برای تهیه لوازم التحریر 
و پوشاک کودکان کار کوره های آجر پزی قزوین نیاز 
مالی داشتیم ولی ناامید نشدیم  و امیدمان به خداوند بزرگ 
و مهربان بود.وی ادامه داد: قبل از المپیک قرار شد که 
شرکت سامسونگ یک  عدد گوشی ویژه ورزشکاران 
المپیکی و پارالمپیکی هدیه دهد و آن زمان بود که این 
جرقه در ذهنم زده شد و از همان لحظه در ذهن خود 
برای گوشی برنامه ریزی کردم ونیت من این بود که 
گوشی را بفروشم و برای بچه ها کیف وکفش تهیه کنم 
و قدمی برایشان بردارم. قهرمان سنگ نوردی دنیا با 
اشاره به اینکه با حمایت ها توانست رسالت خدمت رسانی 
به کودکان نیازمند را ادامه دهد، اظهار داشت: گوشی را 
به صورت نمادین از بنده خریدند و در یک کار زیبا مجدد 
به بنده بازگرداندند و در این خیر بزرگ همراهی پررنگی 
با ما داشتند تا بتوانیم وسایل مورد نیاز کودکان را همانند 
گذشته تهیه کنیم و شرمنده کودکان نباشم.وی افزود: 
به لطف پرودگار توانستیم 1200 کیف و لوازم و تحریر 
و 600 جفت کفش تهیه کنیم و خیلی خوشحالم که 
توانستیم دل کودکان عزیز را شاد کنم. علیپور در ادامه 
صحبتهایش به دیگر برنامه اش در بحث کمک رسانی 
اشاره کرد و افزود: قصد دارم مجددا گوشی را بفروشم و 
تاسیس مدرسه برای کودکان کار و نیازمند را با کمک 
کشورمان  سنگنوردی  بزنم.نماینده  استارت  خیرین 
در المپیک پاریس ضمن ترغیب دیگر ورزشکاران و 
قهرمانان به مشارکت در امور خیر، از آنان خواست در 
راستای ایفای مسئولیت اجتماعی به نیازمندان کمک 

کنند.

اقدام زیبا و خیرخواهانه 
رضا علیپور پس از المپیک

تاریخ، مقام را می گوید نه مسیر را
 فوتسال در مسیر سختی قرار گرفت

مربی پیشین تیم ملی فوتسال، در واکنش به دیدار تیم های ایران و 
فرانسه در جام جهانی، به حمایت از این تیم پرداخت و معتقد است 

انتخاب مسیر راحت تر برای موفقیت امری معقول است.
به گزارش مهر، تیم ملی فوتسال ایران در آخرین دیدار خود در مرحله 
فرانسه  مصاف  به  ازبکستان،  جهانی 2024  جام  رقابت های  گروهی 
امتیاز به عنوان  با 9  تا  نتیجه 4 بر یک به برتری رسید  با  رفت و 

صدرنشین راهی مرحله بعد شود.
این دیدار اما به دلیل شکل بازی دو تیم در نیمه اول که گویا تمایلی 
به گلزنی و پیروزی نداشتند از سوی برخی مورد انتقاد قرار گرفت و 
انتخاب  معتقدند  و  کردند  تأیید  را  تیم  دو  دیگر هم عملکرد  برخی 

مسیر راحت تر حق تیم ایران بود.
محمد خوراکچی، مربی پیشین تیم ملی فوتسال ایران و سرمربی 
سابق ایرالکو، در گفت و گو با خبرنگار مهر، به این دیدار پرداخت و 

از عملکرد تیم ملی در این دیدار حمایت کرد.
تیم ایران بدشانس بود

این کارشناس فوتسال در خصوص این دیدار گفت: پیش از آنکه به 
مسائل فنی دیدار ایران و فرانسه بپردازم اشاره ای به بدشانسی تیم 
ملی در مورد زمان بندی بازی ها باید بگویم. تیم ایران به عنوان سید 
یک در گروه 6 رقابت ها قرار گرفت و دو بازی اول به شکلی بود که 
فرانسه به عنوان رقیب ایران، نتایج خود را به دست می آورد و بعد 
مطابق با آن نتایج، برنامه ریزی های لازم را انجام می داد. چون از 
ابتدا هم مشخص بود تیم اول گروه ما به تیم دوم گروهی می خورد 
که پرتغال و مراکش در آن حضور دارد که هر دو تیم قدرتمندتر از 
نهایی  هشتم  یک  در  بود  قرار  گروه  دوم  تیم  با  به  بودند  تایلندی 

بازی کند.
تایلند  به  اول  می دادند  ترجیح  تیم  دو  هر  نتیجه  در  داد:  ادامه  وی 
بخورند و در مرحله یک چهارم نهایی با پاراگوئه بازی کنند اما اگر 
اول گروه می شدند اول به مراکش، در یک چهارم نهایی با برزیل و 
در نیمه نهایی باید با اسپانیا بازی می کردند. به همین دلیل امروز در 

نیمه اول هر دو تیم بدشان نمی آمد که تیم دوم گروه بشوند. اما این 
بدشانسی در اختیار تیم ما بود که فرانسه با یک اطمینان بیشتری از 
دوم شدن برابر ما حاضر شد چون با مساوی هم دوم گروه می شد. به 

همین دلیل در نیمه اول شاهد چنین دیداری بودیم.
می خواستیم مصدوم نشویم و کارت نگیریم

مربی پیشین تیم ملی گفت: اما در نیمه دوم بعد از گل سالار آقاپور 
ما مطمئن شدیم بازی را بردیم و به گل های بعدی هم رسیدیم. در 
این بازی با توجه به اینکه هر دو تیم صعود کرده بودند می خواستند 
هم کارت نگیرند و هم به شکلی بازی کنند که مصدوم نشوند. اما 
دیدیم کارشناسان بیشتر از آنکه از دوم شدن ما خوشحال باشند از 
اینکه اول شدیم خوشحال تر هستند. این دوستان در ظاهر تیم ملی 
را دوست دارند اما در باطن، دوست ندارند تیم ملی نتیجه بگیرد و به 
گونه ای مصاحبه می کنند که انگار برای یک کشور غریبه هستند و 
مدعی بودند فیفا باید ایران و فرانسه را محروم کند. این افراد گویا 

متوجه نیستند الان باید با مراکش و برزیل و اسپانیا دیدار کنیم.
مسیر راحت تر بهتر است

سرمربی پیشین ایرالکو اراک در ادامه گفت: ما ایرانی هستیم. وقتی 
ایران هم بازی می کنم قلبم می تپد. وقتی آقای علی  تیم کبدی 

پور به خاطر 2 صدم ثانیه مدال المپیک را از دست داد با اشک های 
او اشک ریختم. ما ایرانی هستیم. تیم های ملی ما افتخار کشور ما 
با  و  دوم می شدیم  اگر  کنند.  آگاه  را  مردم  باید  کارشناسان  هستند. 
و  اول شدیم  الان که  یا  بود  بهتر  بازی می کردیم  پاراگوئه  و  تایلند 
به مراکش و برزیل و قبل فینال با اسپانیا بازی کنیم. طبیعتاً مسیر 

راحت تر بهتر است.
او ادامه داد: وقتی در سال 1992 من در تیم ملی بودم و چهارم جهان 

شدیم همه می گویند ایران چهارم شد. 
وقتی در 2016 سوم شدیم مقام سومی ایران باقی ماند نه بازی هایی 
که انجام دادیم. تاریخ مقام را می گوید و نمی گوید چه مسیری را طی 
کرده اید. تیم ما می خواست به این چیزها برسد. اما هدف بعضی ها 

انگار تخریب کردن کشور است.
وی در پاسخ به این پرسش که برخی معتقدند تیمی که می خواهد 
داشته  اهمیت  برایش  و  بترسد  تیمی  هیچ  از  نباید  برسد  فینال  به 
باشد که با چه تیمی دیدار می کند گفت: من هم به این نظر احترام 
می گذارم اما وقتی حق انتخاب داشته باشم و بتوانم برای رسیدن به 
این موفقیت، مسیر راحت تری را انتخاب کنم طبیعتاً مسیر راحت تر 
را انتخاب می کنیم. الان در مسیری افتادیم که برای رسیدن به فینال 

باید انرژی بسیار بیشتری را به کار بگیریم.
پیشرفت مراکش از اسپانیا و پرتغال هم بیشتر است

محمود خوراکچی گفت: مراکش تیمی است که پیشرفتش نسبت 
به تیم های بزرگ دنیا مانند اسپانیا، آرژانتین و پرتغال بسیار بیشتر 
بوده است. این حرف به این معنا نیست که بهتر از این تیم ها است 
اما در یک بازه زمانی مشخص، این تیم به شکلی تصاعدی پیشرفت 

کرده است.
وی در پایان گفت: ما برابر فرانسه در روزی که حسین طیبی و سنگ 
سفیدی را به دلیل دو اخطاره بودن در اختیار نداشتیم و احمد عباسی 
مصدوم بود و چند بازیکن هم آنفلوانزا گرفته بودند این اتفاق افتاد. 
متأسفانه همکاران ما این شیرینی را می خواهند تلخ کنند. ولی همه 

کنفدراسیون آسیا اگر جدیت داشت روز اول میزبانی را از ایران می گرفت
گفت:  اقیانوسیه  و  آسیا  ناشنوایان  ورزش  کنفدراسیون  رئیس 
ایران  از  را  میزبانی  اول  روز  داشت  جدیت  اگر  آسیا  کنفدراسیون 
برای  شایسته ای  میزبان  کشورم  داشتم  دوست  من  ولی  می گرفت 

این رویداد باشد.
برای  ناشنوایان  آسیایی  بازی های  دوره  دهمین  مهر،  گزارش  به 
نخستین بار قرار بود از 24 مهر الی 9 آبان امسال به میزبانی ایران 
برگزار شود که در نهایت به دلیل عدم ارسال فهرست تیم های شرکت 
کننده از سوی برخی کشورها میزبانی این رویداد مهم آسیایی از ایران 

گرفته شد.
اقیانوسیه  و  آسیا  ناشنوایان  ورزش  کنفدراسیون  رئیس  پرگر  محمد 
در گفت وگو با خبرنگار مهر در خصوص سلب این میزبانی از ایران 
ناشنوایان  فدراسیون  سوی  از  کنفدراسیون  این  خواندن  مقصر  و 
کشورمان؛ اظهار کرد: ما به هر شکل تلاش کردیم این بازی ها به 
فدراسیون  میان  این  در  متأسفانه  ولی  شود  برگزار  تهران  میزبانی 
ناشنوایان ایران با ما همکاری لازم را نداشت. در همان ثبت نام اولیه 

برای بازی ها 24 کشور اعلام آمادگی کردند.
انصراف برخی کشورها طبیعی بود

وی افزود: زمانی که ما آمدیم از این کشورها اسامی رشته و ورزشکار 
را دریافت کنیم به دلیل تحولات و اتفاقاتی که در منطقه رخ داده بود 
برخی از این کشورها انصراف دادند که امر کاملًا طبیعی بود ولی با 
این حال من به عنوان عضوی از کنفدراسیون ورزش ناشنوایان آسیا 
به  تا  این کشورها تماس گرفتم  با تک تک  ایرانی  و یک شهروند 
نوعی رضایتشان را جلب کنم که در نهایت ما به 16 کشور رسیدیم 

که برخی از این کشورها فقط یک ورزشکار را معرفی کردند.
رئیس کنفدراسیون ورزش ناشنوایان آسیا و اقیانوسیه در ادامه خاطر 
نشان کرد: جلسات متعددی با ستاد عالی بازی ها و آقای نکو نعل آزاد 
داشتیم نظر اسبقیان بر این بود که بازی ها تا سال آینده به تعویق 

بیفتد که البته من به عنوان رئیس کنفدراسیون ورزش ناشنوایان آسیا 
با این مساله مخالفت کردم و گزارش این جلسه هم به بعداً به دست 
آقای وزیر رسیده بود و چون دنیا مالی تازه آمده بود، تصورشان هم 
این بود که بازی های آسیایی ناشنوایان گستردگی بالایی دارد و بهتر 

است که یک سال به تعویق بیفتد تا باشکوه تر برگزار شود.
مخالف تعویق یکساله بازی ها بودم

آینده  اما من مخالف بودم و هستم چون ما سال  پرگر اضافه کرد: 
بازی های المپیک ناشنوایان را داریم و در این صورت به هیچ عنوان 
از طرفی سایر  کشوری حاضر به شرکت در این مسابقات نمی شد. 
تعیین و تکلیف  بودند که هر چه سریع تر  آورده  کشورها هم فشار 
کنیم و میزبان بازی ها را تغییر دهیم. بنده شخصاً چه در ایران برای 
تعویق بازی ها و چه در کنفدراسیون آسیا برای سلب میزبانی تلاش 
و مقاومت کردم اما چون فدراسیون ناشنوایان ایران تمایل زیادی برای 

برگزاری نداشت حمایت جدی نکرد.
او در ادامه عنوان کرد: در تمام این مدت درخواست من این بود بخش 
بین الملل وزارت ورزش هم پای کار بیاید و از طریق دیپلماسی کمک 

کند ولی در نهایت دوستان تصمیم گرفتند یک جلسه در هتل لاله 
برگزار کنند و از سفیران چند کشور مانند هنگ و کنگ، نیوزلند، چین 
و استرالیا دعوت کنند که اتفاقاً آنها هم به این جلسه نیامدند. من 
نیازی به حضور این عزیزان در جلسه نداشتم آنچه که برای حفظ 
بخش  و  بازی ها  عالی  ستاد  که  بود  این  داشتیم  لازم  میزبانی  این 

بین الملل وزارت ورزش یک حرکتی بزنند.
ممکن است دیگر این فرصت به ایران داده نشود

نشان  خاطر  اقیانوسیه  و  آسیا  ناشنوایان  ورزش  کنفدراسیون  رئیس 
کرد: ما در برخی زمینه ها خیلی خوب پیش رفتیم برای مثال آقای 
پشتیبانی  بحث  و  ورزشکاران  به  هتل  اختصاص  مورد  در  فخاری 
در بحث مسائل  ولی  بودند  کار  پیگیر  و  زیادی کردند  واقعاً کمک 
معتقد  دوستان  همین  حالا  شدیم.  ظاهر  ضعیف  واقعاً  بین المللی 

هستند که ما جدیت نداشتیم. 
ولی باید عرض کنم که اگر کنفدراسیون ورزش ناشنوایان آسیا جدیت 

داشت همان روز اول میزبانی را از شما می گرفت.
میان  در  را  خودم  آبروی  ایران  میزبانی  برای  اینکه  بیان  با  پرگر 
این  برای  شایسته ای  میزبان  کشورم  کردم  سعی  گفت:  گذاشتم؛ 
بازی ها باشد چرا که همه چیز فقط به این مسابقات ختم نمی شد. 
شاید ما در سال های آینده نیز مجدد بخواهیم برای مسابقات دیگری 
در  راحتی  این  به  فرصت  این  دیگر  شاید  ولی  بگیریم  میزبانی  هم 

اختیار ایران قرار نگیرد.
وی در پاسخ به این پرسش که با توجه به تغییر میزبان آیا ایران هم 
برای شرکت در این رویداد تا به امروز ثبت نامی انجام داده است؟ 
گفت: ما روز دوشنبه دوم مهر فرم ها را به تمام کشورها ارسال کردیم 
و مقرر شده تمام کشورها ظرف بیست روز آینده اعلام آمادگی کنند. 
امیدوارم ایران هم ورزشکاران خود را در این بازی ها شرکت دهد چرا 
کیفیت  آن  قهرمانان  و حضور  است  مدعی  کشورهای  از  یکی  که 

هالند در جمع دست نیافتنی ها: 
مقایسه آمار

مهاجم نروژی سیتیزن ها موفق شد در 
صد و پنجمین بازی خودش، به 100 

گل در منچسترسیتی برسد.
به گزارش »ورزش سه«، ارلینگ هالند 
با فرمی که از خود به نمایش گذاشته 
موفق شده از حالا نامش را در میان 

بهترین های فوتبال قرار دهد و حال مهاجم نروژی سیتیزن ها، با گلزنی مقابل 
آرسنال موفق شد تا به 100 گل در دوران حرفه ای خود در این تیم برسد.

این مهاجم جوان به نوعی دروازه رقبا را باز می کند اما تمامی مردم دنیا به خوبی 
می دانند که این اتفاق هرگز امری آسان نیست و از این رو بهترین مهاجمان 
مرکزی دنیا به سادگی این کار را انجام می دهند، ولی حالا در قرن بیست و یکم، 
هالند تبدیل به یکی از نفراتی شده که به سرعت توانسته برای یک تیم، 100 

گل به ثمر برساند و قصد داریم آنها را مرور کنیم.
کریستین ویری، 100 گل در 138 بازی برای اینتر

ویری قبل از اینکه در سال 1997 به لالیگا منتقل شود، در اتلتیکو بازی می کرد 
و پس از اینکه مدتی در یوونتوس و لاتزیو حضور پیدا کرد، سر از اینتر میلان 
درآورد. او در 190 بازی برای نراتزوری موفق شد 123 گل به ثمر برساند، اما 
مشخصا فرمی که او پیش از مصدومیتش به نمایش گذاشته بود، عاملی بود تا 

خیلی زود در اینتر به 100 گل برسد.
کیلیان امباپه، 100 گل در 137 بازی برای پاری سن ژرمن

این مهاجم که در نوجوانی وارد پاری سن ژرمن شد و به صورت قرضی از 
موناکو به این تیم آمد، با فرم خوب خود خیلی زود برای پی اس جی در طی 
137 بازی، 100 گل به ثمر رساند و بدون شک او یکی از بهترین بازیکنان 

تاریخ این باشگاه است.
روبرت لواندوفسکی، 100 گل در 136 بازی برای بایرن مونیخ

در  مونیخ  بایرن  پیاپی  قهرمانی های  در  کلیدی  نقش  لهستانی  بمب افکن 
بوندسلیگا داشت و این بازیکن که به سادگی در یک بازی 5 گل می زد، قطعا 
برایش رسیدن به 100 گل زده هیچ مشکلی نداشت و این اتفاق را خیلی زود 

رقم زد.
ادینسون کاوانی، 100 گل در 135 بازی برای ناپولی

کاوانی را اغلب با فرم خوبش در پاری سن ژرمن به خاطر داریم، اما فوتبال دوستان 
و دنبال کنندگان سری آ نمی توانند قدرت تمام کنندگی بالای کاوانی در این لیگ 
را فراموش کنند. او در سه سال به این آمار رسید و قطعا یکی از بهترین بازیکنان 

ناپولی در دوران پسا مارادونا بوده است.
رود فن نیستلروی، 100 گل در 131 بازی برای منچستریونایتد

سرالکس فرگوسن خوش شانس بود که مهاجمی مانند او داشت که به صورت 
غریزی گل زدن را بلد بود و بی رحم ترین مهاجمی بود که تحت نظر فرگی 

کار کرد.
کریستیانو رونالدو، 100 گل در 131 بازی برای یوونتوس

فوق ستاره تاریخ فوتبال جهان شاید هیچوقت در یوونتوس به رؤیاهایش و 
آرزوهایش نرسید، اما با این حال، گل زدن برای بیانکونری به مانند آب خوردن 

بود.
زلاتان ابراهیموویچ، 100 گل در 124 بازی برای پاری سن ژرمن

زلاتان در دوران بازیگری اش، برای تیم های زیادی بازی کرد، اما با این حال 
دوران حضورش در پاری سن ژرمن، از نظر آماری متفاوت بود. او در 4 فصل 
حضورش، حداقل 30 گل به ثمر رساند و حتی در آخرین سال حضورش موفق 

شد 50 گل در طی 51 بازی بزند.
لوئیس سوارز، 100 گل در 120 بازی برای بارسلونا

لوئیزیتو یکی از بهترین مهاجم های نوک تاریخ این ورزش بوده و اگر چه دوران 
او در بارسلونا با محرومیتش به واسطه گاز گرفتن کیلینی تحت الشعاع قرار گرفته 

اما پس از بازگشت به فوتبال، همه را در نیوکمپ مجذوب خود کرد.
کریستیانو رونالدو، 100 گل در 105 بازی برای رئال مادرید

دومین پروژه کهکشانی فلورنتینو پرز با جذب رونالدو آغاز شد و این بازیکن که 
با منچستریونایتد موفق شد سه قهرمانی متوالی به دست آورد، در رئال مادرید به 
عنوان یک پادشاه شناخته شد و قطعا هیچوقت نمی توان نسبت به عملکردش 

انتقاد کرد.
ارلینگ هالند، 100 گل در 105 بازی برای منچسترسیتی

هالند مسلما با این آمار در کنار رونالدو قرار می گیرد. او از هر توپی، گل می سازد و 
شاید لمس توپ هایش در جریان 90 دقیقه کم باشد، اما مشخصا هر زمان توپ 
به او می رسد، کار تمام است و اسکوربرد ورزشگاه دارد نام او را به عنوان گلزن 
معرفی می کند. هالند حالا در 24 سالگی موفق شده برای منچسترسیتی در طی 
105 بازی، 100 گل به ثمر رسانده و در کل دوران کریرش، توانست 267 بار 

کوهپایه زاده: از نتایج پارالمپیکی ایران خوشحالیم اما قانع نیستیم
رییس فدراسیون ورزش های جانبازان و توان یابان ارزیابی خود از عملکرد 
ایران در بازی های پارالمپیک به ویژه توسط ورزشکاران این رشته را مطرح 

کرد و گفت: در مجموع از نتایج خوشحالیم اما قانع نشدیم.
جلیل کوهپایه زاده در گفت و گو با خبرنگار مهر ارزیابی خود از عملکرد 
تیم های اعزامی فدراسیون ورزش های جانبازان و توان یابان به بازی 
های پارالمپیک پاریس را تشریح کرد. وی تاکید کرد از نتایج به دست 

آمده خوشحالیم اما به هیچ وجه راضی نشدیم.
بیشترین سهم فدراسیون جانبازان و ترکیب کاروان ایران

کوهپایه زاده با یادآوری اینکه فدراسیون های جانبازان، نابینایان، تکواندو 
و قایقرانی اعضای چهارگانه کاروان فرزندان ایران در بازی های پاریس را 
تشکیل می دادند، گفت: در مجموع 64 ورزشکار عازم این بازی ها شدند 
که از این تعداد 44 ورزشکار از فدراسیون جانبازان بود، 14 ورزشکار هم از 
فدراسیون نابینایان بودند. سهم فدراسیون های تکواندو و قایقرانی هم به 
ترتیب 5 و 2 ورزشکار بود. این ورزشکاران در قالب 10 رشته راهی بازی ها 
شدند که فدراسیون جانبازان با 6 رشته بیشترین سهم را داشت البته بدون 

احتساب پارادوومیدانی که میان ما و فدراسیون نابینایان مشترک بود.
نسبت کم ورزشکاران مرد و زن ایران

وی با اشاره به حضور 4400 ورزشکار در بازی های پارالمپیک پاریس تاکید 
کرد: نسبت جنسیتی در این بازی ها بسیار مورد تاکید و توجه بود در 
حالیکه ترکیب کاروان ایران متشکل از 54 ورزشکار مرد و تنها 12 ورزشکار 
زن بود یعنی نسبت یک پنجم؛ فدراسیون جانبازان برای بازی های توکیو 
در ترکیب 42 ورزشکار اعزامی خود 5 ورزشکار زن داشت و برای پاریس در 

ترکیب 44 ورزشکار اعزامی این فدراسیون 8 ورزشکار زن حضور داشتند.
باید ورزشکاران زن مان نصف ورزشکاران مرد می شد

زمینه  این  در  یابان  توان  و  جانبازان  های  ورزش  فدراسیون  رییس 
خاطرنشان کرد: این نسبت پیام خوبی برای ما نداشت. یکی از اهداف این 
است که ورزش بانوان را در گستره بزرگ تری پیگیری کنیم. نسبت به 
توکیو تعداد نفرات مان در این حوزه افزایش داشت اما نه به اندازه ای که 
به برابری جنسیتی در بازی ها برسیم. در واقع باید تعداد ورزشکاران زن 
اعزامی از طرف فدراسیون نصف تعداد ورزشکاران مرد می شد. باید این 

نسبت را برای دیگر ادوار تقویت کنیم.

سهم صفر ایران در حوزه ورزشکاران کم توان ذهنی
نابینا،  و  یاب  توان  کنار ورزشکاران  در  اینکه  به  اشاره  با  زاده  کوهپایه 
ورزشکاران کم توان ذهنی هم در بازی های پارالمپیک شرکت داشتند، 
تصریح کرد: این ورزشکاران در رشته های پارادوومیدانی، پاراشنا و پاراتنیس 
روی میز حضور داشتند. پاراتنیس روی میز که مربوط به فدراسیون تنیس 
روی میز می شود و دراین حوزه اظهارنظری ندارم. اما در دو رشته دیگر که 
زیر مجموع فدراسیون ما به حساب می آینده، هیچ نماینده ای نداشتیم. 
باید به گونه ای برنامه ریزی شود که برای دیگر بازی های پارالمپیک این 
ضعف پوشش داده شود و در این حوزه یعنی ورزشکاران کم توان ذهنی 

هم نماینده داشته باشیم.
سهم کم ایران در رشته های پرجمعیت و پرمدال

بیشترین  پارالمپیک  بازی های  در  ها  برخی رشته  اینکه  بیان  با  وی 
تعداد شرکت کننده را داشتند، یادآور شد: در پارادوومیدانی بیش از 1000 
ورزشکار، در پاراشنا بیش از 600 ورزشکار و در پاراتنیس روی میز بیش از 
300 ورزشکار حضور داشتند. این در حالی است که در پارادوومیدانی که 
بیشترین ظرفیت کاروان ایران را به خود اختصاص داده بود 19 نماینده 
داشتیم. در واقع در پارادوومیدانی 1.6 دهم درصد و در پاراشنا 3 دهم درصد 

سهم داشتیم و در پارا تنیس روی میز هم که هیچی.
نگاه مثبت رهبری برای توجه به این رشته ها

رییس فدراسیون ورزش های جانبازان و توان یابان تاکید کرد: در واقع 
کاروان ایران سهم کمی از رشته های پرجمعیت و به طبع آن پرمدال در 
پاریس را به خود اختصاص داده بود. این درحالی است که مقام معظم 
رهبری در همین نشست اخیر با ورزشکاران المپیکی و پارالمپیکی بر 
توجه به رشته های مدال آور تاکید داشتند. در واقع از نظر حاکمیتی هم 

باید این رشته برای دیگر ادوار توجه بیشتر شود.
بار مدال روی دوش رشته های بدون امکانات

کوهپایه زاده با اشاره به حضور 19 ورزشکار پارادوومیدانی در کاروان ایران 
گفت: تقریبا یک سوم جمعیت ورزشکاران ایران از این رشته بود در حالیکه 
از مجموع 25 مدال کسب شده هم 12 مدال در پارادوومیدانی به دست 
آمد. به عبارتی یک سوم کاروان ایران پارادوومیدانی بود و نیمی از مدال 
هم از این رشته یعنی پارادومیدانی کاران بیش از ظرفیت خود مدال 

گرفتند. این در حالی است که این رشته هنوز یک پیست تخصصی ندارد 
و این موضوع در روند آماده سازی ورزشکاران مشکلات زیادی را ایجاد کرد. 
پیگیر حل این مشکل در دوره وزیر قبل بودیم و امیدواریم وزیر فعلی 

توجه لازم را به آن داشته باشد.
از نتایج خوشحالیم اما قانع نیستیم

رییس فدراسیون ورزش های جانبازان و توان یابان در مورد ارزیابی کلی 
خود از نتایج به دست آمده توسط کاروان ایران و بیشتر ورزشکاران این 
فدراسیون در بازی های پارالمپیک گفت: با توجه به سرمایه گذاری، تلاش 
ها و تدارکات صورت گرفته به اهداف رسیدیم اما قابلیت های بالقوه 
بسیاری می توانست وجود داشته باشد و بالفعل شود. ما به اندازه کشت 
مان برداشت کردیم اما کشت مان می توانست گسترده تر باشد که در این 
صورت برداشت مان بیشتر می شد. از نتایج خوشحالیم اما قانع نیستیم.

لزوم 10 برابر شدن بودجه ورزش
وی با اشاره به تشکر های صورت گرفته از طرف مقام معظم رهبری و 
قوای سه گانه نسبت به عملکرد کاروان ایران در بازی های پارالمپیک، 
تاکید کرد: قابلیت ها و استعدادهای زیادی داریم اما باید برای تقویت 
زیرساخت ها و دانش فنی گام های بزرگ و موثری برداریم تا در ادوار 
آینده به نتایج بهتر برسیم. برای این موضوع هم باید تقویت بودجه ورزش 
خیلی مدنظر باشد. میزان بودجه ورزش حداقل باید 10 برابر شود تا بتوانیم 

در وهله اول زیرساخت ها را توسعه دهیم به ویژه برای معلولان.
ارتقا 3۴ رکورد توسط ورزشکاران ایران در پاریس

کوهپایه زاده تاکید کرد: در جریان بازی های پارالمپیک رکوردهای زیادی 
جابه جا شد. سهم کاروان ایران 34 رکورد جهانی، آسیایی و پارالمپیک بود 

که توسط ورزشکاران کشورمان ارتقا پیدا کرد.
عملکرد میزبان بازی های پارالمپیک

رییس فدراسیون ورزش های جانبازان و توان یابان در پایان عملکرد 
فرانسوی ها در برگزاری بازی های پارالمپیک را هم مورد تمجید قرار داد 
و گفت: تکنولوژی به کار گرفته شده در بازی ها بر اساس دانش فنی و 
عمل به روز بود. اینکه ورزش را به دل شهر کشانده بودند اقدام بسیار 
موثر و چشمگیری بود. البته از حیث حمل و نقل و امکانات نقص هایی 

وجود داشت اما در مجموع میزبانی خوبی را شاهد بودیم.

باوجودی که تیم ها اکنون اجازه استفاده از 14 کشتی گیر 
اعزامی به مسابقات جهانی اوزان غیرالمپیکی و زیر 23 
سال جهان را ندارند، لیگ برتر آزاد همچنان دو هفته دیگر 
تا پیش از اعزام به آلبانی برگزار خواهد شد. از جمع 14 
آزادکاری که در قالب دو تیم بزرگسالان و زیر 23 سال 
قرار است در مسابقات جهانی پیش رو در تیرانا شرکت 
کنند، رضا مومنی و کامران قاسم پور که جزو 4 ملی پوش 
اعزامی به مسابقات جهانی اوزان غیرالمپیکی هستند 
هنوز با هیچ تیمی قرارداد نبسته اند اما 12 کشتی گیر دیگر 
در عضویت تیم ها هستند.دو ملی پوش بزرگسال شامل 
امیرمحمد یزدانی و محمد نخودی در 70 و 79 کیلوگرم 
همراه با امیرحسین فیروزپور در 92 کیلوگرم در عضویت 
بانک شهرند که سال گذشته عنوان قهرمانی لیگ برتر 
را به خود اختصاص داد.علی مومنی در 57 و مهدی 
حاجیلوئیان در 97 کیلوی تیم امید نیز با معینی پور قرارداد 
دارند و بیشترین ملی پوش نیز از آن تیم سایپاست که 
اکثر ملی پوشان جوان را به خدمت گرفته و اکنون شاکله 
اصلی تیم اعزامی زیر 23 سال به تیرانا را جوانان تشکیل 
می دهند.ابراهیم خواری در 61 کیلو،  عباس ابراهیم زاده 
در 65 کیلو، سینا خلیلی در 70 کیلو، علی رضایی در 74 
کیلو، مهدی یوسفی در 79 کیلو، ابوالفضل رحمانی در 
86 کیلو و امیرضا معصومی در 125 کیلو سایپایی هایی 
هستند که اکنون در اردوی تیم ملی خود را برای شرکت 
در مسابقات جهانی زیر 23 سال آماده می کنند.بااین وجود 
لیگ برتر همچنان دو هفته دیگر پیگیری خواهد شد. 
سازمان لیگ کشتی برنامه هفته سوم مسابقات را که 
اعلام کرده و این رقابت ها 12 و 13 مهر ماه به انجام 
خواهد رسید که در مهم ترین مسابقه، بانک شهر در 
بجنورد میهمان معینی پور خواهد بود.بانک شهر در این 
مصاف هیچ کدام از نفرات اصلی اش در سه وزن 70، 79 
و 92 کیلوگرم را که در اردوی مسابقات جهانی آلبانی 
هستند را در اختیار ندارد.سازمان لیگ همچنین بنا دارد 
یک هفته از دور برگشت را نیز تا پیش از مسابقات جهانی 
آلبانی برگزار کند و بعد از آن مسابقات تا زمان اتمام این 

رقابت ها تعطیل خواهد شد.

مسابقات جهانی آلبانی
 لیگ برتر کشتی را 

چه زمانی تعطیل می کند؟
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وزیران  داد:  دستور  رئیس جمهور  اول  معاون 
رفاه  و  کار  تعاون،  تجارت،  و  معدن  صنعت، 
بندی  نظارتی جمع  و دستگاه های  اجتماعی 
و گزارش های نهایی و روشن از حادثه معدن 
طبس را هر چه سریع تر و حداکثر ظرف مدت 2 

هفته به هیأت دولت ارائه دهند.
به گزارش حوزه دولت ایرنا، محمدرضا عارف 
وزرای  از  قدردانی  با  دولت  هیأت  جلسه  در 
پزشکی،  آموزش  و  درمان  بهداشت  کشور، 
جمعیت هلال احمر و سازمان مدیریت بحران 
کشور، استانداری خراسان جنوبی در رسیدگی 
به مصدومان و عملیات امداد و نجات در حادثه 
این  وقوع  از  پس  کرد:  تصریح  طبس  معدن 
همه  بین  خوبی  بسیار  هماهنگی های  حادثه 
دستگاه ها مربوطه به عمل آمده است که باید 
این تلاش ها ادامه یابد و همچنین به تمامی 
مصدومان  و  جانباختگان  خانواده های  مسائل 

رسیدگی و مشکلات آنان حل شود.
و  تجارت  و  معدن  وزرای صنعت،  افزود:  وی 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی پس از بررسی های 
دقیق و کارشناسانه ظرف حداکثر 2 هفته علل 
بروز این حادثه را هر چه سریع تر در گزارشی 
تدوین کنند و در صورت کوتاهی، سهل انگاری 
و یا علل طبیعی با خاطیان احتمالی این حادثه 
برخورد شود و اگر علل طبیعی و نشت گاز عامل 
اصلی بروز حادثه ریزش معدن شناخته شود، نه 
تنها معدن طبس بلکه هر یک از بیش از 220 
معدن فعال در کشور که استاندارد های لازم را 
ندارند، بسته شوند چرا که جان انسان ها بسیار 

شریف و مهمتر است.
معاون اول رئیس جمهور با تأکید بر اینکه باید 
تمامی مسائل ایمنی و آسیب های محیط کار در 
کشور نظارت جدی شود، تصریح کرد: متاسفانه 
این بازرسی ها و نظارت ها جدی گرفته نمی شود 
و با خاطیان برخوردهای لازم نمی شود و ایمن 
سازی معادن به ویژه معادن زغال سنگ به دلیل 
وجود گاز متان اهمیت اساسی دارد و باید فضای 
این معادن برای کارگران زحمت کش امن شود.

شورای  مجلس  رئیس  از  قدردانی  با  عارف 
حادثه  بررسی  و  موقع  به  ورود  برای  اسلامی 
هماهنگی  با  باید  کرد:  تصریح  طبس  معدن 
و همکاری سه قوه به نتیجه ای واحد و ارائه 
معادن  سازی  ایمن  برای  لازم  راهکارهای 
کشور و رسیدگی به مسائل مصدومان و خانواده 

جانباختگان این حادثه برسیم.

دادستانی سوئد مدعی شد سرویس اطلاعاتی 
اپراتور پیام   ایران در سال 2023 با هک یک 
از  انتقام گرفتن  به  را  کوتاه تلاش کرد مردم 
معترضانی که قرآن را سوزانده بودند، تشویق 
دفتر  ایسنا،  از  خبرآنلاین  گزارش  کند.به 
سال  تابستان  در  کرد  اعلام  سوئد  دادستانی 
2023 حدود 15 هزار پیام کوتاه حاوی دعوت 
به گرفتن انتقام از کسانی که به قرآن کریم در 
این کشور هتک حرمت کرده بودند، ارسال شده 
است.دادستانی سوئد در ادامه هدف از این کار را 
ایجاد شکاف در جامعه عنوان کرد و مدعی شد 
اطلاعات ایران به هک یک اپراتور پیام رسانی 
این کار را انجام داد.سرویس اطلاعاتی سوئد، 
موسوم به ساپو نیز در بیانیه ای جداگانه مدعی 
شد یک گروه هکری »از طرف سپاه پاسداران 
ایران برای اجرای یک کمپین نفوذ« دست به 
اقدام زده بود که هدف آن، نشان دادن سوئد 
به عنوان یک کشور اسلام هراس بوده است.

گزارش  اوت 2023   1 در  سوئدی  رسانه های 
پیامک هایی  مردم  از  زیادی  تعداد  که  دادند 
افرادی  از  انتقام  خواستار  که  کرده اند  دریافت 

است که کتاب مقدس مسلمانان را سوزانده اند.
دادستان ارشد سوئد در ادامه این ادعاها گفت 
آنها به تحقیقات درباره این پرونده پایان داده اند، 
چراکه به ادعای آنها یک قدرت خارجی پشت 
که  است  این  سوئد  ارزیابی  و  بوده  کار  این 
شرایط لازم برای طرح اتهام به خارج از کشور 
یا استرداد به سوئد برای کسانی که مظنون به 
این حمله هستند، وجود ندارد.روابط سوئد و چند 
کشور مسلمان در غرب آسیا همزمان با موج 
اعتراضات به هتک حرمت قرآن کریم رو به 
وخامت رفت و در عراق، معترضان سفارت سوئد 

در بغداد را هدف قرار دادند.

در جلسه هیئت دولت اعلام شد؛
ضرب الاجل عارف برای 

بررسی علت حادثه معدن 
طبس؛ با خاطیان احتمالی 

برخورد شود

نامه اسرائیل به شورای امنیت: دیگر 
جنگ فرسایشی را تحمل نمی کنیم!

نیویورک تایمز: پزشکیان ایران را وارد 
یک عصر جدید می کند

تایمز  نیویورک  آمریکایی  روزنامه   
پیش  ساعتی  سخنرانی  بازتاب  در 
جمهور  رئیس  پزشکیان  مسعود 
سالانه  نشست  در  ایران  اسلامی 
مجمع عمومی سازمان ملل نوشت 
که وی به دنبال آن است که ایران را 

وارد یک عصر جدید کند.
به گزارش  ایرنا، نیویورک تایمز نوشت: پزشکیان رئیس جمهور جدید ایران در 

نخستین حضور بین المللی در مجمع عمومی سازمان ملل حضور یافت.
او که چند ماه پیش به ریاست جمهوری ایران انتخاب شد، به رهبران جهان گفت 
که مبارزات انتخاباتی وی بر اساس اصلاحات و تعامل با جهان بوده است و قصد 

دارد ایران را وارد »یک عصر جدید« کند.
در ادامه این خبر آمده است: پزشکیان در سخنان خود در نشست سالانه مجمع 
عمومی سازمان ملل به شدت از )رژیم( اسرائیل به دلیل جنایت علیه بشریت 

انتقاد کرد.
در ادامه پوشش نیویورک تایمز از سخنرانی رئیس جمهور ایران آمده است: در 
جریان سخنرانی پزشکیان، نمایندگی ایران در سازمان ملل متحد اعلام کرد که 

کنفرانس خبری او در روز چهارشنبه )چهارم مهر( لغو شده است.
به گزارش خبرنگار ایرنا، مسعود پزشکیان شامگاه سه شنبه در هفتاد و نهمین 
مجمع عمومی سازمان ملل متحد گفت: امیدوارم که موضوع مهم این اجلاس 
یعنی صلح توسعه پایدار و کرامت انسانی افقی روشن در برابر نسل های کنونی 

و آینده بگشاید.
وی افزود: سال گذشته رئیس جمهور خدمتگذار کشورم ابراهیم رئیسی از همین 
سخنگاه با شما سخن گفت، او در راه خدمت به مردم ایران شهید شد، روحش شاد.

وی افزود: تنها راه پایان دادن به کابوس هفتاد ساله ناامنی در غرب آسیا و جهان 
بازگرداندن حق تعیین سرنوشت مردم فلسطین است. پیشنهاد می کنیم که تمامی 
مردم فلسطین چه کسانی که اکنون در سرزمین مادری شان حضور دارند و چه 
آنهایی که مجبور به ترک خانه و کاشانه شده اند، در یک همه پرسی سراسری، 

آینده خود را تعیین کنند.
پزشکیان ادامه داد: ما معتقدیم با چنین سازوکاری می توان به صلحی پایدار رسید. 
تنها از این طریق است که مسلمان، یهودی و مسیحی می توانند در سرزمینی واحد 

و در آرامش و به دور از نژاد پرستی و آپارتاید در کنار هم زندگی کنند.
رئیس جمهور افزود: به تاریخ معاصر منطقه نگاه کنید ایران هرگز آغازگر هیچ 
جنگی نبوده و تنها در برابر تجاوز دیگران قهرمانانه از خود دفاع کرده و متجاوزان 
را پشیمان ساخته است، ایران، سرزمین هیچ ملتی را اشغال نکرده است؛ چشم به 
منابع هیچ کشوری نداشته است و بارها برای ایجاد صلح و ثبات پایدار در منطقه 

طرح های گوناگون به همسایگان و مجامع بین المللی پیشنهاد داده است.
وی خاطر نشان کرد: ما از ضرورت اتحاد منطقه و تشکیل یک منطقه قوی سخن 

گفته ایم، »منطقه متحد و قوی« بر چند اصل استوار است.
هفتاد و نهمین نشست مجمع عمومی سازمان ملل متحد بعد از ظهر سه شنبه 

رسما در نیویورک آغاز بکار کرد و با حضور سران جهان در حال برگزاری است.

وزیر خارجه رژیم صهیونیستی در نامه ای به شورای امنیت سازمان ملل خواستار 
تحقق کامل قطعنامه 1701 شد و گفت: اسرائیل دیگر این جنگ فرسایشی علیه 

خود را تحمل نخواهد کرد.
رژیم  خارجه  وزیر  کاتس«  »یسرائیل  ایسنا   از  نقل  به  خبرآنلاین  گزارش  به 
صهیونیستی در این نامه همچنین از شورای امنیت سازمان ملل خواست تا علیه ایران 
و حزب الله اقدامی انجام دهد و اعلام کرد: »اسرائیل دیگر این جنگ فرسایشی را که 
ایران و حزب الله لبنان تلاش می کنند بر ما تحمیل کنند، تحمل نمی کند.«به نوشته 
روزنامه یدیعوت آحارانوت، وی همچنین مدعی شد که »حزب الله لبنان از مناطق 
غیرنظامی به عنوان سپر انسانی استفاده می کند.«کاتس همچنین مدعی شد که 
حمله هوایی رژیم صهیونیستی علیه حزب الله در بیروت برای جلوگیری از رخنه و نفوذ 
در جولان اشغالی و حملات احتمالی مانند عملیات طوفان الاقصی بود.وی در ادامه 
مدعی شد که رژیم صهیونیستی به دنبال جنگ تمام عیار نیست و تمامی اقدامات 
را برای حفاظت از جان غیرنظامیان بر اساس قوانین بین المللی انجام می دهد اما این 
گفته ها برخلاف تعداد تلفات اخیر در جنگ لبنان است که به گفته مقام های بهداشت 
منطقه نزدیک به 500 نفر شده است.وزیر خارجه رژیم صهیونیستی همچنین مدعی 
تلاش های دیپلماتیک و ارائه یک راه حل دیپلماتیک با لبنان شد که شامل اجازه 

بازگشت امن برای اسرائیلی ها و غیرنظامیان آواره لبنانی است.

پرچم نفوذ فرهنگی نباید در داخل کشور برافراشته شود
جبهه مقاومت و حزب الله لبنان،پیروز میدان

پزشکیان: تداوم جنایات رژیم صهیونیستی می تواند وضعیت را از کنترل خارج کند

هشدار عراقچی به حامیان رژیم صهیونیستی
مسئولیت عواقب حملات به لبنان با آمریکا است

فرمانده معظم کل قوا با بیان اینکه مردم فلسطین و غزه در حال جهاد فی سبیل 
الله هستند، فرمودند: حزب الله پیروز است.

به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب 
اسلامی  در دیدار هزاران نفر از پیشکسوتان و فعالان دفاع مقدس و مقاومت، 
ضمن تبیین دلایل چرایی آغاز جنگ تحمیلی، به دو عامل »سخن نو« و 
»جاذبه های« جمهوری اسلامی در مقابل نظم فاسد و باطل حاکم بر جهان 
اشاره کردند و گفتند: دفاع مقدس علاوه بر دفاع ارزشمند از وطن، دفاع از دین 
و جهاد فی سبیل الله بود که اسلام را زنده و ملت ایران را عزیز و روح معنوی 

را در کشور ترویج کرد.
رهبر انقلاب اسلامی همچنین با اشاره شرایط کنونی منطقه و جنایات رژیم 
صهیونی در غزه و لبنان، مجاهدت و ایستادگی نیروهای جبهه مقاومت در 
فلسطین و حزب الله در لبنان را از جنس جهاد فی سبیل الله در دوران دفاع مقدس 
خواندند و تاکید کردند: به رغم حوادث تلخ و جنایات رژیم غاصب صهیونی در 
غزه، کرانه باختری و لبنان، تاکنون پیروز صحنه طرفِ جهاد فی سبیل الله 
بوده است و به توفیق الهی پیروز نهایی این صحنه، جبهه مقاومت و حزب الله 

خواهند بود.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار که به مناسبت هفته دفاع مقدس برگزار 

شد، ابتدا به تبیین چرایی وقوع جنگ 8 ساله پرداختند.
رهبر انقلاب با تأکید بر اینکه مخاطب این سخنان همگان بخصوص نسل جوان 
هستند، در تبیین علت آغاز جنگ علیه ملت ایران در سال 1359 گفتند: انگیزه 
حمله به مرزهای ایران مخصوص صدام و حزب بعث نبود بلکه سردمداران نظم 
جهانی آن روز یعنی آمریکا و شوروی و دنباله روهای آنها هم انگیزه زیادی برای 

تهاجم داشتند.
ایشان، دلیل دشمنی ابرقدرت ها با انقلاب مردمی بی نظیر ایران را غیرقابل 
تحمل بودن تفکر نوین و پیام این انقلاب برای آنها دانستند و افزودند: علت 
خصومت آنها این بود که انقلاب اسلامی یک فریاد صریح علیه نظم باطل و 
ویرانگر حاکم بر جهان و نظام سلطه یعنی تقسیم دنیا به سلطه گر و سلطه پذیر و 

تحمیل فرهنگ و نظر سلطه گران به سایر کشورها بود.

نمی توانستند سخن  اینکه سلطه گران  بر  تأکید  با  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
نوی انقلاب اسلامی را که برای ملتها جذاب و قابل توسعه بود تحمل کنند، 
خاطرنشان کردند: آنها منتظر فرصت حمله به ایران بودند و صدام که فردی 
جاه طلب، طمّاع، وقیح، ظالم و بی ملاحظه بود این فرصت را برای قدرتها مهیا 

کرد و با تحریک آنها، به ایران حمله کرد.
ایشان با اشاره به اظهارات برخی ها در داخل مبنی بر اینکه جمهوری اسلامی 
با همه دنیا بد و قهر است، گفتند: اگر مقصود آنها، قطع ارتباطات سیاسی و 
اقتصادی با دنیا است که به وضوح خلاف واقع است چرا که امروز با کشورهایی 
در ارتباط و تعامل هستیم که نیمی از مردم دنیا در آن کشورها زندگی می کنند، 
اما اگر منظور از قهر بودن، مخالفت با نظم سیاسیِ نظام سلطه است، این حرف 
درست است و ما همچون اول انقلاب با نظام سلطه که امروز غربی ها و در رأس 

آنها آمریکا قرار دارد، صریحاً مخالف هستیم و این مخالفت را اعلام می کنیم.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه امروز به برکت ایستادگی و حضور ملت 
ایران در عرصه های مختلف، جرأت حمله به مرزهای ایران وجود ندارد، افزودند: 
آنها امروز به شکل دیگری مشغول موذی گری و عناد هستند و باید از بن دندان 

درک کرد که علت خصومت ها، بهانه هایی همچون انرژی هسته ای و حقوق 
بشر و حقوق زن نیست بلکه آنها با سخن نوی جمهوری اسلامی در مقابل نظم 
فاسد جهانی مخالف هستند و تا وقتی که مردم و نظام اسلامی حرف زور آنها 
را قبول نکنند این مخالفت ها برطرف نمی شود که البته حرف زور آنها را قبول 

هم نخواهیم کرد.
ایشان علاوه بر جاذبه سیاسی نظام اسلامی یعنی ایستادگی آن در مقابل نظام 
غلط جهانی، جاذبه معنوی آن یعنی ایمان الهی را هم در جذب ملت ها و جوانان 
کشورهای دنیا و وحشت سلطه گران مؤثر دانستند و در بیان بخش دوم از سخنان 
خود یعنی گزارشی از جنگ گفتند: یک گزارش از جنگ، گزارش توصیفی است 
یعنی بیان وضعیت ارتش دشمن از جمله تجهیزات و سازماندهی کامل، پشتیبانی 
مستمر آمریکا و شوروی و اروپا از صدام ، انتقال اطلاعات میدان بوسیله آمریکا 

و تأمین مالی از طرف برخی دولت های همسایه.
لحاظ  از  کشورمان  نامناسب  وضعیت  به  اشاره  با  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
طبق  کردند:  خاطرنشان  جنگ،  ابتدای  در  رزم  سازمان  و  نظامی  تجهیزات 
پیش بینی ها و قواعد عادی و مادی باید طرف متجاوز ظرف یک تا چند هفته به 
تهران می رسید اما با گذشت یک سال، با فتوحات درخشان همان نیروهای ما 
که در اول جنگ کم توان بودند، ضرباتی مهلک به ارتش مجهز صدام وارد شد 
و پس از هشت سال هم از مرزهای کشور بیرون رانده شدند که عامل اصلی در 

این پیروزی ایمان و مجاهدت بود.
ایشان نوع دیگری از گزارش جنگ را که مهمتر از گزارش توصیفی است، 
گزارش تبیینی جنگ خواندند و با تاکید بر لزوم اطلاع نسل جوان از هر دو نوع 
گزارش جنگ، گفتند: بر اساس این گزارش، جنگ فقط برای دفاع از وطن نبود 
البته دفاع از وطن، یک ارزش است اما مسئله جنگ، بالاتر از این ارزش یعنی 
دفاع از اسلام و عمل به دستور قرآن بود که به آن در ادبیات اسلامی، جهاد فی 

سبیل الله گفته می شود.
رهبر انقلاب با تأکید بر اینکه دفاع مقدس، انقلاب و اسلام را زنده نگه داشت و 
با عزیز کردن ملت ایران، روح معنویت را در کشور ترویج کرد، افزودند: بر همین 
اساس سراسر جبهه ها تبدیل به عبادتگاه و دعا و توسل و گریه های نیمه شب 

و خدمات بی ریا شد.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطر نشان کردند: با وجود چنین روحیه ای بود که 
برغم سختی های زیادی که ملت ایران در جنگ هشت ساله متحمل شد، خداوند 

متعال عزت و نصرت و پیروزی خود را شامل حال این ملت کرد.
رهبر انقلاب در ادامه، وقایع کنونی فلسطین و لبنان را از جنس وقایع دوران دفاع 

مقدس و مصداق جهاد فی سبیل الله خواندند و گفتند: یک کشور اسلامی 
یعنی فلسطین به دست خبیث ترین کفّار عالم غصب شده و حکم قطعی و 
شرعی این است که همه تلاش کنند فلسطین و مسجدالاقصی را به صاحبان 

اصلی آن بازگردانند.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: حزب الله لبنان که بخاطر غزه سینه خود 
را سپر کرده و در معرض حوادث تلخ قرار می گیرد، در حال جهاد فی سبیل 

الله است.
ایشان با اشاره به شباهت دیگر این نبرد با جنگ هشت ساله تحمیلی، گفتند: 
در این نبرد دشمن کافر و خبیث از بیشترین تجهیزات برخوردار است و آمریکا 
اقدامات  از  اینکه  بر  مبنی  آمریکایی ها  ادعای  و  دارد  قرار  او  نیز پشت سر 
صهیونیست ها اطلاعی ندارند و دخالتی در موضوع ندارند، خلاف واقع است.

رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به برخورداری دشمن صهیونیستی از پول، سلاح 
و تبلیغات جهانی، گفتند: تجهیزات و امکانات طرف مؤمن و مجاهد بسیار 
یعنی  الله  فی سبیل  مجاهد  پیروز،  اما طرف  است  مقابل  از طرف  ناچیزتر 

مقاومت فلسطین و حزب الله لبنان است.
اقدامات  را  مقاومت  جبهه  بودن  پیروز  دلیل  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
و  کودکان  و  زنان  و  بیگناهان  وسیع  کشتار  در  رژیم صهیونی  جنایتکارانه 
بمباران مدارس و بیمارستان ها دانستند و افزودند: اگر رژیم صهیونی توانسته 
بود نیروهای مبارز را چه در غزه و کرانه باختری و چه در لبنان شکست دهد، 

احتیاج به این شکل از جنایت برای تظاهر به غلبه و برتری، نداشت.
ایشان ضربات وارد شده به نیروهای مقاومت و شهادت عناصر مؤثر و ارزنده 
حزب الله لبنان را خسارتی برای این گروه قهرمان دانستند اما افزودند: این 
موارد خسارتی نیست که حزب الله را از پا درآورد چرا که استحکام سازمانی و 

نظامی حزب الله و اقتدار آن بسیار بالاتر از این ها است.
رهبر انقلاب اسلامی تأکید کردند: جبهه مقاومت تا امروز پیروز بوده و به 

توفیق الهی پیروزی نهایی نیز از آنِ این جبهه خواهد بود.
حضرت آیت الله خامنه ای بخش پایانی سخنان خود را به یک تذکر مهم در 
مورد مسایل داخلی اختصاص دادند و با تأکید بر اینکه رزمندگان و مجاهدان 
ما برای جلوگیری از برافراشته شدن پرچم دشمن در مرزهای کشور، جان 
خود را فدا و خانواده هایشان را داغدار کردند، گفتند: با وجود این فداکاری ها، 
ملت ایران نمی پذیرد که پرچم های نفوذ فرهنگی و سبک زندگی دشمن و 
نفوذی و فریب خورده در کشور و  افراد  به وسیله  وسوسه های خصمانه آن 

دستگاههای مختلف برافراشته شود.
پرورش،  و  آموزش  وزارت  بخصوص  مختلف  بخش های  مسئولان  ایشان 
وزارت علوم، وزارت بهداشت، مطبوعات و صداوسیما را به مراقبت در مقابل 
نفوذ توصیه مؤکد کردند و افزودند: باید با هوشیاری کامل اجازه نداد دشمنِ 
شکست خورده از رزمندگان ما در مرزها، در داخل کشور بتواند با انواع ترفندها 

و حیله ها کار و توطئه خود را پیش ببرد.
در ابتدای این دیدار، شش نفر از اعضای خانواده بزرگ شهدا و فعالان عرصه 
فرهنگ دفاع مقدس به بیان مطالبی درخصوص فرهنگ ایثار و شهادت، تأثیر 
آن در حوزه های کاری خود، راههای گسترش این فرهنگ و همچنین برخی 

مسائل و دغدغه های ایثارگران پرداختند.
همچنین سردار بهمن کارگر رئیس بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع 

مقدس گزارشی از اقدامات این بنیاد بیان کرد.

رئیس جمهور با بیان اینکه فرانسه می تواند در متوقف کردن جنایات رژیم 
ایران و منطقه  امروز مردم  صهیونیستی بسیار مؤثرتر عمل کند، گفت: 
به شدت از جنایات رژیم صهیونیستی متاثر هستند و تداوم این جنایات 

می تواند وضعیت را از کنترل خارج کند.
به گزارش حوزه دولت ایرنا، مسعود پزشکیان در ادامه برنامه های سفر به 
نیویورک، به وقت محلی در دیدار »امانوئل مکرون« رئیس جمهور فرانسه 
با اشاره به اینکه جمهوری اسلامی ایران برای جلوگیری از تشدید تنش و 
درگیری در منطقه، در پاسخ به رژیم صهیونیستی خویشتن داری پیشه کرد، 
اما رژیم صهیونیستی جنایات خود را در غزه تشدید و حالا هم به لبنان 
حمله کرده است، اظهار داشت: جنایات صهیونیست ها با کدام قاعده ای 
قابل توجیه است که آمریکا و برخی کشورهای غربی از جمله فرانسه آن 

را دفاع مشروع از خود توصیف می کنند!
وی افزود: اگر امروز در یکی از کشورهای مستقل به یک فرد اجحافی 
صورت گیرد، مدعیان حقوق بشر همه افکار عمومی جهان را علیه آن 
بسیج می کنند، اما در غزه و لبنان هزاران بی گناه به خاک و خون کشیده 
شده اند و از این مدعیان صدایی در نیامده است؛ کشورهای غربی باید به 
اعمال استانداردهای دوگانه پایان ببخشند، چرا که این وضعیت و صرف 

اعلام زبانی محکومیت، باعث گستاخی بیش از پیش رژیم صهیونیستی 
شده است.

کردن  متوقف  در  می تواند  فرانسه  اینکه  بیان  با  رئیس جمهور همچنین 
جنایات رژیم صهیونیستی بسیار موثرتر عمل کند، گفت: امروز مردم ایران 
و منطقه به شدت از جنایات رژیم صهیونیستی متاثر هستند و تداوم این 

جنایات می تواند وضعیت را از کنترل خارج کند.

پزشکیان در بخش بعدی سخنانش با بیان اینکه دولت بنده به دنبال این 
است که در داخل کشور و در منطقه وفاق و وحدت ایجاد کرده و یک 
تعامل سازنده با همسایگان ایجاد کند، تصریح کرد: ما ساختن دنیایی بر 
پایه صلح و حفظ کرامت همه انسان ها را دنبال می کنیم و بر همین اساس 

آماده همکاری و تعامل با کشورهای اروپایی نیز هستیم.
وی با اعلام آمادگی ایران برای گفت و گو درباره حل مسائل فیمابین از 
جمله مسأله هسته ای خاطرنشان کرد: ایران هرگز به دنبال سلاح هسته ای 
نبوده و نخواهد بود. البته ما برای تقویت بنیه دفاعی و توان بازدارندگی خود 
به شکل متعارف تلاش می کنیم و در این راستا وضعت امروز غزه درس 
عبرتی برای ما و همه کشورهای دنیاست که اگر قوی نباشیم، ممکن است 
رژیمی جنایتکار اینچنین به ما حمله کند، اما در راستای رفع موانع توسعه 

ایران، آماده تعامل و گفتگو هستیم.
»امانوئل مکرون« نیز در این دیدار با ابراز نگرانی از وضعیت منطقه و به 
خصوص تجاوز رژیم صهیونیستی به لبنان گفت: فرانسه به شدت تجاوز 
به لبنان را محکوم کرده و همه تلاش خود را برای اعمال فشار و توقف 

این تجاوز به کار گرفته ایم.

هشدار  ضمن  کشورمان  خارجه  امور  وزیر 
در  گسترده  جنگ  یک  وقوع  به  نسبت 
منطقه گفت: چنانچه ایالات متحده و دیگر 
آن  حملات  صهیونیستی  رژیم  دوستان 
رژیم را متوقف نکنند باید مسئولیت عواقب 

آن را بپذیرند.
ایرنا؛  خارجی  سیاست  گروه  گزارش  به 
امورخارجه  وزیر  عراقچی  عباس  سید 
وزیر  تایانی  آنتونیو  با  دیدار  در  کشورمان 
ایتالیا ضمن محکومیت حمله  امور خارجه 
لبنان هشدار داد که  به  رژیم صهیونیستی 

منطقه در آستانه یک جنگ گسترده است و چنانچه ایالات متحده و دیگر دوستان رژیم صهیونیستی حملات آن رژیم 
را متوقف نکنند باید مسئولیت عواقب آن را بپذیرند.

وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به درخواست ایتالیا و برخی کشورهای دیگر برای آتش بس فوری در لبنان گفت این 
بر عهده حامیان رژیم صهیونیستی است که آن رژیم را به توقف حملات وحشیانه خود که ثمره آن تا کنون شهادت 

صدها نفر از جمله ده ها کودک بوده است، وادار سازند.
عراقچی با تاکید بر استیصال رژیم صهیونیستی و عدم دستیابی به هیچ یک از اهداف خود در غزه، علی رغم حدود یک 
سال کشتار وحشیانه، گفت نباید اجازه داد آن رژیم آتش جنگ را به تمامی منطقه گسترش دهد تا خود را از استیصال 

نجات دهد.
وزیر امور خارجه ایتالیا در این دیدار با اشاره وخامت اوضاع در جنوب لبنان بر ضرورت تلاش های دیپلماتیک برای 

جلوگیری از جنگ و برقراری آتش بس تاکید کرد.

ادعای سوئد علیه ایران

شهرداری پرند به استناد مجوز شماره 03582  مورخ  1403/04/12  در  نظر دارد پروژه پسماند خشک  فازهای صفر، یک ، دو و سه   شهر  پرند  به   شماره 
5003098283000010  را از طریق  مزایده عمومی به پیمانکاران واجد شرایط و دارای حداقل گواهینامه  صلاحیت  و رتبه  پسماند  از اداره  کل  برنامه ریزی 
و توسعه   شهری  شهرداری  تهران  واگذار  نماید .  لذا پیمانکاران واجد شرایط جهت دریافت اسناد فراخوان و اطلاعات بیشتر میتوانند از  تاریخ 1403/07/05 با 

مراجعه به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس) www.setadiran.ir( در فراخوان شرکت نمایند. 
1-مبلغ اعتبار پروژه:32/۴00/000/000 ریال

شباء  شماره   010۹113366006 شماره  حساب  به  نقداً  بایستی  که  ریال  مزایده:1/620/000/000  در  شرکت  2-سپرده 
IR 28017000000010۹113366006 نزد بانک ملی به نام شهرداری پرند یا بصورت ضمانتنامه بانکی تسلیم دبیرخانه این شهرداری گردد. لازم به ذکر است 

چنانچه برندگان اول و دوم  مزایده  حاضر به عقد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد.
3-مهلت و محل دریافت اسناد مزایده: از تاریخ انتشار آگهی تا ساعت 10:00 روزچهارشنبه  مورخ 1403/07/11 و دریافت اسناد آن صرفاً از طریق سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir میباشد.
 ۴--مهلت و محل تسلیم پیشنهادات: متقاضیان میبایست پاکتهای پیشنهاد قیمت خود را که برابر شرایط مندرج در اسناد  مزایده تنظیم شده است را حداکثر تا ساعت 

12:00 روز دوشنبه مورخ30 /1403/07 در سامانه تدارکات الکترونیک دولت )www.setadiran.ir (بارگذاری نمایند.
* تذکر صرفاً اسناد پاکتهای پیشنهاد )ب( و )ج( دارای امضای الکترونیکی مورد پذیرش است و در جلسه بازگشایی؛ پاکتهای )ب( و )ج( اسناد 
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اسناد اقدام نمایند.
6- زمان بازگشایی پیشنهادها :ساعت 14:00 روز دوشنبه مورخ30 /1403/07 می باشد.

7- شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است. 
8-هزینه درج آگهی و دستمزد کارشناسان رسمی دادگستری به عهده برنده  مزایده میباشد.

9- هزینه خرید  اسناد  از واحد درآمد شهرداری و ارائه آن در پاکت  پیشنهادات ) پاکت ب( صورت پذیرد.
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